
سال هاست که شهرهای بزرگ کشور از مشکل زیست محیطی بزرگی به 
نام آلودگی هوا رنج می برند و نفس های این شهرها بر اثر بلعیدن میلیون ها 

تن منواکسید کربن، گوگرد، ازت، ازن و ..... به شمارش افتاده است. 
در حقیقت منوکس��یدکربن، دی اکس��یدگوگرد، دی اکسید نیتروژن، 
هیدروکربن ها و ذرات معلق  آلاینده هایی هس��تند که وجود آنها در هوا 

و استنشاق و فرستادنش��ان به داخل ریه موجب بروز انواع بیماری های 
می شود و آمارها بیانگر این واقعیت تلخ است که سالانه بیش از 420000  

تن منوکسیدکربن وارد هوای کشور می شود.
از سوی دیگر با شروع فصل س��رد و به تبع استفاده از وسایل 

گرماسوز خود قضیه ای است که در صورت بی احتیاطی به...
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آیین شکرگزاری تجدید حیات زاینده رود در کنار پل خواجو برگزار شد

 اصفهانی ها، تداوم جریان آب زاینده رود را   از خدواند  بزرگ طلب کردند

بازدید بیش از ده ها هزار گردشگر از پارك ناژوان

آتش روشن کردن در پارك طبیعي ناژوان 
ممنوع است

افزایش خطرات جانی با شروع فصل سرد:

  اصفهان رتبه دوم آمار تلفات 
گازگرفتگی را دارد

جهت احیای نقش قدیمی مساجد در محلات شهر ؛

فضای اطراف مساجد اصفهان
 ساماندهی و زیبا سازی می شوند

بهانه های واهی 
دستمایه اهداف غیر ورزشی؛

زورشان به پیشرفت والیبال 
ایران نرسید؛ مشکل تراشی 

می کنند

12

واگذاری
 نشریات دولتی
 به بخش خصوصی 

7

 به مناسبت سالروز شهادت
 امیر محمد جعفر نصر اصفهانی؛

سردار، نذرت قبول

10

گفت و گوی » اصفهان زیبا « 
 با » شقایق فراهانی«، بازیگر فیلم 

» خواب زده ها«:

برای کارهای بیضایی 
و کیمیایی قرارداد نداشتم !

این یک عرف بین المللی در تمامی رش��ته های هنری و حتی 
ورزش��ی و سیاس��ی اس��ت که برخی از کس��انی که در دوران 

 اوج کاری خود به س��ر می برند، بنا بر ش��رایطی که 
نمی توان آن را طبیعی دانست، از آن فضا فاصله...

تاروز
7

س: حمیدرضا نیکومرام/ اصفهان زیبا [
]عک
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استاندارخواستار شد؛

تسریع در اجرای سامانه دوم آبرسانی شرب به اصفهان بزرگ

آلزایمر، سالمندان را   از ذهن مسوولان پاک کرد

سونامی سالمندی در اصفهان

دکتر سقائیان نژاد در حاشیه دیدار با اهالی منطقه سه:

خیابان آقا نورالله نجفی استاندارد های 
لازم را دارد

قشقاوی در جمع خبرنگاران:

بازگشایی سفارت انگلیس به 
معنای یکسان بودن مواضع 

سیاسی نیست

نماینده اصفهان و  رییس کمیسیون 
ویژه اصل ۴۴  در گفت و گو با

 اصفهان زیبا تاکید کرد:

برند سازی؛ در گرو ارتقای 
کیفیت کالاهای داخلی 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

آب اصفهان بذل و بخشش 
4شده است

هت تریک اصفهانی ها
در کسب مدال نقره؛

یک طلای دیگر اصفهان 
در بازی های آسیایی

11  از دست رفت
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دبیر اجرایی جشنواره بین المللی فیلم کودک و نوجوان عنوان کرد:

 حضور هنرمندان اصفهانی با 50 فیلم 
در جشنواره امسال



وزیر ام��ور خارجه کش��ورمان گف��ت: تحریم ها 
قسمتی از راه حل نیست، بلکه قسمتی از مشکلی 
است که هیچ وقت کمکی به حل موضوع نکرده 

است. 
به گ��زارش اصفهان زیب��ا به نق��ل از خبرگزاری  
دانشجویان ایران، محمد جواد ظریف در بدو ورود 
به فرودگاه مسقط درگفت وگو با خبرنگاران تصریح کرد: با توجه 
به توافقی که در ژنو کردیم مهم ترین موضوع حل نشده پذیرفتن 

این واقعیت از سوی کشورهای غربی است که تحریم ها قسمتی 
از راه حل نیس��ت بلکه قسمتی از مشکلی اس��ت که هیچ وقت 

کمکی به حل موضوع نکرده است.
محمد جواد ظریف، دومین مساله را حجم غنی سازی دانست و 
گفت: جمهوری اسلامی ایران همواره برنامه صلح آمیز هسته ای 
داش��ته و بر مبنای فتوای مقام معظم رهبری سلاح هسته ای 
و کش��تارجمعی از منظر اعتق��ادی و دکترین دفاع��ی ما هیچ 

جایگاهی ندارد.

 ظریف رس��یدن ب��ه راه حل در پرون��ده هس��ته ای جمهوری 
اسلامی ایران را امکان پذیر دانست و گفت: چنانچه 
طرف های غربی بتوانند اطمینان حاصل کنند که 
هدف ما صلح آمیز اس��ت و اغراض سیاسی نداشته 
باشند اکنون زمان خوبی اس��ت تا چارچوب توافق 

مشخص شود.
بر اس��اس گزارش واح��د مرکزی خب��ر، وزیر امور 
خارج��ه محمد جواد ظریف در پاس��خ به س��والی 
درخصوص چگونگی ادامه فعالیت تاسیسات نطنز، 
فردو و اراک از نظر فنی گفت: تمامی این مسائل به 
لحاظ فنی راه حل های خوبی دارد و آنچه که باعث 
ش��ده تاکنون مورد توافق طرف مقابل قرار نگیرد 
بیشتر ملاحظات سیاسی بوده و امیدواریم با توجه 
به وجود همه روش های فنی به راه حل مناس��بی 

دست یابیم. 

   حج�م غنی س�ازی و لغ�و تحری�م ه�ا 
مهم ترین موارد اختلاف

وزیر ام��ور خارجه گفت: موضوعات اساس��ی مورد 
اختلاف بین جمهوری اس��لامی ایران و کشورهای ۱+۵ حجم 

برنامه غنی سازی و نحوه برداشتن تحریم هاست.
 محمد جواد طریف همچنی��ن در مصاحبه با خبرنگاران همراه 
خود در هواپیما گفت: برخی پیشنهادات برای رسیدن به راه حل 

مطرح شده است، اما الزاما راه حل مشخصی وجود ندارد. 
ظریف با اشاره به اینکه برنامه هسته ای جمهوری اسلامی ایران 
کاملا صلح آمیز اس��ت گف��ت: امیدوارم برای ح��ل و فصل این 
موضوع کشورهای ۱+۵ بهترین انتخابشان رسیدن به راه حلی 

برمبنای مذاکره باشد. 

 محمد جواد ظریف  افزود: هنوز فاصله بین دیدگاه های طرفین 
در مورد موضوعات اساسی قابل توجه است و 
از مذاکرات نیویورک ب��ه بعد نگاه کردن به راه 
 حل ه��ا را بجای تمرکز ب��ر اختلافات انتخاب 

کردیم.
وزی��ر ام��ور خارجه محم��د ج��واد ظریف در 
خص��وص انتخ��اب عمان ب��ه عن��وان میزبان 
مذاکرات گفت: با توجه ب��ه اینکه عمان نقش 
قابل توجهی در ش��روع روند مذاکرات داشته 
اس��ت امیدواریم با حضور در مسقط بتوانیم از 
تلاش هایی که دولت عمان در این زمینه کرده 

قدردانی کنیم. 
ظریف ک��ه ب��رای گفت وگوهای س��ه جانبه 
هس��ته ای با همتای آمریکایی خود و کاترین 
اش��تون هماهنگ کننده مذاکرات هسته ای 
و همچنین مذاک��ره با کش��ورهای ۱+۵ وارد 
مسقط پایتخت پادشاهی عمان شد در فرودگاه 
مسقط مورد استقبال یوس��ف بن علوی وزیر 

امور خارجه عمان قرار گرفت.
 قرار است روزهای یکشنبه و دوشنبه، مذاکرات سه جانبه و پس 
از آن روز س��ه ش��نبه گفت وگوهای ایران و کشورهای ۱+۵ در 

هتل البوستان مسقط آغاز شود. 
وزیر امور خارجه کشورمان را در این دوره از مذاکرات سیدعباس 
عراقچی، مجید تخت روانچی معاونان وزیر امور خارجه، حمید 
بعیدی نژاد مدیرکل سیاسی و امنیت بین الملل، مرضیه افخم 
سخنگو، س��یدمحمد علی حس��ینی مش��اور وزیر و همچنین 
 پژمان رحیمی��ان، محمد امی��ری و داوود محم��د نیا همراهی 

می کنند.

کلیات طرح دایمی کردن احکام بودجه 
تصویب شد 

نمایندگان مجلس با کلیات طرح الح��اق برخی مواد به قانون تنظیم 
بخش��ی از مقررات مالی دولت که همان احکام دایم��ی و ثابت لوایح 
بودجه های سنواتی است موافقت کردند. نمایندگان در نشست علنی 
دیروز مجلس شورای اسلامی، با ۱۵۱ رأی موافق، ۵۵ رأی مخالف و 
۱0 رأی ممتنع از مجموع 23۱ نماین��ده حاضر با کلیات طرح الحاق 
برخی مواد به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت و اصلاحات و 
الحاقات بعدی آن موافقت کردند. این طرح برای دایمی کردن برخی 
احکام بودجه های سالیانه است که هر س��ال در بودجه های سنواتی 
تکرار می ش��ود و با تصویب نهایی آن، این اح��کام از متن بودجه های 

سالیانه حذف خواهد شد و به شکل قانون دایمی در می آید.

اظهارت تکراری نتانیاهو درباره ایران 
نخس��ت وزیر رژیم صهیونیس��تی دیروز در اظهاراتی تکراری هشدار 
داد که تل آویو توافقی را که به ایران اج��ازه می دهد تا تبدیل به یک 
کشور هسته ای شود نمی پذیرد. به گزارش جروزالیم پست، بنیامین 
نتانیاهو در ادامه هشدار داد که کشورهای ۱+۵ نباید تسلیم خواسته 
ایران مبنی بر ادامه برنامه هسته ای این کشور شوند. نخست وزیر رژیم 
صهیونیستی که به شدت مخالف توافق هسته ای است در ادامه گفت: 
جامعه جهانی با یک انتخاب روشن مواجه است. جامعه جهانی تسلیم 
خواسته ایران می شود که این امر امنیت اسرائیل را به خطر می اندازد 
یا آنکه جامعه جهانی می تواند موضعی س��خت اتخاذ کرده و قابلیت 
ساخت تسلیحات هس��ته ای توس��ط ایران را از بین ببرد. نتانیاهو در 
ادامه گفت: ما باید هر کاری را انجام دهیم تا مطمئن شویم که ایران به 

تسلیحات هسته ای مجهز نمی شود.

نمایندگان مجلس اشغال مسجدالاقصی 
توسط صهیونیست ها را محکوم کردند

نمایندگان مجلس در بیانیه ای اشغال مسجدالاقصی توسط رژیم غاصب 
صهیونیستی را محکوم کردند. 24۵ نفر از نمایندگان مجلس با امضای 
بیانیه ای اش��غال مس��جدالاقصی این پایگاه مقدس معراج پیامبر )ص( 

توسط رژیم اشغالگر قدس را محکوم کردند.

باهنر:

  اول آذر وزیر پیشنهادی علوم
 باید در کابینه حضور داشته باشد 

نایب رییس مجلس شورای اسلامی گفت: دولت باید به گونه ای اقدام 
کند که اول آذر ماه وزیر رای آورده را در کابینه داشته باشیم. 

محمد رضا باهنر در جمع خبرنگاران درباره معرفی وزیر پیشنهادی 
علوم از سوی دولت به مجلس در پاس��خ به این پرسش که سخنگوی 
هیات رییس��ه گفته امکان دارد سه ش��نبه وزیر پیش��نهادی معرفی 
ش��ود، گفت: امیدواریم رییس جمهور وزیر پیشنهادی علوم را در روز 
سه شنبه معرفی کند.  نایب رییس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
وقت سرپرستی وزارت علوم تا آخر آبان ماه است و باید دولت طوری 

اقدام کند که اول آذر ماه، وزیر رای آورده را در کابینه داشته باشیم. 
وی در پاس��خ به این پرس��ش که گزارش تحقیق و تفحص مجلس از 
دانشگاه آزاد به کجا رس��ید، تصریح کرد: این گزارش هنوز به صورت 

رسمی اعلام نشده است. 

موضوع موشکی در مذاکرات هسته ای 
قابل طرح نیست 

وزیر س��ابق دفاع و پش��تیبانی نیروهای مس��لح گفت: همانطور که 
مسوولان کشور بارها اعلام کرده اند، محدودسازی توان موشکی ایران 
در مذاکرات اساسا قابل طرح نیست. سردار احمد وحیدی در حاشیه 
مراس��م ختم مادر محمد رضارحیمی اظهار کرد: داعش یک جریان 
دست ساخته آمریکا و غرب بوده است و اکنون با پیشرفت های ارتش 
عراق این جریان به دوران افول خود نزدیک ش��ده اس��ت. این عضو 
مجمع تش��خیص مصلحت نظام در پایان افزود: جمهوری اسلامی از 

عراق و سوریه در مقابل تروریست ها دفاع می کند. 

اعتراض رسمی ایران به اتحادیه اروپا؛

 افخم تحریم مجدد را سوال برانگیز 
خواند

 س��خنگوی وزارت امورخارجه اقدام اخیر اتحادیه اروپایي در تحریم 
مجدد برخ��ي نهادهاي ایران��ي را پافش��اري غیرمتع��ارف توصیف 
واین اقدام را س��وال برانگیز خواند. مرضیه افخم، س��خنگوی وزارت 
امورخارج��ه اقدام اخی��ر اتحادی��ه اروپایي در تحری��م مجدد برخي 
نهادهاي ایراني را پافش��اري غیرمتعارف توصیف واین اقدام را سوال 

برانگیز خواند. 
مرضیه افخم اضافه کرد :در ش��رایطي که مذاکرات هس��ته اي ادامه 
دارد و تلاش براي رسیدن به یک توافق قابل قبول از سوي طرف هاي 
مذاکرات در جریان است این اقدام اتحادیه اروپایي سوال برانگیز بوده 

و خلاف روند مذاکرات و تعهدات طرف مقابل است.
وی افزود: سفارت کشورمان در بروکسل نیز مراتب اعتراض جمهوري 
اسلامي ایران را نسبت به این اقدام اتحادیه اروپا به مقامات ذي ربط 

آن اعلام کرده است.

دکتر علی لاریجانی، رییس مجلس ش��ورای اس��لامی دیروز 
در نطق پیش از دستور گفت: سلام و درود خداوند بر حسین 
بن علی س��رور و س��الار ش��هیدان و اصحاب و یاران با وفای 
ایشان و س��لام و درود خداوند بر همه مومنانی که با عزاداری 
 خ��ود قی��ام حس��ین و راه و روش آن حض��رت را زن��ده نگاه

 داشتند.
وی افزود: امس��ال نیز ملت بزرگ ایران مثل همیشه در عزای 
حسینی مخصوصا در تاسوعا و عاشورا با حضور یکپارچه غیرت 
دینی خود را نشان دادند و باید در مقابل این همت بلند و شرف 
و وجدان دینی ملت عزیز سر تعظیم فرود آورد. رییس مجلس 
گفت: همین ویژگی ح��ب اهل بیت )ع( عزت و س��ربلندی و 

همبستگی ملی را پایدار نموده است.
آن هم در ش��رایط پرهیاهو و غوغای رذالت های سیاس��ی در 
منطقه. از طرفی جریان وحش��ی تروریس��تی دایماً درگیری 
با مس��لمانان را در کش��ورهای اس��لامی به وجود می آورد و 
نمونه هایی از این رفتارهای ذلیلانه را در ایام عزاداری حسینی 

نیز مشاهده کردیم.
 از طرفی فضای فرصت طلبی را برای رژیم صهیونیستی ایجاد 
کردند تا در همین ایام دس��ت به اقداماتی گس��تاخانه بزنند.

دکتر لاریجانی افزود: این رژیم با حتاکی به قبله اول مسلمانان 
یعنی مسجدالاقصی، قلوب مسلمانان را جریحه دار کرد. گرچه 
ملت غیور فلس��طین با حرکت انقلابی خ��ود عرصه را بر رژیم 
صهیونیس��تی تنگ کردند، اما موضوع تأسف آور این است که 
وقتی کشورهای اسلامی اینچنین درگیر مسائل درونی خود 
باش��ند و اختلاف مذهبی را عمده کنند و با رفتار تروریستی 
بدترین لطم��ه را به امت اس��لامی بزنند، مج��ال کافی و ابزار 
مناسب برای دشمنان اسلام فراهم می آورند که به مقدس ترین 
مکان اسلامی توهین و جسارت کنند و طرح هایی برای غصب 
اراضی اطراف قبله مسلمانان فراهم کنند تا با آوارگی مسلمانان 

طرح یهودی سازی قدس شریف را پیگیری نمایند.
وی تصریح کرد: نهادهای بین المللی در مقابل این اقدام شنیع 
رژیم صهیونیستی امت های اسلامی باید از خواب بیدار شوند 
و در مقاب��ل توطئه های این رژیم بی هویت فری��اد برآورند و با 
ملت مظلوم مسلمان فلسطین که این روزها با قیام خود نیاز به 

حمایت مسلمانان دارند هم صدا شوند.
دکتر لاریجانی تاکید کرد: مجلس ش��ورای اسلامی این اقدام  
غیراسلامی و غیرانسانی رژیم صهیونیستی را محکوم می کند 
و از نهاده��ای بین الملل��ی مخصوصاً اتحادی��ه بین المجالس 

می خواهد در مقابل اقدامات فاسد این رژیم ایستادگی نماید.

 نمایندگان مجلس شورای اس��لامی در جلسه علنی دیروز در 
جریان رسیدگی به طرح حمایت از آمران به معروف و ناهیان 
از منکر سازمان بسیج را موظف به اجرای امر به معروف و نهی 

از منکر کردند.
 به موج��ب ماده ۱9 این ط��رح که به تصویب مجلس رس��ید 
سازمان بسیج مستضعفان موظف اس��ت با به کارگیری آحاد 
بسیجیان در چارچوب قوانینی نسبت به فرهنگ سازی و اجرای 

امر به معروف و نهی از منکر در مرتبه زبانی اقدام کند. 
به موجب تبص��ره این ماده مف��اد این ماده نافی مس��وولیت 
ضابطین قضایی بسیج در مرحله اقدام عملی نیست.نمایندگان 
همچنین با تصوی��ب ماده 20 این طرح تمامی دس��تگاه های 

اجرایی، موسس��ات، ش��رکت های خصوصی، مراکز خدمات 
عمومی، اماکن عمومی و واحدهای صنفی را موظف به رعایت 

این قانون کردند.
 نمایندگان ب��ا ۱60 رأی موافق، ۱2 رأی مخال��ف و ۱8 رأی 
ممتنع از مجموع 237 نماینده حاض��ر این ماده را به تصویب 
رساندند. همچنین ماده ۱7 طرح حمایت از آمران به معروف 
در مورد مس��وولیت س��تاد امر به معروف ب��رای صدور مجوز 
تأسیس سازمان های مردم نهاد و نظارت بر فعالیت  آنان با ۱47 
رأی موافق، ۱0 رأی مخالف و ۱۱ رأی ممتنع از مجموع 23۵ 
نماینده حاضر برای بررسی بیش��تر و رفع ابهام به کمیسیون 

مربوطه ارجاع شد. 

 رییس مرکز تحقیقات و استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت 
نظام با اشاره به ارتقای روابط ایران و کویت گفت: ایران و کویت 
دارای نقاط مش��ترک فراوان دینی، تاریخی و فرهنگی هستند 
که امیدواریم این روابط گسترش یابد. علی اکبر ولایتی، رییس 
مرکز تحقیقات و استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت نظام در 
دیدار مشترک با هیات کویتی متشکل از اساتید دانشگاه کویت 
گفت: امیدواریم نتایج این گفت وگوها و مذاکرات به نفع روابط دو 
کشور ایران و کویت باشد. وی با بیان اینکه سفر اخیر امیر کویت 
به تهران آثار بسیار مثبتی را دربر داش��ت، افزود: ایران و کویت 
این دو کشور همسایه دارای مش��ترکات فراوان دینی، تاریخی 
و فرهنگی هستند که امیدواریم این سفر در این نقاط مشترک 

آثار مستحکمی داشته باشد. رییس مرکز تحقیقات و استراتژیک 
مجمع تشخیص مصلحت نظام خاطرنشان کرد: امیدواریم همواره 

روابط میان دو کشور بیش از گذشته تقویت شود.
در ادامه این نشس��ت نیز عبدالرضا اسیری رئیس هیات کویتی 
ضمن خرس��ندی از س��فر به تهران و دیدار با مقام��ات ایرانی 
گفت: ما معتقدیم ارتباط میان نهادهای مدنی می تواند خشت 
بنای محکم، بنیادین و پایداری بین کش��ورهای جهان از جمله 
کشورهای همسایه نسبت به یکدیگر داشته باشد.در ادامه علی 
اکبر ولایتی رئیس مرکز تحقیقات و استراتژیک مجمع تشخیص 
مصلحت نظام با عبدالرضا اسیری رئیس هیات پارلمانی سیاسی 

کویت به گفت وگوهای خصوصی پرداختند.

رییس کمیس��یون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با 
بیان اینکه ایران در توافق با کشورها از خطوط قرمز خود عبور 
نخواهد کرد، گفت: اگر توافق حاصل نشود، صورتحساب آن را 
باید حتما به حساب آمریکا نوشت که احتمال دارد چارچوب 

منطقی توافق را نپذیرد.  
علاءالدین بروجردی در حاشیه نشست علنی دیروز مجلس 
شورای اس��لامی در جمع خبرنگاران گفت: اتفاقی جز اینکه 
زمان در حال به انتها رسیدن اس��ت، نیفتاده،  احتمال اینکه 

خروجی مذاکرات عمان نوعی توافق باشد، منتفی نیست.
 اما به هیچ وج��ه نمی توان پیش بینی خوش��بینانه ای از آن 
ارایه کرد که هم��ه چیز در عم��ان به پایان خواهد رس��ید، 
بنابراین با توجه مواضع جمهوری اسلامی ایران بسیار شفاف 
اس��ت و بارها اعلام ش��ده، به هیچ وجه از مواضع اعلام شده 

عقب نشینی نخواهیم کرد.
 نماینده مردم بروج��رد در مجلس نهم ادام��ه داد: ایران در 
توافق با کش��ورها از خطوط قرمز خود عب��ور نخواهد کرد و 
اگر توافق حاصل نش��ود، صورتحس��اب آن را بای��د حتما به 
حس��اب آمریکا نوش��ت که احتمال دارد چارچوب منطقی 

توافق را نپذیرد.
بروجردی در مورد انتخاب عمان به عنوان میزبان مذاکرات 
گفت: رابطه خوب با عمان دلیل برگ��زاری مذاکرات در این 
کشور اس��ت ولی لزوماً این رابطه خوب تاثیری در محتوای 

مذاکرات نخواهد داشت.
رییس کمیس��یون امنیت ملی و سیاس��ت خارجی مجلس 
میانجی گ��ری عم��ان در مذاک��رات را رد ک��رد و اف��زود: 
میانجی گری زمانی مطرح اس��ت که ارتباطی بین دو طرف 
نباشد و طرف ثالثی بخواهد وساطت کند، اما سال هاست که 

در سطح وزیر خارجه با آمریکا ارتباط داریم. 

این نماینده مردم در مجلس نهم در مورد گزارش اخیر آمانو 
گفت: مثل همیش��ه ف��رازی از اینکه م��ا از مجموعه مواضع 
انحرافی نداش��ته ایم، آورده و س��همی هم برای آمریکایی ها 
می گذارد که همان روش همیش��گی و ش��ناخته شده آقای 

آمانو است.
 انصاف حکم می کرد با توجه به همکاری های ایران با آژانس 

این گزارش فرازهای مثبت تری می داشت. 
وی ادامه داد: این جمله که معلوم نیست در آینده چه اتفاقی 
بیفتد درباره هر کشور دیگری هم قابل طرح است، بنابراین 
ذکر آن جز اینکه حرکتی در جهت خوش��ایند آمریکایی ها 

هست، تصویر دیگری ندارد. 

بروجردی در جمع خبرنگاران مطرح کرد:  دکتر لاریجانی در نطق پیش از دستور:    

ولایتی در دیدار با هیات پارلمانی سیاسی کویت: تصویب مجلس؛

 شفافیت مواضع جمهوری اسلامی ایران
 در مذاکرات هسته ای 

 نهادهای بین المللی مقابل اقدامات فاسد 
رژیم صهیونیستی ایستادگی کنند 

امیدواریم روابط ایران و کویت گسترش یابد بسیج موظف به اجرای امر به معروف شد 
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

۲۰۰ نماینده مجلس در بیانیه  ای درباره مذاکرات هسته ای خواستار شدند؛

لغو کامل تحریم ها بلافاصله پس از توافق ایران و ۵+۱
200 نفر از نمایندگان مجلس ش��ورای اس��لامی درجلس��ه علنی 
دیروز خان��ه ملت با امض��ای بیانی��ه ای درباره مذاکرات هس��ته ای 
جمهوری اس��لامی ایران ب��ا ۱+۵، از تیم مذاکره کننده هس��ته ای 
خواس��تند قدرتمندانه، از ع��زت و اقتدار ایران اس��لامی که حاصل 
 3۵ س��ال مقاوم��ت قهرمانان��ه ملت ب��زرگ ای��ران اس��ت، دفاع 
کند. متن کامل ای��ن بیانیه که ضرغام صادقی عضو هیأت رییس��ه 
مجل��س آن را قرائت کرد، به ش��رح ذیل اس��ت: مجل��س به عنوان 
خاس��تگاه ملت ایران در تأمین حقوق کامل هسته ای بر موارد ذیل 

پای می فشارد و از تیم مذاکره کننده هسته ای می خواهد در استمرار 
مذاکرات هسته ای موارد ذیل را مد نظر قرارداده و قدرتمندانه از عزت 
و اقتدار ایران اسلامی که حاصل 3۵ س��ال مقاومت قهرمانانه ملت 

ایران است،  دفاع کنند:
 ۱- لغو کام��ل تحریم ها اعم از هس��ته ای و غی��ر آن بلافاصله پس 
 از انج��ام توافق ک��ه رییس جمهور محترم نی��ز بارها ب��ر آن تأکید

 کردند.
 2- استیفای کامل حقوق هسته ای ایران شامل توسعه و ارتقای چرخه 

سوخت هسته ای در حوزه تأمین و تولید سوخت مورد نیاز تأسیسات 
هسته ای تا حد خودکفایی به شکل واقعی و تأمین کننده نیاز به حق 
کشور برای تأمین سوخت مورد نیاز نیروگاه هسته ای بوشهر در سقف 
زمانی پنج سال و استمرار آن تا تأمین 20 هزار مگاوات برق هسته ای 

بر اساس قانون مصوب ۱384 مجلس شورای اسلامی.
 3- عدم پذیرش هرگونه محدودیت در تحقیق و توسعه غنی سازی 
و سایر فعالیت های مرتبط با چرخه سوخت هسته ای و نیز در مکان، 

حجم و ذخایر مواد غنی شده مورد نیاز در کشور. 

4- منع هرگونه بازرسی، نظارت و همکاری با آژانس بین المللی انرژی 
اتمی فراتر از توافقنامه پادمان منع گسترش سلاح های هسته ای.

 ۵- حف��ظ ماهی��ت و فعالیت مرتب��ط ب��ا بهره ب��رداری از رآکتور 
تحقیقات��ی آب س��نگین اراک حداکث��ر در ب��ازه زمانی دو س��ال 
و اس��تمرار بهره ب��رداری از تأسیس��ات هس��ته ای ف��ردو با حفظ 
امکان تأمین س��وخت م��ورد نیاز رآکت��ور تحقیقات��ی و کاربردی 
 در عرص��ه ه��ای پزش��کی، کش��اورزی، صنعت��ی و س��ایر موارد 

صلح آمیز.

ظریف در بدو ورود به عمان:

 اگر 1+5 اغراض سیاسی نداشته باشد اکنون زمان خوبی برای توافق است 

گروه 
ایران

 جمهوری اسلامی 
ایران همواره برنامه 
صلح آمیز هسته ای 

داشته و بر مبنای 
فتوای مقام معظم 

رهبری سلاح هسته 
ای و کشتارجمعی 
از منظر اعتقادی 
و دکترین دفاعی 
ما هیچ جایگاهی 

ندارد



نایب رییس شورای اسلامی شهر اصفهان:

نتایج تغییرات در باغ رضوان
 مثبت بوده است

نایب رییس شورای اسلامی شهر اصفهان در خصوص برخی تغییرات 
ایجاد شده در بخش های مختلف شهرداری و نتایج مطلوب به دست 
 آمده از این تغیی��رات افزود: برای مثال با تغیی��ر در بخش فرهنگی 

باغ رضوان تحولات خوبی در این بخش ایجاد شده است.
نایب رییس ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفهان با بیان اینکه یکی از 
نمایندگان مجلس  اش��اره ای به رابطه بین شورا و شهرداری داشته 
اس��ت، گفت:باید توجه داشته باشیم که ش��ورا محل بازی سیاسی 
نیس��ت و اعضای ش��ورا برای خدمت به مردم آمده ان��د و نظارت بر 
فعالیت هایی که برای خدمات رسانی به مردم و نه برای بازی سیاسی 

دنبال شود. 
احمد شریعتی در نطق پیش از دستور خود در شصت و یکمین جلسه 
 علنی شورای اسلامی ش��هر اصفهان با اش��اره به برخی از اظهارات 
در خصوص رابطه شهرداری و شورای اس��لامی شهر اصفهان اظهار 
داشت: عده ای بر این اعتقاد هستند که اعضای جدید شوای اسلامی 

شهر اصفهان قواعد بازی سیاسی را رعایت نمی کنند.
وی با بیان اینکه باید توجه داشته باشیم که شورا محل بازی سیاسی 
نیست، بیان داشت: اعضای ش��ورا برای خدمت به مردم و نظارت بر 
فعالیت هایی که برای خدمات رسانی به مردم دنبال شود، آمده اند و 

نه برای بازی سیاسی.

اصفهانی ها بیش از 73 میلیارد ریال 
زکات واجب دادند

ریی��س اداره زکات کمیت��ه ام��داد اس��تان اصفهان گف��ت: در هفت 
 ماه گذش��ته مبل��غ 73 میلی��ارد و 265  میلیون ری��ال زکات واجب و 
شش  میلیارد و 465 میلیون ریال زکات مس��تحبی و شجره طیبه در 

استان اصفهان جمع آوری شد.  
حجت الاسلام و المسلمین غلام حس��ین رنجبر افزود: از زکات واجب 
جمع آوری شده 66 میلیارد و 771 میلیون ریال به صورت نقدی و شش 

میلیارد و 494    میلیون ریال غیر نقدی است . 
وی با بیان اینکه بیش از شش هزار درخت از ابتدای طرح شجره طیبه 
اختصاص یافته اس��ت، افزود: طبق آمار یک هزار اصله درخت در شش 
ماه نخست سال جاری به عنوان شجره  طیبه اختصاص داده شد و قرار 

است تا پایان سال به بیش از هشت هزار اصله درخت  برسد . 
رییس اداره زکات کمیته امداد استان اصفهان با اشاره به اینکه امسال 
طرح شجره طیبه با تلاش بیشتری پیگیری شد، تصریح کرد: از ابتدای 

سال جاری تاکنون چهارهزار درخت پلاک گذاری شده است. 
وی ادامه داد: اردس��تان در بین شهرستان های اس��تان بیش از سایر 
شهرس��تان ها در امر زکات به خصوص ش��جره طیبه وارد ش��ده و در 
شهرستان دهاقان و چادگان نیز برای بار نخست امسال زکات مستحبی 
جمع آوری ش��د .  رنجبر گفت: زکات واجب ش��امل، گندم و بیشترین 
شجره طیبه شامل درختان گردو، بادام، س��یب، هلو و زکات مستحب 

شامل، مرغ، عسل، طالبی و خیار بوده است . 
وی اضافه کرد: در استان اصفهان یک هزار و 254 روستا وجود دارد که 
627 روستا مشمول زکات شده و تاکنون 219 روستا پرداخت کننده 
زکات شده اند .  در طرح شجره طیبه تمام محصول و فواید درخت اهدا 

شده توسط زکات دهنده به فقرا اختصاص می یابد.

رییس دیوان عدالت اداری کشور:

ولایت منهای هدایت و هدایت منهای 
ولایت تکمیل کننده بشر نیست

رئیس دیوان عدالت اداری کشور گفت: ولایت منهای هدایت و هدایت 
منهای ولایت نمی تواند به س��عادت بش��ر کمک کند و ای��ن دو از هم 

نمی توانند جدا شوند.
حجت الاس��لام محمدجعفر منتظری در آیین برگ��زاری دومین دوره 
مسابقات سراسری قرآن کریم به میزبانی قوه قضاییه منطقه پنج کشور 
در اصفهان برگزار شد، با اش��اره به اینکه قرآن 70 بطن دارد و ما فقط 
ظواهر قرآن را درک می کنیم، اظهار کرد:  بزرگ ترین معجزه قرآن این 
اس��ت که خداوند این کتاب نورانی را به گونه ای قرار داده است که در 
هر س��طح فهم و درک می تواند از آن بهره بجوید و یک انس��ان عادی، 
کم سواد و معمولی تا حتی فلاسفه بزرگ و دانشمندان می توانند از این 
کتاب نورانی اس��تفاده می کنند. وی افزود:  قرآن دارای سه جهت است 
که یک جهت مهم آن این است که قرآن یک کتاب جهانی است و این 
بدین معناس��ت که مخاطب آن تنها مردم آن زمان و مردم شبه جزیره 
عربستان نبودند و خطابه های قرآن عام اس��ت و این در حالی است که 
22 بار در قرآن خطابه به مردم اعم از مس��لمان و غیر مسلمان آمده و 
880 بار قرآن مخاطبان خود را از مومنان قرار داده است. رییس دیوان 
عدالت اداری کش��ور تصریح کرد: قرآن برای همه بشریت است و فقط 
خطاب به ما مسلمانان نیامده و برای همه اعصار و زمان قرآن نازل شده 
اس��ت. منتظری اضافه کرد: قرآن یک مجموعه کامل و جامع اس��ت و 
بیان کننده هر چیزی می باشد و هر آنچه بشر در راه پیمایش سعادت و 
خوشبختی نیاز داشته باشد از اعتقادات گرفته تا اخلاق و اعمال به طور 

کامل در قرآن آمده است.
وی ادامه داد:  قرآن یک کتاب جاوید همیشگی است و اعتبار و صحت 
آن به زمان خاصی تعلق ندارد و قرآن جدا کننده بین حق و باطل است.

رییس دیوان عدالت اداری کشور گفت: اگر می خواهید راه نجات را پیدا 
کنید بدانید که ولایت منهای هدایت و هدایت منهای ولایت نمی تواند 
به سعادت بشر کمک کند و این دو جز جدایی ناپذیر برای سعادت بشر 

هستند.

مدیرکل پزشکی قانونی استان اصفهان گفت: طی نیمه نخست امسال 
 متوفیان ناشی از س��وءمصرف مواد مخدر در اصفهان 25.2 درصد

کاهش داشته است.  علی س��لیمان پور اظهار کرد: در نیمه نخست 
سال جاری تعداد 79 هزار و 245 نفر در حوزه معاینات سرپایی اداره 
کل پزشکی قانونی اس��تان اصفهان و مراکز تابعه مورد معاینه قرار 
گرفته اند که از این تعداد 26 ه��زار و 411 نفر زن و 52 هزار و 834  
نفر مرد بوده که این آمار نسبت به مدت مشابه سال قبل 2.6 درصد 

کاهش را نشان می دهد.
وی افزود: اجس��اد معاینه ش��ده در اداره کل پزشکی قانونی استان 
اصفهان و مراکز تابعه در این مدت یک هزار و 804 مورد بوده است 
که 381 زن و یک هزار و 413 مرد و 10 مورد نامعلوم بوده که نسبت 

به مدت مشابه سال قبل 3.8 درصد افزایش داشته است.
مدیرکل پزشکی قانونی استان اصفهان تصریح کرد: بر اساس آمار 
فوق، فعالیت های مرتبط با معاینات اجس��اد تنها دو درصد از شرح 

فعالیت های بالینی و تش��ریح پزش��کی قانونی اس��تان را تشکیل 
می دهد.

وی ادامه داد: در نیمه نخست س��ال جاری آمار اجساد معاینه شده 
ناشی از سوءمصرف مواد مخدر که در اداره کل پزشکی قانونی استان 
اصفهان و مراکز تابعه مورد معاینه قرار گرفته اند تعداد 89 نفر شامل 
هفت زن و 82 مرد بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل که هفت 

زن و 112 مرد بوده است 25.2 درصد کاهش داشته است.
سلیمان پور اضافه کرد: آمار فوق بر اساس تعداد پرونده های تعیین 

علت فوت شده در مدت مذکور است.

 

اکنون مس��اجد  ش��هر ها هم از نظر ارتباط با 
محیط و ش��هروندان  و هم ازنظ��ر  معماری 
تفاوت بسیاری با گذش��ته دارند. در گذشته، 
مساجد با محله، شهروندان و خانه های اطراف 
ارتباط نزدیک و زیبایی داش��ت و حتی بافت 
بسیاری از  مساجد قدیمی مانند  مسجد جامع 

اصفهان با بافت مسکونی منطقه ارتباط داشت.
مساجد در گذشته یکی از نهادهای مهم بودند و ارتباطی پویا و 
زنده بین شهروندان و مسجد برقرار بود ولی متأسفانه مساجد 
امروز این کارک��رد را ندارند و معماری منس��جم و آرام بخش 
اسلامی در بسیاری از مساجد معاصر  دیده نمی شود. در گذشته  
گنبد و مناره های مساجد از اولین مواردی بودند که در اولین 

نگاه، سیمای شهر را  برای بازدید کنندگان ترسیم می کرد.
در ش��رایط کنونی با تو سعه شهر ش��رایط تغییر کرده است و 
پیرامون مساجد معاصر اصفهان با توجه به ساخت و سازهایی 
که اطراف آنها  همزمان با توس��عه ش��هری انجام شده است، 

 ش��رایط مناس��بی ندارند و به س��اماندهی و زیبا س��ازی نیاز 
دارند. 

در اصفهان سه سال است که ساماندهی و زیبا سازی پیرامون 
مس��اجد ش��هر در او لویت قرار گرفته اس��ت و تلاش شده در 
طرح مطالعاتی س��اماندهی و زیبا س��ازی پیرامون مس��اجد 
شهراصفهان، فراهم شدن خدمات در اطراف مساجد و تبدیل 
نقاط ضعف پیرامون آنها به نقاط ق��وت در او لویت قرار بگیرد. 
مبلمان شهری، فضای س��بز، روش��نایی و نورپردازی و تردد 
ایمن در اطراف مساجد از مواردی است که طرح ساماندهی و 
 زیباسازی پیرامون مساجد شهراصفهان دراو لویت  قرار گرفته

 است. 
مدیر برنامه ریزی و پژوهش س��ازمان زیبا س��ازی شهرداری 
اصفهان از اجرای طرح ساماندهی و زیبا سازی پیرامون مساجد 
ش��هر اصفهان خبر داد و گفت: این طرح با محوریت س��ازمان 
 زیبا سازی ش��هرداری اصفهان و همکاری معاونت شهر سازی،

معاون��ت حم��ل و نق��ل وترافی��ک ش��هرداری اصفه��ان، 

مرکزرسیدگی به امور مساجد اصفهان اجرا می شود.
قنادنیا ب��ه 747 مس��جداصفهان اش��اره کرد و 
افزود: تراکم مساجد در هس��ته مرکزی اصفهان 
بیشتر اس��ت و منطقه 3 اصفهان با 210 مسجد 
بیشترین تعداد مسجد را در میان مناطق 15 گانه 

اصفهان دارد. 
وی گفت که مساجد اصفهان در دو گروه مساجد 
تاریخی و معاصر تقسیم بندی می شوند و مساجد 
تاریخی از شاهکارهای معماری هستندولی مساجد 
معاصر با توجه به ساخت و سازهایی که اطراف آنها 
انجام شده است، شرایط مناسبی ندارند و پیرامون 

آنها به ساماندهی  و زیبا سازی نیاز دارد .
مدیر برنامه ریزی وپژوهش س��ازمان زیباس��ازی 
ش��هرداری اصفهان با بیان اینکه پروژه ساماندهی 
و زیباسازی پیرامون مس��اجد از سوی شهرداری 
اصفهان در او لویت قرار گرفته اس��ت، عنوان کرد:  
قبل از اجرای پروژه ساماندهی و زیباسازی پیرامون 
مساجد حوزه های فرهنگی ش��هرداری به عرصه 
کمک به مس��اجد وارد ش��ده بودند و اقداماتی به 
صورت مقطعی در مهر م��اه، ایام عید و ماه رمضان 

انجام می شد. 
قنادنیا گفت که ساماندهی و زیباسازی پیرامون مساجد از سال90 
آغاز شد و در س��ال اول پیرامون 10 مسجد اصفهان ساماندهی و 

زیبا سازی شد.
مدیربرنامه ریزی وپژوهش سازمان زیبا سازی شهرداری اصفهان 
با بیان اینکه در س��ال 91 از140 مسجد برای س��اماندهی اطراف 
آنها درخواست دریافت کردیم، عنوان کرد: ساماندهی و زیباسازی 
پیرامون70 مسجد در سال 91 انجام شد و پیرامو 70 مسجد دیگر 
نیز در سال 92 ساماندهی ش��د و اجرای این طرح در سال 93 نیز 

تداوم یافت.
قنادنیا گفت که قبل از آغاز مطالعات پروژه ساماندهی و زیباسازی 
مساجد نیاز س��نجی انجام ش��د و در طرح مطالعاتی فراهم شدن 
خدمات در اطراف مساجد و تبدیل نقاط ضعف پیرامون آنها به نقاط 

قوت مورد تو جه قرار گرفت.

مدیربرنامه ریزی وپژوهش سازمان زیبا سازی شهرداری اصفهان  
 با تاکید بر اینکه مسجد محوری یکی از مولفه های

شهراس��لامی اس��ت، عنوان ک��رد: در ط��رح های 
مطالعاتی مباحث ترافیکی و ت��ردد ایمن نیز مورد 

تو جه قرار گرفت.
مدیر برنامه ریزی وپژوهش س��ازمان زیبا س��ازی 
شهرداری اصفهان گفت که مبلمان شهری و فضای 
سبز، روشنایی و نو رپردازی و تردد ایمن در اطراف 

مساجد دراین طرح مورد توجه قرار گرفته است.
قنادنیا با بی��ان اینکه در بخش مبلمان ش��هری 
س��طل زباله، نیمکت و آب نما م��ورد توجه قرار 
گرفته اس��ت، عنوان ک��رد: تلاش ش��د مبلمان 
شهری پیرامون مساجد با معماری آنها همخوانی 

داشته باشد. 
به گفت��ه وی، راه بند در پیاده رو ه��ا، پارکینگ 
دوچرخه و مو تو ر سیکلت از دیگر موارد مبلمان 
ش��هری بودند که در اطراف مساجد مورد توجه 

قرار گرفتند. 
مدیر برنامه ریزی وپژوهش س��ازمان زیبا سازی 
ش��هرداری اصفهان به اهمیت عبور و مرر ایمن 
ش��هروندان در اطراف مساجد اش��اره کرد و افزود: درپیاده رو 
اطراف بر خی از مساجد شاهد اختلاف ارتفاع بودیم که با ایجاد 

رمپ هایی به هم متصل شدند.
کف سازی پیادرو هایی که دچار مش��کل بودند نیز در اولویت 
قرار گرفت و ب��رای ایمنی تردد عابران چراغ چش��مک زن در 
 معابر اطراف مساجد نصب شد و خط کشی عابر پیاده نیز مورد 

توجه قرار گرفت. 
قناد نیا گفت که ایجاد فضای سبز در اطراف مساجد و باغچه های 

گل نیز به صورت پر رنگ مورد توجه قرار گرفت.
مدیر برنامه ریزی و پژوهش سازمان زیبا سازی شهرداری اصفهان 
گفت ک��ه از این پس به معماری اطراف مس��اجد با حساس��یت 
بیش��تری توجه می ش��ود و با هماهنگی با معاونت شهر سازی 
و معماری ش��هرداری اصفهان محدودیت های ارتفاعی برای 

اطراف مساجد در نظر گرفته می شود.

جهت احیای نقش قدیمی مساجد در محلات شهر؛

فضای اطراف مساجد اصفهان، ساماندهی و زیبا سازی می شوند
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مدیرعامل س��ازمان پارک ها و فضای سبز ش��هرداری اصفهان 
گفت: هیچ آتش سوزی یا آس��یب به درختان در منطقه ناژوان 

رخ نداده است.

 احمد سلیمانی پور در پاسخ به این س��وال که با توجه به اینکه 
در روز گذشته برخی از مردم تماس گرفته و اعلام کرده اند که 
طی روز های گذشته با جاری شدن آب در رودخانه زاینده رود 
برخی از مردم نسبت به آتش زدن درختان ناژوان اقدام کرده اند 
و برای مردم این منطقه ایجاد مزاحمت کرده اند، آیا این موضوع 
صحت دارد یا خیر، اظهار کرد: خیر، هیچ آتش سوزی یا آسیب 

به درختان در منطقه ناژوان به وقوع نپیوسته است.
وی اضاف��ه کرد: ط��ی روز های گذش��ته هیچ گزارش��ی مبنی 
بر آتش س��وزی یا حتی آس��یب به درختان ناژوان یا حاش��یه 

زاینده رود به ما اعلام نشده است.
مدیرعامل س��ازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان با 
بیان اینکه هرگونه گزارشی مبنی بر آتش سوزی یا حتی آسیب 
به درختان ناژوان یا حاش��یه زاین��ده رود را تکذیب می کنیم، 
تصریح کرد: طی روز های گذشته با جاری شدن آب در رودخانه 
زاینده رود برخ��ی از مردم با بردن کنده ه��ای درختان در کنار 

زاینده رود نسبت به آتش زدن این کنده ها اقدام کرده اند.
وی با تاکید بر اینکه هر آتش س��وزی در ناژوان یا در حاش��یه 

زاینده رود مربوط به کنده های درختان بوده اس��ت، ادامه داد: 
هیچ آتش س��وزی در ناژوان و حاش��یه زاین��ده رود مربوط به 
درختان موجود در این منطقه نبوده است و سازمان پارک ها و 
فضای سبز شهرداری با هرگونه تخلفی در راستای ورود آسیب 

به درختان در سطح شهر برخورد می کند.
مدیر طرح س��اماندهي ناژوان در خصوص روش��ن کردن آتش 
در ناژوان خاطرنش��ان کرد: انتظامات ناژوان با همکاری نیروی 
انتظامی در تمامی س��اعات ش��بانه روز در حال گشت زنی در 
منطقه هس��تند و با آن عده ای که با آس��یب زدن به این پارک 
طبیعی و برپایی آتش در فضای سبز و در کنار درختان موجب 
خسارات سنگین زیست محیطی از جمله تشدید آلودگی هوا، 
نابودی عرصه سبز و درختان می شوند و آرامش و لذت استفاده 
از طبیعت بکر ناژوان را از سایر گردشگران می گیرند؛ مطابق با 

قانون برخورد خواهند کرد. 
وي از تمامی گردش��گران که با پارکبان��ان و انتظامات ناژوان 
همکاری لازم را داش��ته و با رعایت قوانی��ن مربوطه به حقوق 
سایر شهروندان احترام می گذارند، تشکر کرد و اظهار داشت: 

بر اساس ماده 45 قانون حفظ و احیاي منابع طبیعي آتش زدن 
در جنگل ها و پارک های طبیعی که بدون اخذ اجازه و نظارت 

دقیق ماموران مربوطه کاملًا ممنوع است. 
مدیر طرح ساماندهي ناژوان ادامه داد: در این راستا در صورت 
بي مبالاتي یا ایجاد حریق در این مکان ها فرد مرتکب در مراجع 
قضایي یا شعب دادگاه ها به حبس تأدیبي از دو ماه تا یک سال 

محکوم خواهد شد. 
ساکتي اضافه کرد: به استناد اصل ماده 46 قانون حفظ و احیاي 
منابع طبیعي هر فردي که مبادرت به روش��ن کردن آتش در 
تنه درختان کند، به زندان تأدیبي از س��ه ماه تا مدت یک سال 
محکوم خواهد ش��د و ب��راي صدمه زدن به ی��ک اصله درخت 
جنگلي که در جریان برافروختن آتش از بین رفته به پرداخت 

جریمه نقدي محکوم می شود. 
وي بیان کرد: در ماده 47 قانون مذکور هر فرد که در س��طوح 
جنگل و مراتع به صورت عمد آتش سوزي به وجود آورد، شعب 
دادگاه مجرم را به زندان مجرد از س��ه ماه تا 10 س��ال محکوم 

خواهد کرد. 

بازدید بیش از ده ها هزار گردشگر از پارك ناژوان

آتش روشن کردن در پارك طبیعي ناژوان ممنوع است

به مناسبت بازگشایی زاینده رود و جاری شدن آب در شاهرگ 
حیاتی فلات مرکزی ایران، آیین شکرگزاری تجدید حیات این 

عرصه طبیعی در کنار پل تاریخی خواجو برگزار شد.
دراین آیین که با حضور اقش��ارمختلف مردم به ویژه جوانان و 
 دانش آموزان برگزارش��د، ش��رکت کنندگان، خداوند بزرگ را

 به خاطر اعطای نعمت های فراوان به ویژه جاری ش��دن آب و 
حیات دوباره زاینده رود شکرگزاری کردند.

شرکت کنندگان دراین آیین درحالی که اشک شوق بردیدگانشان 
حلقه زده بود، تداوم جریان آب زاینده رود را از خدواند بزرگ طلب 
کردند وعهد بس��تند تا تمامی تلاش خود را برای استفاده بهینه 

از این نعمت الهی و جلوگیری از مصرف بی رویه آن بکار بندند. 
دانش آم��وزان اصفهانی، نیز با ش��رکت در این آیی��ن در کنار 
رودخانه زاین��ده رود و در جوار پل خواجو حض��ور یافتند و به 
ش��کرانه حیات زنده رود، دست های کوچکش��ان را به آسمان 

بردند و سپاسگزار این نعمت شدند.
در این مراس��م، مدیرکل آموزش وپرورش استان اصفهان طی 
سخنانی در جمع دانش آموزان و مردم اصفهان، حیات دوباره 

زاینده رود را اقدامی مهم در حوزه محیط زیست عنوان کرد.
محمد حسن قائدی ها افزود: در احادیث آمده است نگاه به سه 
چیز ثواب دارد، ن��گاه به خانه کعبه، نگاه ب��ه صورت پدر ومادر 

ونگاه به آب به عنوان مایه حیات.
وی به کودکان تشنه واقعه کربلاهم اشاره کرد وگفت: حضرت 
عبدالله هشت سال داش��ت و حضرت علی اصغرهم کودکی بود 
که با لب تش��نه در کربلا شهید ش��د. آب همه زندگی ماست و 

باید شکرگزار باش��یم که زاینده رود جاری شد واکنون از خدا 
می خواهیم تا بابرک��ت نعمت بارش زاینده رود، برای همش��ه 

جاری باشد.
وی، حفظ محیط زیست را واجب دانست و آمادگی این سازمان 
و 750 هزار دانش آموز استان اصفهان را برای همکاری با محیط 

زیست اعلام کرد.
مدیرکل محیط زیست استان اصفهان نیز طی سخنانی وضعیت 
زیست محیطی درکشور واستان مطلوب ندانست وگفت: آب در 
کشور خیلی کم ش��ده و مصرف ما بیش از میزان آبی است که 

دراختیار داریم.
حمید ظهرابی گفت: در بسیاری از نقاط استان با آلوده گی آب 
و فرسایش خاک مواجه هستیم؛ لذا همه ما باید برای برون رفت 

از این مشکلات تلاش کنیم.
در اجرای برنامه های انقباضی دولت در حوضه و سد زاینده رود، 
 از بامداد روز سه شنبه 13 آبان ، حجم آب خروجی از سد زاینده رود 
به منظور تامین آب مورد نیاز کش��ت پاییزه کش��اورزان پایین 
دس��ت این حوضه آبی و نیز حق آبه تالاب گاوخونی به 80 متر 
مکعب در ثانیه افزایش یافت و حرکت آب در منطقه بالادست 

زاینده رود آغاز شد و یک روز بعد به اصفهان رسید.

جاری ش��دن آب زاینده رود و عبور آن از ش��هرها و روستاهای 
حاشیه این رودخانه، موجب خوش��حالی مردم استان اصفهان 
شد.خشک سالی ادواری و بارگذاری بیش از حد روی رودخانه 
زاینده رود در سال های اخیر سبب خشکی این رودخانه و تالاب 

گاوخونی شد.
زاینده رود از کوه های چلگرد در استان چهار محال و بختیاری 
سرچش��مه می گیرد و پس از حدود 300 کیلومتر طی مسیر 

به تالاب گاوخونی در منطقه کویری شرق اصفهان می ریزد.
بر روی رودخانه زاینده رود چند پل تاریخ��ی از زمان صفویان و 
قبل از آن برجا مانده است. در اس��تان چهارمحال و بختیاری پل 
زمانخان و در استان اصفهان پل های مشهور تاریخی سی و سه پل 
یا پل الله وردی خان، پل خواجو بنا شده است. قدیمی ترین پل 

ساخته شده بر روی زاینده رود »پل شهرستان« است.
مدیرکل محیط زیست اس��تان اصفهان گفت: جاری شدن آب 
و حیات دوباره زاینده رود به این منطقه و شهر اصفهان حال و 
هوای دیگری بخش��ید بگونه ای که حضور مردم طی روزهای 
اخیر به ص��ورت گروه��ی ، دس��ته جمع��ی و خانوادگی برای 
دیدن و حس کردن حیات دوباره این عرصه طبیعی به ش��کل 

چشمگیری افزایش یافته است.

آیین شکرگزاری تجدید حیات زاینده رود در کنار پل خواجو برگزار شد

 اصفهانی ها، تداوم جریان آب زاینده رود را  از خدواند بزرگ طلب کردند

این طرح با 
محوریت سازمان 

زیبا سازی 
شهرداری اصفهان 
و همکاری معاونت 

شهر سازی و 
معاونت حمل و 
نقل و ترافیک 

شهرداری اصفهان 
و مرکزرسیدگی 
به امور مساجد 

 اصفهان اجرا 
می شود

در نیمه نخست سال جاری صورت گرفت؛

کاهش 25 درصدی متوفیان ناشی از سوءمصرف مواد مخدر در اصفهان
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اقتصاد و 
صنـعت

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

مذاکرات برقی ایران-آلمان آغاز شدصادرات اولین محموله گوگرد پارس جنوبی تا یک ماه آینده 
رسول فلاح نژاد با اشاره به آغاز به کار واحد اول گوگردسازی 
پالایش��گاه فاز 12 پارس جنوبی، اظهار داشت: تولید گوگرد 
مذاب در این واحد شروع شده که برای خشک کردن و دانه بندی 

ارسال می شود. 
وی افزود: لازم اس��ت تنظیمات دقی��ق در این واحد صورت 
گیرد تا پس از تثبیت فعالیت، میزان تولید آن مطابق برنامه 
انجام شود. مجری طرح توس��عه فاز 12 پارس جنوبی ادامه 
داد: در حال حاضر روزانه 250 تن گوگرد تولید می شود که 
پس از تجمیع با گوگرد تولیدی سایر فازها، از اسکله صادراتی 

گوگرد پارس جنوبی صادر خواهد شد. وی با بیان اینکه واحد 
دوم تولید گوگرد فاز 12 نیز تا پای��ان آذرماه به بهره برداری 
می رسد، گفت: منتظر هستیم که گاز ترش سکوهای جدید 
فاز 12 را دریافت کنیم تا واحد جدید گوگرد س��ازی این فاز 

نیز کار خود را آغاز کند.
مجری طرح توس��عه فاز 12 پارس جنوبی خاطرنشان کرد: 
واحد دوم بازیافت گوگرد آماده راه اندازی بوده و روند ساخت 
آن به اتمام رسیده که پس از شروع به کار واحدهای بالادستی 

کار خود را شروع می کند.

قائم مقام وزیر نی��رو درباره مه��م ترین مذاکرات انجام ش��ده با 
سرمایه گذاران خارجی و بین المللی برای بازگشت به صنعت برق و 
انرژی ایران، گفت: در حال حاضر، مذاکرات متعددی با شرکت های 
بین المللی و به ویژه شرکت های سرمایه گذار اروپایی برای مشارکت 
و سرمایه گذاری در صنعت برق ایران انجام شده است. قائم مقام 
وزیر نیرو در امور بین الملل با اعلام اینکه در طول چند ماه گذشته 
چندین هیات تجاری و اقتصادی خارجی به منظور مش��ارکت و 
سرمایه گذاری با وزارت نیروی ایران مذاکره کرده اند، تصریح کرد: 
با این وجود، تاکنون قراردادهای جدیدی با شرکت های اروپایی و 

بین المللی امضا نشده است. وی با بیان اینکه جذب منابع مالی و 
ورود تکنولوژی های جدید، مهم ترین محور مذاکرات وزارت نیرو 
با شرکت های علاقه مند خارجی در طول چند ماه گذشته تاکنون 
 بوده است، بیان کرد: براین اساس، اخیرا یک شرکت بزرگ آلمانی،

 پیش��نهادی یک میلیارد دلاری به منظور توسعه ظرفیت تولید 
برق بادی به وزارت نیرو ارایه کرده است. 

 وی با یادآوری اینکه این پیشنهاد یک میلیارد دلاری برقی آلمانی ها
 درح��ال بررس��ی در وزارت نیرو اس��ت، تاکید کرد: ه��م اکنون 

شرکت های آلمانی موفق به ایجاد یک فنآوری شده اند.

آیا پرداخت زکات بر کودکان نابالغ واجب می شود؟

حضرت آی�ت الله خامن�ه ای: زکات مال بر ش�خص غیر بالغ 
واجب نیست.

احکام اقتصادی

سبـک زندگی

رویکردهای عملی در استفاده مطلوب 
از امکانات اقتصادی 

سیدمهدی سلطانی: مهم ترین رویکردهای عملی در استفاده مطلوب از 
امکانات اقتصادی در عرصه فعالیت های تولیدی را می توان چنین برشمرد: 

1- بهره گیری از حداقل امکانات جامعه در تولید و اشتغال زایی. 
2- بهره گیری صحیح از منابع طبیعی در عرصه تولید. 

3- سرمایه گذاری صحیح در عرصه فعالیت های تولیدی. 
4- استفاده صحیح از فرصت ها برای رسیدن به پیشرفت مطلوب اقتصادی. 

5- جلوگیری از هدردادن سرمایه های ملی. 
6- برنامه ریزی صحیح و بلند مدت اقتصادی در فعالیت های تولیدی

 7- ایجاد فرصت های مطلوب ش��غلی در فعالیت ه��ای تولیدی )ر.ک: 
قره باغیان، مرتضی، اقتصاد رشد و توسعه، صص 46-45؛ حسینی، هادی، 
فقر و توس��عه در منابع دینی، صص 398-381؛ ایروان��ی، جواد، اخلاق 

اقتصادی از دیدگاه قرآن و حدیث، صص 97-100(.

 صادرات و واردات انرژی و کسری تراز تجاری آن 
در حال حاضر پس از آب، مهم ترین موضوع مورد 
بحث در کشورهای توس��عه یافته و بعضا درحال 

توسعه است. 
ذخایر انرژی در حال کاهش است و افزایش قیمت 
آن اجتناب ناپذیر است و این یعنی هر سال وضعیت 
حادتر ش��ده و ممیزی انرژی راهکاری گریزناپذیر اس��ت. در اغلب 
این کشور ها، انرژی س��هم پررنگی در بودجه دارد و این مشکل در 
کشورهای درحال توسعه و همچنین کشور ما به شدت وخیم تر است.

طبق آمارهای اعلامی، ش��دت انرژی در ایران چهار برابر متوسط 
جهانی و راندمان تولید آن نیز 40درصد پایین تر از متوسط است. 
س��هم بودجه جاری که عمده آن یارانه انرژی است که در بودجه 
رو به رشد اس��ت و در وضعیتی که درآمدهای نفت و گاز بایستی 
صرف سرمایه گذاری شوند، به ناچار همه، صرف هزینه های جاری 

)عمدتا اتلاف انرژی( ش��ده و از س��وی دیگر گاز طبیعی که یکی 
 از اقلام مهم صادراتی اس��ت که در فصول س��رد، روانه بخاری ها و 
کوره های غیراس��تاندارد منازل و کارگاه ها می شود و عن قریب 
 اس��ت که تمامی درآمده��ای دولت صرف هزینه جاری ش��ده و 

برنامه های توسعه کشور، فدای اتلاف انرژی داخلی شود. 
البته همه این ات��لاف انرژی را نمی توان به پ��ای مصرف کنندگان 
گذاش��ت و آمار راندمان 30 الی 40 درصدی بر این حقیقت صحه 
می گذارد، اما سیستم های توزیع و مهم تر از آن وسایل مصرف کننده 
در این اتلاف، نقش عمده ای را ایفا می کنند و طبیعی اس��ت که 
واردات تکنولوژی های نو وسایل جدید با راندمان بالاتر برای بهبود 

وضعیت مصرف انرژی در کشور ضروری است.
از همین رو، برگزاری نمایشگاه های وسایل گرمایشی سرمایشی 
و خدمات ممیزی انرژی در دس��تور کار دول��ت و تصمیم گیران 
صنعتی- اقتصادی قرار گرفته اس��ت و در همین راستا، اصفهان 

این هفته میزبان س��یزدهمین نمایش��گاه بین المللی تجهیزات 
سرمایشی و گرمایشی شده که از روز شنبه 17 آبان آغاز به کار کرده 
است. در این نمایشگاه، فعالان بخش ساختمان، صاحبان صنایع و 
حتی عموم مردم می توانند با آخرین و جدیدترین تجهیزات تولید 

سرما و گرما آشنا شوند. 
در این نمایش��گاه همچنین ش��رکت های ارایه دهنده، خدمات 
ممیزی انرژی و طراحی سیستم های گرمایشی سرمایشی حضور 

دارند که تمامی خدمات این حوزه را به متقاضیان ارایه می کنند.

   عرضه محصولات نو با قابلیت صرفه جویی بالا
تغییر روند فعالیت های سرمایشی گرمایش��ی در این نمایشگاه 
 نسبت به سال های قبل و آنچه که عموم مردم از این سیستم ها 
در ذهن خود دارند به وضوح قابل تش��خیص است. دیگر در غرفه ها 
خبری از سیس��تم های قدیمی همچون کولر و بخاری نیس��ت 
و در عوض اغلب سیس��تم های ارایه شده، سیس��تم های انتقال 
غیرمستقیم انرژی از جمله گرمایش و سرمایش از کف، چلیرهای 
جذبی، هواس��ازها و... هس��تند. موضوع راه اندازی سیستم های 
مدیریت مصرف انرژی در مجتمع ها و آپارتمان در نمایشگاه امسال 
بسیار پررنگ جلوه می کند و سیستم هایی مورد عرضه قرار گرفته اند 
که به راحتی هزینه های انرژی خانگی را به نصف تقلیل می دهند 
و بازدید از این نمایشگاه از سوی کسانی که در صنعت ساختمان 

فعالیت دارند، مفید فایده خواهد بود. 
با توجه به افزایش پل��ه ای قیمت انرژی در س��ال های آتی برای 
تکمیل طرح هدفمندی یارانه ها، بازگشت سرمایه اجرای طرح های 

مذکور، تسریع خواهد شد. 
کاربرد این سیستم ها نه تنها در ساختمان بلکه در صنایع نیز کاربرد 
زیادی داشته و فعالان بخش صنعت و سازندگان طرح های صنعتی 
 می توانند با تجهیزات و سیس��تم هایی آشنا ش��وند که هزینه های

انرژی تولید )که بخش اصلی بهای تمام ش��ده را شامل می شود( 
را به شدت کاهش می دهد و قطعا مش��اهده نتایج آن تعجب آور 

خواهد بود.

با آغاز فصل سرما در اصفهان صورت گرفت؛

آغاز به کار نمایشگاه تجهیزات سرمایشی و گرمایشی

رییس کمیسیون برنامه و بودجه با اشاره به اینکه حساب صندوق 
توسعه ملی باید از دولت و بانک مرکزی جدا شود، گفت: بودجه 
امسال کسری10 درصدی دارد و90 درصد اصلاحات انجام شده، 
لایحه خروج از رکود مورد تایید دولت است. وی با اشاره به اینکه 
درآمد نفت برای رسیدن به خزانه با سه ماه تاخیر روبه رو است تا 
تبدیل به دلار و ریال شود، تصریح کرد: در سه ماه آخر سال کاهش 
ورودی به خزانه داریم و برآورد می شود، هشت تا 10 درصد منابع 

نفت عدم توافق داشته باشیم. امسال از نوادر سال هایی است که 
بودجه سر وقت و منظم بوده و تخصیص های عمرانی پیشرفت های 
خوبی داشته و البته این کاهش قیمت غیر قابل پیش بینی است. 
وی درباره حذف غیر نیازمندان از یارانه نقدی گفت: طبق قانون 
بودجه این موضوع باید بعد از سه ماه اجرایی می شد، اما تا کنون 
اتفاقی نیفتاده و دولت می تواند بگوید، به این نتیجه رس��یده که 

همه این افراد نیازمند هستند، اما باید رسماً اعلام کند.

اداره آمار و اطلاعات معاونت بازار ش��رکت ب��ورس، پیش بینی 
س��ود 33 صنعت بورس��ی را اعلام کرد که بر این اس��اس 298 
 شرکت با سرمایه 843 هزار و 237 میلیارد ریال مبلغ 591 هزار و

 287 میلیارد ریال را برای سال آینده خود پیش بینی کرده اند. 
شرکت های چند رشته ای صنعتی با 81 هزار و 68 میلیارد ریال، 
بانک ها، موسسات اعتباری و س��ایر نهادهای پولی با 72 هزار و 
190 میلیارد ریال، فرآورده های نفتی، کک و س��وخت هس��ته 

 ای با 68 هزار و 565 میلیارد ریال، فلزات اساس��ی با 60 هزار و 54 
میلیارد ریال، مخابرات با 50 هزار و 966 میلیارد ریال و... س��ود 
پیش بینی کرده و در رتبه های دوم تا هفتم جای گرفتند. بر این 
اساس در صورت کاهش نرخ سود بانکی به محدوده 17 درصد و 
افزایش ضریب قیمت به سود بورس به هفت ارزش بازار سرمایه تا 
رقم 4200 هزار میلیارد ریال قابل افزایش است. ارزش فعلی بازار 

بورس 3443 میلیارد ریال است.

معاون وزیر کار با بیان اینکه سازمان های بین المللی بسیاری 
در دنیا وجود دارند که بایستی شناسایی شوند بر استفاده از 
ظرفیت های این سازمان ها در راستای توسعه آموزش های 
مهارتی در سطح بین الملل تاکید کرد. معاون وزیر کار با اشاره 
به توسعه همکاری س��ازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور با 
س��ازمان های بین المللی درحوزه آموزش های مهارتی فنی 
و حرفه ای بیان داشت: این کار بایستی با برنامه ریزی انجام 
شود و از ظرفیت های NGO های مرتبط نیز می توانیم در 

این زمینه استفاده نماییم. کوروش پرند، برگزاری مسابقات 
 جهانی مهارت را فرصت خوبی برای توسعه و ارتقای آموزش های

 مهارتی در سطح بین الملل دانس��ت. وی با بیان اینکه برای 
 توس��عه آموزش ه��ای مهارتی فن��ی و حرفه ای در س��طح 
بین الملل به افراد حرفه ای نیاز داریم، افزود: دراین کار بایستی 
از سفرا و رایزن ها نیز کمک گرفته شود و افق دیدمان را در این 
حوزه توسعه دهیم. افزایش اعتبار بین الملل گواهینامه های 

فنی حرفه ای اقدام بعدی این سازمان خواهد بود.

کسری 10 درصدی بودجه 93

پیش بینی سود شرکت های بورسی به 600 هزار میلیارد ریال رسید

I LO گسترش مناسبات ایران با

بانک جهانی اعلام کرد: صادرات ایران در نهمین ماه سال جاری 
میلادی برابر با شهریور93 با افت 3.7 درصدی نسبت به ماه قبل 
مواجه شد و واردات ایران در این ماه نیز 0.3 درصد کاهش یافت. 
 صادرات ایران در م��اه پیش از آن یعن��ی اوت 2014 نیز کاهش

 4.3 درصدی داشته است. 
واردات ایران)بر اساس قیمت های صادراتی( در سپتامبر 2014 
نیز روندی نزولی داشته و با کاهش 0.3 درصدی نسبت به ماه قبل 

از آن مواجه شده است. این در حالی است که ماه پیش از آن یعنی 
اوت 2014 واردات ایران رش��د 0.2 درصدی را تجربه کرده بود. 
در سه ماهه دوم 2014 برابر با بهار 93 نیز واردات ایران افزایش یا 
کاهشی نداشته و رشد واردات در این دوره نسبت به مدت مشابه 

سال قبل صفر بوده است. 
کارشناسان دلیل کاهش صادرات ایران را افت قیمت های جهانی 

و کاهش تقاضا اعلام کرده اند.

اوپک اعلام کرد: قیمت نفت از نیمه دوم س��ال 2015 شروع 
 ب��ه افزایش خواهد ک��رد و طی 25 س��ال آینده به بش��که ای 
177 دلار خواهد رسید. عبدالله البدری در کنفرانسی خبری 
که در حاش��یه مراسم انتشار گزارش چش��م انداز جهانی نفت 
برگزار ش��د با اش��اره به کاهش اخیر قیمت ها گفت: ما نگران 
هستیم، اما وحشت زده نیستیم. بر این اساس، همچنین قیمت 
سبد نفتی اوپک به صورت اسمی تا سال 2025 به 124 دلار و 

تا س��ال2040 به 177 دلار خواهد رسید.  قیمت جهانی نفت 
به دلیل فزونی عرضه و کاهش تقاضا، از اواسط ماه ژوئن تاکنون 
بیش از 25 درصد کاهش یافته است. اوپک می گوید: تقاضا برای 
نفت از سوی اعضای سازمان ممکن است در سال 2017 و قبل 
از اینکه در سال 2018 شروع به افزایش کند، به پایین ترین رقم 
14ساله خود یعنی 28.2 میلیون بشکه در روز برسد. این رقم 

600 هزار بشکه در روز کمتر از پیش بینی گزارش سال است.

رییس انجمن علم��ی مدیریت مصرف انرژی ای��ران با بیان 
اینکه سالانه حدود 30 میلیارد کیلووات ساعت تلفات انرژی 
داریم، گفت: کاهش سالانه پنج تا شش درصدی تلفات شبکه 
برق، می تواند معادل دو میلیارد دلار صرفه جویی برای کشور 

به همراه داشته باشد.
  وی ادام��ه داد: ه��ر کیلووات س��اعت تلفات بی��ن 300 تا

 500 تومان هزینه دارد و برای کاهش تلفات کلی در شبکه ها 
نیاز به سرمایه گذاری حدود چهارهزار میلیارد تومان خواهد 

بود. وی با بیان اینکه سرمایه گذاری در بخش کاهش تلفات 
فرصت مناسبی برای سرمایه گذاران است، افزود: این فرصت 
 مناسبی برای کسب وکار و کس��ب درآمد برای سرمایه گذار

 است. 
مهذب ترابی با بیان اینکه در سال 2007 از نظر میزان تلفات 
رتبه یازده��م را در جهان داش��ته ایم، اظهار داش��ت: باید با 
انسجام و تعامل بین دولت و ش��رکت های خصوصی، تلاش 

کنیم تلفات را تا حد امکان کاهش دهیم.

کاهش صادرات ایران در 3ماهه سوم میلادی

قیمت نفت در نیمه دوم 2015 به 110 دلار می رسد

سالانه حدود 30 میلیارد کیلووات ساعت،تلفات برق داریم

 نرخ مالیات بر ارزش افزوده 
سال آینده افزایش نمی یابد

 رییس کل س��ازمان امورمالیاتی در مورد افزایش احتمال��ی نرخ مالیات 
بر ارزش افزوده در سال آینده گفت: دیدگاه مقام محترم وزارت و سازمان 
مالیاتی براین است که نرخ مالیات برارزش افزوده درسال آینده افزایش نیابد 

و طبق نرخ فعلی قانون اجرا شود. 
وی افزود: مطابق برنامه پنجم،پیش بینی ش��ده است100درصد بودجه 
جاری کشور از محل وصول مالیات تامین شود ولی هنوز بسترهای لازم به 
وجود نیامده است، دراین راستا باید ابزارها وامکانات لازم جهت تشخیص 

مالیات براساس عدالت بوجود آید.
 وی اظهار داش��ت: ش��فافیت اقتصادی باعث جلوگی��ری از فعالیت های 
زیرزمینی می شود که توانستیم بسیاری از این فعالیت ها را کشف کنیم، اما 
آنچه در این امربه سازمان امورمالیاتی کمک می کند نظارت اتحادیه های 

صنفی بر فعالیت اعضای خود می باشد.

 کدام شرکت ها هزینه بیشتری 
برای نوآوری می پردازند؟

 ترجمه: امیرحس�ین واعظ- ش��رکت هایی که در زمینه ن��وآوری از 
قدرت های بزرگ به حساب می آیند سه برابر بیشتر از رقبای خود که در 
زمینه نوآوری قدرت کمتری دارند بر روی تحلیل و استخراج داده ها تکیه 
دارند. 67 درص��د از این نوآوران می گویند که هزینه تحلیل و اس��تخراج 
این اطلاعات در آینده بازگردانده می ش��ود.  این اطلاعات که در آخرین 
تحقیقات موسسه مشاوره بوس��تون در مورد نوآورترین شرکت ها انتشار 
 یافته است از مصاحبه با 1500 نفر از مددیران اجرایی رده بالای شرکت ها

به دست آمده اس��ت.  75 درصد از مصاحبه ش��وندگان عنوان کردند که 
نوآوری همیشه در بین یکی از س��ه اولویت شرکتشان بوده است و نسبت 
به سال گذشته پیشرفت چشمگیری در این بخش داشته اند. زمینه های 
که بیش��ترین تحقیق و نوآوری درآن صورت می گیرد؛ ش��امل مطالعات 
پزشکی، رسانه و سرگرمی، شیمی، صنعت توریسم و سفر، خدمات مالی 
و تولیدات صنعتی بوده اس��ت. در این میان صنعت نرم افزار تنها بخشی 
بوده اس��ت که اکثریت مدیران اجرای��ی از آن یاد کرده ان��د که اطلاعات 
زیادی دارد و می تواند تاثیر زیادی در توانایی ایجاد نوآوری در سه تا پنج 
 سال آینده داش��ته باش��د.  در این حال تنها 41 درصد از این شرکت ها، 
» داده های عظیم« را به عنوان بخشی از برنامه نوآوری خود ذکر کرده اند. 
 همچنین رهبران این بخش در حدود 12 درصد درآمد بیش��تری نسبت 
به شرکت هایی داش��تند که تجربه و تلاشی در زمینه تحلیل اطلاعات به 
کار نمی گیرند. در ادامه این لیست ش��رکت هایی نظیر جنرال الکتریک، 
 اینتل، سیس��کو، ال جی، بی ام دبلیو و دل قرار داشتند که نشان می دهد

 شرکت های پیشرو در جهان برای نوآوری و اس��تخراج و تحلیل داده ها 
اهمیت زیادی قایل هستند. 

FORBES :منبع

باشگاه میلیاردرها

 راه اندازي دفتر فروش 
سهام گیتي پسند در هفته جاري 
درحالي که نزدیک به دو هفته پیش هیات مدیره گروه صنایع 
گیتي پس��ند در اطلاعیه اي، جزییات نحوه تبدیل سرمایه 
 به س��هام را اعلام کرد، رییس کارگروه ویژه سرمایه گذاران 
این گروه صنعتي، خبر از راه اندازي دفتر فروش س��هام 

حداکثر تا اواسط هفته جاري داد. 
جواد تاج میر ریاحي، معاون اداري و منابع انساني و رییس 
کارگروه ویژه سرمایه گذاران گیتي پسند به خبرنگار خانه 
خبر گفت: براي واگذاری س��هام ب��ه متقاضیان لازم بود 
ابتدا فرآیند تجمیع شرکت هاي زیرمجموعه گروه صنایع 
گیتي پسند در قالب یک شرکت مادر انجام شود تا گیتي 
پسند بتواند واگذاری س��هام را انجام دهد که این فرایند 
حدود دو ماه طول مي کش��د، اما از آنجایي که با نماینده 
سرمایه گذاران متمایل به تهاتر سرمایه با سهام جلساتي 
داش��تیم و توافق ش��ده بود که این واگذاري زودتر انجام 
شود، تصمیم گرفته ش��د، فرم توافق نامه واگذاري سهام 
صادرشده و پس از تجمیع قانوني شرکت ها، برگ سهام 
صادر و در اختیار س��هام داران قرار گیرد. وي افزود: پیرو 
آن توافق نامه بررسي هاي لازم براي راه اندازي دفتر سهام 
گروه نیز انجام شده و کلیات نحوه تبدیل سرمایه به سهام 
در قالب اطلاعیه اي هم در وب سایت گروه و هم ساختمان 
شریعتي به وسیله بنر اطلاع رساني شد. رییس کارگروه 
ویژه س��رمایه گذاران گیتي پس��ند گف��ت: دفتر فروش 
سهام گروه هم ظرف هفته جاري آغاز به کار مي کند و از 
سرمایه گذاران محترمي که تمایل دارند سرمایه هایشان 
را با سهام گروه، تهاتر کنند دعوت مي شود تا در جلسات 
توجیهي حاضر شوند و از نزدیک در جریان توانمندي ها، 
 پتانسیل ها و میزان ارزش محصولات و برندهاي گروه قرار 

بگیرند.
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اقتصاد و 
صنـعت

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

؟؟ 
؟؟

آیا پرداخت زکات بر کودکان نابالغ واجب می شود؟

حضرت آی�ت الله خامن�ه ای: زکات مال بر ش�خص غیر بالغ 
واجب نیست.

احکام اقتصادی

سبـک زندگی

رویکردهای عملی در استفاده مطلوب 
از امکانات اقتصادی 

س�یدمهدی س�لطانی: مهم ترین رویکردهای عملی در استفاده 
مطلوب از امکانات اقتصادی در عرصه فعالی��ت های تولیدی را می 

توان چنین برشمرد: 
1- بهره گیری از حداقل امکانات جامعه در تولید و اشتغال زایی 

2- بهره گیری صحیح از منابع طبیعی در عرصه تولید 
3- سرمایه گذاری صحیح در عرصه فعالیت های تولیدی 

4- اس��تفاده صحیح از فرصت ها برای رسیدن به پیشرفت مطلوب 
اقتصادی 

5- دوری از اس��راف و تبذی��ر در فعالیت های تولی��دی و امکانات 
استفاده شونده در این عرصه 

6- جلوگیری از هدردادن سرمایه های ملی 
7- برنامه ری��زی صحیح و بلند م��دت اقتص��ادی در فعالیت های 

تولیدی
8- ایجاد فرصت های مطلوب شغلی در فعالیت های تولیدی )ر.ک: 
قره باغیان، مرتضی ، اقتصاد رشد و توسعه، صص 46-45؛ حسینی، 
هادی، فقر و توسعه در منابع دینی ،صص 398-381؛ ایروانی، جواد، 

اخلاق اقتصادی از دیدگاه قرآن و حدیث، صص 97-100(.

؟؟؟؟

؟

؟؟

؟

/

/

؟/

؟؟

؟
کدام شرکت ها هزینه بیشتری برای 

نوآوری می کنند؟
ترجمه: امیرحسین واعظ- شرکت هایی که در زمینه نوآوری از 
قدرت های بزرگ به حساب می آیند سه برابر بیشتر از رقبای خود که 
در زمینه نوآوری قدرت کمتری دارند بر روی تحلیل و استخراج داده 
ها تکیه دارند. 67 درصد از این نوآوران می گویند که هزینه تحلیل 
و استخراج این اطلاعات در آینده بازگردانده می شود. این اطلاعات 
که در آخرین تحقیقات موسسه مشاوره بوستون در مورد نوآورترین 
شرکت ها انتش��ار یافته اس��ت از مصاحبه با 1500 نفر از مددیران 
اجرایی رده بالای شرکت ها به دس��ت آمده است. اپل برای دهمین 
س��ال پیاپی در صدر این فهرس��ت قرار گرفت و گوگل، سامسونگ، 
مایکروسافت، آی بی ام، آمازون، تس��لا، تویوتا و سونی در رده های 
بعدی قرار گرفتن��د. 75 درصد از مصاحبه ش��وندگان عنوان کردند 
که نوآوری همیشه در بین یکی از س��ه اولویت شرکتشان بوده است 
و نسبت به سال گذشته پیشرفت چش��مگیری در این بخش داشته 
اند. زمینه های که بیشترین تحقیق و نوآوری در آن صورت می گیرد 
شامل مطالعات پزشکی، رسانه و سرگرمی، شیمی، صنعت توریسم و 
سفر، خدمات مالی و تولیدات صنعتی بوده است. در این میان صنعت 
نرم افزار تنها بخشی بوده است که اکثریت مدیران اجرایی از آن یاد 
کرده اند که اطلاعات زیادی دارد و می تواند تاثیر زیادی در توانایی 
ایجاد نوآوری در سه تا پنج سال آینده داشته بباشد. در این حال تنها 
41 درصد از این ش��رکت ها، " داده های عظیم" را به عنوان بخشی 
از برنامه نوآوری خود ذکر ک��رده اند. همچنین رهبران این بخش در 
حدود 12 درصد درآمد بیشتری نسبت به شرکت هایی داشتند که 
تجربه و تلاشی در زمینه تحلیل اطلاعات به کار نمی گیرند.در ادامه 
این لیست ش��رکت هایی نظیر جنرال الکتریک، اینتل، سیسکو، ال 
جی، بی ام دبلیو و دل قرار داشتند که نش��ان می دهد شرکت های 
پیشرو در جهان برای نوآوری و اس��تخراج و تحلیل داده ها اهمیت 

باشگاه میلیاردرها

؟
؟؟؟؟

خبــر اول

گروه
اقتصاد و

صنعت

اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان 

روابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهان

پیرو ابلاغیه منتشر شده در روزنامه اصفهان زیبا به شماره 2192 روز یکشنبه مورخ 93/6/30 نظر به اینکه ششدانگ مالکیت عرصه 
و اعیان یکباب منزل مسکونی به پلاک ثبتی 7485بخش 3 ثبت اصفهان متعلق به مجتبی کرباسی زاده )حسین شعربافچی زاده( واقع 
در خیابان ولیعصر- کوچه بازار غاز در مسیر طرح عمرانی میدان امام علی )ع( قرار دارد و هیات کارشناسان رسمی دادگستری ضمن 
بازدید از محل نس��بت به ارزیابی آن اقدام و نظریه مورخ 93/6/24را صادر نموده اند، لذا با توج��ه به ضرورت اجرای طرح و برابر 
ماده 8  لایحه قانونی نحوه خرید و تملک اراضی و املاک برای اجرای طرح های عمومی، عمرانی و نظامی دولت مصوب 1358/11/17، 
بدینوسیله به نامبرده بالا و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت 15 روز پس از نشر این آگهی جهت انجام معامله 

طبق نظریه کارشناسی به شهرداری منطقه سه واقع در خیابان کمال مراجعه نمایید.
 بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.

نوبت دوم  

یک شرکت معتبر در زمینه پخش مواد بهداشتی، درمانی، 
آرایشی به افرادی با سابقه حداقل 2 سال و مدرک حداقل 
دیپلم و حداکثر سن 30 سال حقوق ثابت + بیمه+ پورسانت 
نیازمند: 1- مدیر فروش 2- مدیر علمی 3- منشی و دفتردار 

4- بازاریاب 5- انباردار 6- پیک موتوری می باشد. 
09192590525                        32207859

آگهی استخدام



محمدرضا ترکی، شاعر:

قیصر امین پور زنده است
 محمدرضا ترکی در آیین بزرگداش��ت قیصر امین پ��ور گفت: امین پور 
زنده است، چون شعر او زنده است و سبک او زنده است و تنفس می کند.

به گزارش ایسنا، آیین بزرگداشتی برای قیصر امین پور، شاعر و عضو فقید 
فرهنگستان زبان و ادب فارسی، در انجمن آثار و مفاخر فرهنگی برگزار 
شد. محمدرضا ترکی، شاعر و استاد دانش��گاه تهران، سخنان خود را با 
این پرسش آغاز کرد که چرا قیصر امین پور در زمان حیاتش و بعد از آن 

همواره محبوب بود.
او در پاسخ به این سوال گفت: قیصر معلم به معنای تمام کلمه بود. در روز 
تشییع و خاک سپاری او از کوچک ترین دانشجویان تا استادان دانشگاه 
حاضر بودند و نمی دانم چه نکته ای در کار او بود که چنین محبوب بود. آثار 
او حجم زیادی ندارد،اما با خواندن آنها ما با او هم ذات پنداری می کنیم. او 
از تریبون ها استفاده نمی کرد و همیشه از دوربین و مصاحبه می گریخت.

ترکی همچنین گفت: برخی می گفتند قیصر شاعر بیلبوردها بود و چون 
شعرش را بر بیلبوردها می نوشتند مشهور شد؛ اما در شهرِ هزار بیلبورد 
چگونه می توان چنین استنباطی کرد؟! این بی انصافی است. می گفتند 
شعر او در کتاب درسی آمده، اما ش��عر خیلی ها در کتاب درسی منتشر 
شده. امین پور زنده است، چون ش��عر او زنده است و سبک او زنده است 

و تنفس می کند.

بیژن نوباوه:

 بودجه فرهنگی کشور بايد 
به بیش از 7 درصد ارتقا يابد

عضو کمیس��یون فرهنگی مجلس گف��ت: بودجه فرهنگ��ي ما باید 
بیش��تر از هفت درصد باش��د، چراکه هفت درصد میزان معمول در 
همه کشورهاست و این مقدار برای کشور ما که مورد هجمه فرهنگی 
قرار گرفته، کفایت نمی کند.به گزارش مهر، بیژن نوباوه وطن گفت: 
میانگین جهانی س��هم بودجه فرهنگی هفت درصد اس��ت که این 
هفت درصد شامل همه کشورها نمی  شود، بلکه این رقم در بعضی از 

کشورها مانند آمریکا بالاتر است و به 11 درصد هم می رسد.
نوباوه افزود: هر چند ممکن است اقدامات فرهنگ نسبت به اقدامات 
صنعتی و اقتصادی و... دیربازده باشد، اما آنچه اهمیت دارد تاثیرات 
آن اس��ت که فعالیت هاي فرهنگي ده ه��ا براب��ر اثرگذارتراز دیگر 

فعالیت هاست.
وی خاطرنشان کرد: در دولت های گذشته به موضوع فرهنگ بسیار 
ضعیف توجه شده و متاس��فانه این روند ادامه داشت تا جایي که به 
بودجه فرهنگي سال 93،   اصلا توجهي نشد درحالي که برنامه ریزی هاي 

فرهنگي در کنار اعتباراتش بسیار اهمیت دارد.
عضو کمیس��یون فرهنگی مجلس تاکید کرد: متاسفانه بعد از پیروزي 
انقلاب بودجه فرهنگی ما به سختی به پنج درصد رسیده و درحال حاضر 
هم این بودجه کمتر از سه درصد است که باید حداقل بودجه فرهنگی در 
این شرایط به بالای پنج درصد برسد تا بتوانیم شرایط موجود را مدیریت 
کنیم وگرنه دچار ضربات عمیقی می شویم که حتی اگر بودجه فرهنگی 

را به 12-10 درصد هم برسانیم، قابل جبران نخواهد بود.
نوباوه  ادامه داد: این مس��اله نی��از به یک فعالیت جمع��ی دارد و همه 
نمایندگان مجلس و دولت باید به این موضوع توجه ویژه ای داش��ته 
باش��ند.وی در پایان با اشاره به اینکه متاس��فانه وقتي در بودجه دچار 
کمبود مي ش��ویم، اولین تاثیر آن بر بودجه های فرهنگی است، گفت: 
در برنامه پنجم توسعه تقریبا یک درصد ناچیزی از هدف های فرهنگی 
محقق ش��د که باید در برنامه ششم به این مس��اله توجه جدی داشته 

باشیم و در این راستا اعتبارات آن را تامین کنیم.

ابوالقاسم طالبی »يتیم خانه ايران« 
را کلید زد

فیلم س��ینمایی »یتیم خانه ایران« که روایتی از س��ال های قحطی 
در زمان احمدش��اه قاجار به کارگردانی ابوالقاس��م طالبی است، در 
شهرک سینمایی کلید خورد.عباس شوقی، دستیار اول و برنامه ریز 
فیلم س��ینمایی »یتیم خانه ایران« اظهار داشت: فیلمبرداری فیلم 
س��ینمایی »یتیم خانه ایران« ب��ه کارگردانی ابوالقاس��م طالبی در 

شهرک سینمایی غزالی آغاز شده است. 
وی افزود: ف��رخ نعمتی، علی��رام نورای��ی و بهار محمدپ��ور مقابل 
دوربین اصغر رفیعی جم رفته اند و نیز برت جان کلن از کش��ور هلند 
و برایان طرفه از کشور انگلس��تان مقابل دوربین قرار گرفتند.شوقی 
درباره ادامه فیلمبرداری این اثر س��ینمایی تاریخی تاکید کرد: طی 
برنامه ریزی های صورت گرفته ش��ش ماه در لوکیشن های مختلف 
ایران از جمله تهران و ش��مال کش��ور فیلمب��رداری خواهیم کرد و 
بخش هایی مربوط به خارج از کشور را در خارج فیلمبرداری می کنیم 

که یک ماه به طول خواهد انجامید.
در »یتیم خانه ای��ران«، علیرام نورای��ی، فرخ نعمتی، انوش��یروان 
ارجمند، بهار محمدپور، داریوش اسدزاده، علی شادمان، ایمان صفا، 
محسن حسینی، بهارک صالح نیا، اکبر بهشتی، داوود مقدادی، مجید 
مافی، شهرام تیموریان، ملیکا شعبان، مهری آل آقا، برت جان کلن، 

برایان طرفه و برشن آنامند به ایفای نقش می پردازند.
داستان این فیلم در س��ال 1295 تا 1300 می گذرد که احمدشاه 
قاجار مملکت را رها کرد و نیمی از مردم کش��ور بر اثر قحطی جان 
باختند.قحطی و خشکسالی عظیم ایران در سال های 1295 تا 1300 
و در کوران جنگ اول جهانی و در زمان اش��غال ایران به دست قوای 
بیگانه روس و انگلیس رخ داد. این قحطی که همراه با فقر و پیچارگی 
و در نهایت کاهش جمعیت در ایران همراه بود، در تعیین سرنوشت 

جامعه ایران به ویژه ظهور دیکتاتوری پهلوی نقش به سزایی دارد.
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فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

يک بازيگر سینما:

سینمای فرهنگی همیشه مورد بی مهری قرار گرفته
يک مجری تلويزيون:

هويت همه ما ايرانی ها در اصفهان است
حمید فرخ نژاد/ ايمنا: در حال حاضر س��ینمای اندیشمند 
و صاحب وجاهت قانونی کشور ما ش��رایط سختی را متحمل 
می شود، برخلاف سینمای تجاری که شرایط خوبی را دارد. در 
سینمایی که اسم آن را سینمای هنری گذاشته ایم همیشه بار 
منفی بر روی عوامل اجرایی فیلم است و در نهایت این شرایط 
منجر می ش��ود به اینکه این دس��ت از فیلم ها چندین سال 
اکران نشود. سینمای مستقل و فرهنگی ما متاسفانه همیشه 
در توقیف بوده اس��ت و مورد کم مهری مسوولان قرار گرفته 

است. این سینما، سینمای سختی است و آثار شاخص تولید 
شده همیشه مربوط به سینمای تجربه گرا و دگراندیش است 
که مورد کم لطفی قرار گرفته است. سینما در هر جامعه باید 
به تعداد نیاز های آن جامعه فیلم تولید کند و در تمام ژانرهای 
هنری، سیاس��ی، اجتماعی و مذهبی دارای اثر باش��د. مردم 
کمتر با فیلم های فرهنگی ارتباط برقرار می کنند، این درحالی 
 اس��ت که چنین فیلم هایی بای��د از حمایت ه��ای دولتی و 

حمایت های اکران بهره بیشتری ببرد.

هرمز شجاعی مهر/ ايمنا: شهر دوم من اصفهان است و این 
شهر هویت همه ما ایرانی هاست. در مجری گری تلویزیون اصل 
اطلاعات قوی و شخصیت گوینده بس��یار حایز اهمیت است. 
مجری نباید فقط به خاطر چهره و صدایش کار خطیر اجرا را 
بر عهده گیرد و بایستی بدانیم،این مسوولیت به واقع سنگین 
است. به هر حال این مساله از قدیم بوده است،ولی متاسفانه 
امری که برخی از مجریان رعایت نمی کنند، بررسی حضور در 
برنامه های مختلف و سنجش کیفیت آن است که باعث شده 

شأن یک مجری پایین بیاید. 
همیش��ه دوس��ت داش��تم در برنامه ای اجرا کنم ک��ه اثرگذار 
باش��د و چه برنامه ای بهتر از برنامه خانواده. خوش��بختانه این 
 برنامه خیلی خوب توانس��ت جای خود را بین م��ردم باز کند و 
به هر حال اثرات مثبتش با نظرس��نجی ها و اس��تقبال عمومی 
مشخص بوده و هس��ت. من اهل بابل هس��تم، اما شهر دوم من 
اصفهان اس��ت، چون معتقدم هوی��ت ما ایرانی ها ب��ه قدمت و 

تاریخی است که در اصفهان نهفته است. 

سبد خبر
 شرط اکران: انجام اصلاحات 

و تايید وزير

» عصبانی نیستم« بالاخره 
از دستوراکران سینماهاخارج شد

مدیر کل سینمای حرفه ای در نامه ای به رییس شورای 
صنفی اکران خواس��تار خارج ش��دن فیل��م »عصبانی 

نیستم« از دستور اکران شد.
 به گ��زارش فارس ب��ه نق��ل از روابط عمومی س��ازمان 
س��ینمایی، در متن نام��ه محمدرضا فرج��ی مدیر کل 
سینمای حرفه ای به  ابوالحسن داوودی، رییس شورای 
صنفی اکران آمده اس��ت: » با توجه به حواشی به وجود 
آمده در خص��وص فیلم »عصبانی نیس��تم« و اعلام نظر 
کمیس��یون های محت��رم فرهنگی و اص��ل نود مجلس 
شورای اسلامی و حس��ب نظر مقام عالی وزارت و رییس 
محترم س��ازمان، نظر به اینکه انجام اصلاحات خواسته 
شده مس��تلزم صرف زمان بیش��تری می باشد، مقتضی 
است فیلم یاد ش��ده فعلا از دس��تور اکران خارج گردد؛ 
بدیهی است پس از انجام اصلاحات و تایید وزیر محترم 
تصمیم نهایی اتخاذ خواهد شد«. همچنین یکی از منابع 
مسوول در بنیاد مستضعفان و جانبازان انقلاب اسلامی 
از دس��تور ویژه محمد س��عیدی کیا، رییس ای��ن بنیاد 
به گروه س��ینمایی آفریقا و س��ینماهای تحت مدیریت 
بنیاد مس��تضعفان برای عدم اکران » عصبانی نیستم« 

خبر داده بود.
قرارداد »عصبانی نیس��تم« پیش از ای��ن در گروه افریقا 
منعقد شده بود و قرار بود با پایان اکران »خواب زده ها« 
روانه پرده سینماها ش��ود که با توجه به دستور سازمان 
س��ینمایی برای خروج آن از اکران باید دید در جلس��ه 
فردای ش��ورای ضنفی نمایش جایگزی��ن آن در برنامه 

اکران بعدی گروه آفریقا خواهد شد.

نشس��ت خبری مدی��ر کل فرهنگ و ارش��اد 
اس��لامی با موضوع » فرهنگ عمومی و هفته 
کتاب« ب��ا حضور اصحاب رس��انه در س��الن 
اجتماع��ات اداره فرهنگ و ارش��اد اس��لامی 

برگزار شد.
مدیر کل فرهنگ و ارش��اد اس��لامی اس��تان 
اصفهان از برگزاری  نمایشگاه کتاب فراخوان جشنواره روستایی 

دوستدار کتاب در اصفهان خبر داد.
 حجت الاس��لام محمد قطبی ادامه داد: ای��ن فراخوان از طریق 
دهداری ها و بخشداری های روستایی به ساکنان روستا و افرادی 

که انس مداوم با کتاب دارند، ابلاغ می شود. 

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی اس��تان اصفهان با بیان اینکه 
در   اصفهان یک هزار و 200 روستا وجود دارد، تصریح کرد: پنج 

روستای برگزیده در این جشنواره انتخاب می شوند.
حجت الاس��لام قطبی با اش��اره به اینکه در حال حاضر بس��یاری 
 از برنام��ه ه��ای دیجیتال��ی در قالب اندروی��د و اپلیکیش��ین به 
گوشی های همراه وارد می شود، خاطر نشان کرد: روستاهایی که 
بتوانند محتواهای مناس��ب و مطلوبی را در کنار هم بگذارند و در 
 قالب یک اپلیکیشین اجرا کنند، ما با نام تهیه کننده آن را منتشر 

می کنیم. 
تهیه کنندگان ای��ن قالب ها م��ی توانند در جش��نواره اندروید 

شرکت کنند.

وی بیان کرد: همانند سال گذشته که مراسم تجلیل از خادمان 
امامزادگان برگزار شد، امسال مراسم جایزه کتاب سال همراه با 

تجلیل از خادمان حوزه نشر در اصفهان برگزار می شود.

     صنايع دستی شناسنامه دار شوند
مدیر کل فرهنگ و ارشاد اس��لامی اس��تان اصفهان با تاکید بر 
این که صنایع دستی شناس��نامه دار ش��وند، خاطر نشان کرد: 
 این شناس��نامه دارای دو بخش فنی و متریال و برچس��ب قیمت

 است.
حجت الاسلام و المسلمین قطبی از راه اندازی میز دایمی اصفهان 
شناس��ی در میدان امام)ره ( خبر داد و افزود: هر گردشگری که به 
اصفهان وارد می شود، به مثابه یک دانش��جوی اصفهان شناسی 
است و در طول دوران اقامت در اصفهان یک واحد درسی 16 ساعته 

را می گذراند.
وی اضافه ک��رد: این طرح کار مش��ترک اداره فرهنگ و ارش��اد 
اس��لامی، مرکز اصفهان شناسی ش��هرداری اصفهان و دانشگاه 

هنر است.
حجت الاسلام قطبی در بخش��ی دیگر از سخنان خود به تدوین 
نظام نامه مدیریت فرهنگی باغ ها و باغ تالارها اشاره کرد و اذعان 
داشت: در اصفهان 250 باغ و باغ تالار وجود دارد و سالانه 51 هزار 

مراسم عقد و عروسی در این مکان ها برگزار می شود.
وی با بیان اینکه در باغ تالارها گاهی اجرای موس��یقی ها بستری 
برای ذائقه گرایش به موس��یقی غربی ایجاد می کرد، ادامه داد: با 
هدف صیانت از هنر موسیقی و رشد تعالی مردم به سمت موسیقی 
اصیل و ایرانی در نظام نامه ای 15 ماده ای مسوولان تمام باغ تالارها 
و تالارها موظف اند از هنرمندان و گروه های هنری که تحت نظر 

ارشاد هستند، استفاده کنند.
حجت الاسلام قطبی با بیان این مطلب تصریح کرد: از اردیبهشت 

ماه 1394 این همکاری کلید می خورد.

مدير کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان خبر داد:

تدوین نظام نامه باغ تالار های اصفهان
خبر

زهره
 قندهاری

آیین افتتاح نمایشگاه نگارگری استاد مجید 
صادق زاده با حضور مدیر کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان اصفهان و جمعی از هنرمندان 
در گالری پنج موزه هنرهای معاصر برگزار شد. 
مدیر فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان با 
بیان اینکه اصفهان مرکزی برای ارایه هنرهای 
مختلف است، اظهار داش��ت: نگارگری نماد هنر ایران است که 

سابقه ای درخشان و دیرینه دارد.
حجت الاسلام و المسلمین محمد قطبی به سیر هنر معنوی در 
اصفهان اشاره کرد و افزود: هنرمندان رشته های تجسمی آرامش 
بیش��تری نس��بت به هنرمندان دیگر دارند و این به واسطه روح 

معنوی است که در هنر آنها نهفته است. 
 وی ادام��ه داد: هنرمندان تجس��می می توانن��د با زب��ان هنر و با 

رنگ و بوی اسلامی هنر خود را به جهانیان معرفی کنند.
حجت الاسلام و المسلمین قطبی تصریح کرد: نگارگری را باید 
هنری ملی و قدسی دانس��ت که نگاه به معنویت و کمال در آن 
موج می زند. هنرمند نگارگر به دنبال اس��تخراج حقیقت است 
و ویژگی های هنر واقعی، راس��تین و متعالی در نگارگری دیده 

می ش��ود. مدیر فرهنگ و ارش��اد اس��لامی اس��تان اصفهان خاطر 
نش��ان کرد: در حال حاضر ش��ش هزار هنرمند اصفهان در سامانه 
بیمه هنرمندان در وزارتخانه پذیرفته شده اند و ما درصدد هستیم 
 که تع��داد بیش��تری از هنرمندانی ر ا که واجد ش��رایط هس��تند،

 تحت پوشش بیمه قرار دهیم.
در ادامه این آیین، اس��تاد نگارگری با بیان این که به بعد جهانی 
هنر معاصر باید توجه بیشتری شود، اظهار داشت: در حوزه نشر 
هنر در ایران کم کار شده است و باید به بعد بین المللی هنر نگاه 

وسیع تری پیدا کرد. 
اس��تاد مجید صادق زاده تصریح کرد: بیش از 40 اثر که حاصل 
پنج س��ال تلاش و فعالیت نگارگری من اس��ت در این گالری به 

نمایش  درآمده است.
وی ادامه داد: این مجموعه عاش��ورایی در قالب 72 طرح است و 

گزیده ای از فعالیت هایی است که تلفیقی از بعد تکنیکی و معنوی 
را به همراه دارد.

وی با بیان این که روحیه معنا گرا در آثار برای من از اهمیت بالایی 
برخوردار است، اذعان داشت: امیدوارم توانسته باشم این موضوع 

را ارایه طرح هایم به مخاطب نشان دهم.
 این اس��تاد نگارگ��ری اضافه ک��رد: ب��رای من اهمیت داش��ت در 
دوره ای که خش��ونت در دنیا دیده می شود، هنری که بعد معنوی 
دارد بتواند آرامش را به نوعی منعکس کند و بازدید کننده حتی برای 

لحظه ای با دیدن آثار آرامش را به دست آورد.
صادق زاده با اش��اره به این که طراحی آث��ار قالب های مختلف 
اجرایی دارد، افزود: با توجه به موضوعیت آثار برخی از آنها با مداد 
و برخی به صورت قلم گیری اس��ت. گاهی برخ��ی از طرح ها به 
صورت ایده های شخصی آمده است که می تواند برای افرادی که 

در این زمینه علاقه مند هستند، تاثیر گذار باشد. 
صادق زاده ادامه داد: در زمینه حمل و نقل، بیمه و مسائل اقتصاد 
هنر و حراجی های هنری هنوز فعالیتی صورت نگرفته اس��ت. 
مسوولان بیشتر باید درباره مالکیت قوانین کار کنند و نباید اجازه 

دهند که از یک اثر هنری شخصی عکسبرداری شود.
وی درباره اقتصاد هنر و هنر اقتصادی گفت: با مس��وولان ارش��اد 
در این زمینه مذاکره کرده ایم و خوش��بختانه آنها مش��تاق به این 

موضوع هستند. 
صادق زاده بیان ک��رد: بودجه ای که برای هنرمندان به اس��تان 
تخصیص داده می شود، محدود است و اگر مسوولان وزارتخانه 
بودجه های کلان برای استان ها به خصوص اصفهان که پایتخت 
فرهنگ و هنر اس��ت، تعریف کنن��د و برخی از جش��نواره های 
تجسمی به اصفهان منتقل شود، می تواند به حرکت هنرمندان 

اصفهان کمک  شود که قطعا در دنیا بی تاثیر نخواهد بود.
گفتنی اس��ت؛ این چهارمین نمایش��گاه انفرادی صادق زاده در 
اصفهان است. وی در کشورهای بلغارس��تان، سودان، الجزایر و 
کربلا نیز نمایشگاه های گروهی داشته اس��ت. این نمایشگاه تا 

17 آذرماه ادامه دارد.

در آيین افتتاح نمايشگاه نگارگری استاد صادق زاده در موزه هنرهای معاصر مطرح شد؛

کم کاری ها در حوزه نشر هنر مشهود است

نفیس�ه 
حاجاتی

ضح�ی 
قدوسی

این هفته گالری آپادانا میزبان یک نمایشگاه 
گروهی نقاش��ی با عنوان چهار تاش است. در 
این نمایشگاه آثاری از رضا خلیلی، غلامحسین 
سهرابی، س��ید محمد ابوترابی، علی سیران و 
علی بیگی پرس��ت به نمایش درآمده اند. این 
نمایشگاه که جمعه 16 آبان ماه افتتاح شده و 
تا آخر این هفته برپاست، شنبه بعد از ظهر میزبان یک ورک شاپ 

نقاشی بود و نقاشان نمایشگاه آثاری را  در حضور علاقه مندان و 
بازدیدکنندگان خلق کردند. 

رضا خلیلی، یک��ی از هنرمندان این نمایش��گاه، فارغ التحصیل 
لیسانس نقاشی از دانشگاه هنر پردیس اصفهان و فوق لیسانس 
انیمیشن از دانشگاه تربیت مدرس است. او حالا در سمت استاد 
دانشکده های هنری مشهد و نیشابور و مدیر گروه هنر دانشگاه 
فرهنگیان فعالیت می کند. همچنان که داوری جش��نواره های 

هنری مختلفی را هم برعهده داشته است. 
هنرمند دیگر حاضر در این نمایشگاه گروهی، غلامحسین سهرابی  
فارغ التحصیل لیسانس نقاشی و فوق لیس��انس پژوهش هنر از 
دانشکده هنرهای زیبا دانشگاه تهران اس��ت. در رزومه کاری او 
طراحی، نقاشی و مجسمه سازی می بینید. او همچنین برگزیده 
دوسالانه نقاشی، نفر اول طراحی دانشجویان سراسرکشوراست و 
طراحی و تالیف کتاب چهره پردازی با مداد را هم انجام داده است. 

به همه این ها می توانید تصویرسازی را هم اضافه کنید. 
س��ید محمد ابوترابی سومین نقاشی اس��ت که آثارش را در این 

نمایشگاه می بینید. 
او در رشته نقاشی از دانشگاه هنر تهران فارغ التحصیل شده و مدرس 
دانش��گاه و مراکز آموزش عالی خراس��ان رضوی  و رییس انجمن 
هنرهای تجسمی خراس��ان رضوی و عضو شورای حجم  شهردای 
مشهد بوده است. هنرمند چهارم نمایشگاه گروهی چهار تاش، علی 
سیران، فارغ التحصیل روان شناسی از دانشگاه فردوسی مشهد و 
 مدرس مراکز آموزش عالی هنر و داور نقاش��ی در جشنواره های 
هنرهای تجسمی  است. همچنین علی بیگی پرست، طراح و نقاش 
فارغ التحصیل رشته نقاشی دانشکده هنرهای زیبا دانشگاه تهران  
دارای مدرک کارشناسی و کارشناس��ی ارشد نقاشی از دانشگاه 
تربیت مدرس تهران هم آثارش را در این نمایش��گاه گروهی به 
نمایش گذاشته است. او داور نقاشی  جشنواره های متعددی بوده 

و حالا  مدرس دانشگاه  است.
این اساتید، شنبه بعد از ظهر در ورک شاپی به خلق تابلوهایی با 
موضوعات مختلف در عرض چند ساعت پرداختند که با استقبال 
مخاطبان گالری آپادانا هم همراه شد. برای بازدید از این نمایشگاه 
می توانید تا چهارشنبه این هفته، هر روز از ساعت 4 تا 8 شب به 
محل گاری آپادانا در خیاب��ان آپادانای دوم، کوچه پتوی پرنس، 

مراجعه کنید. 

اين هفته در اصفهان:

آثاری از 5 مدرس نقاشی، در گالری آپادانا به نمايش گذاشته شدند



  رییس پلیس راهور استان:

 استفاده بهینه از خودرو
سرهنگ حسین غلامی، رییس پلیس راهور اس��تان اصفهان برای 
پیش��گیری از حوادث و خطرات احتمالی در رانندگی ضمن تاکید 
بر توجه به فرهنگ آن، به نکاتی در اس��تفاده بهینه از خودرو بدین 

ترتیب اشاره کرد:
1- تنها در موارد ضروری از خودروی شخصی استفاده کنید.

2- از س��فرهای درون ش��هری غیر ضروری بپرهیزید وسعی کنید 
در صورت امکان، کارهایتان را از طریق تلفن یا پست انجام دهید.

3- مسیرهای کوتاه را پیاده طی کرده ویا از دوچرخه استفاده کنید.
4- در س��فرهای درون ش��هری که نیازی به اس��تفاده از خودروی 

شخصی نیست، از وسایل نقلیه عمومی استفاده کنید.
5- در صورت توقف طولانی )بیش از دو دقیقه( پشت چراغ قرمز و 

راهبندان، موتور خودرو را خاموش کنید.
6- درجا کارکردن موتور خودرو و گاز دادن بی مورد، به جز افزایش 
مصرف سوخت و آلودگی محیط زیست و فرسودگی قطعات موتور، 

نتیجه دیگری دربر ندارد.
7- برای گرم ش��دن موتور وس��یله نقلیه، نیازی به درجا کار کردن 
آن نیست. بهترین اقدام این است که پس از روشن کردن موتور، به 

آرامی حرکت کنید.
8- س��رعت زیاد وترمزه��ای ناگهان��ی، میزان مصرف س��وخت را 
افزایش می دهد و ای��ن نکته به معنی هدر رفتن س��وخت و افزایش 

آلودگی است.
9- برای رسیدن به مقصد، مسیرهای کوتاه و کم ترافیک را انتخاب 
نمایید و در هن��گام رانندگی، س��عی کنید تا با س��رعت مطمئن و 

یکنواخت حرکت کنید.
 10- از ش��تاب زیاد در ش��روع حرکت خودداری کنید، زیرا در آغاز 

حرکت، مصرف بنزین نسبت به دیگر مواقع بیشتر است.
                                                                                                    ادامه دارد...

سال هاست که ش��هرهای بزرگ کشور از مشکل 
زیس��ت محیطی بزرگی به نام آلودگ��ی هوا رنج 
می برند و نفس های این ش��هرها ب��ر اثر بلعیدن 
میلیون ها تن منواکسید کربن، گوگرد، ازت، ازن و 

..... به شمارش افتاده است. 
در حقیقت منوکس��یدکربن، دی اکسیدگوگرد، 
دی اکسید نیتروژن، هیدروکربن ها و ذرات معلق  
آلاینده هایی هستند که وجود آنها در هوا و استنشاق و فرستادنشان 
به داخل ریه موج��ب بروز ان��واع بیماری های می ش��ود و آمارها 
بیانگر این واقعیت تلخ اس��ت که س��الانه بی��ش از 420000  تن 

منوکسیدکربن وارد هوای کشور می شود.
از سوی دیگر با شروع فصل سرد و به تبع استفاده از وسایل گرماسوز 
خود قضیه ای است که در صورت بی احتیاطی به راحتی می تواند 

جان انسان ها را به خطر بیندازد و مرگ را برای آنها رقم زند.
در این باره مهندس علیرضا یاوری، معاون آموزش، پیش��گیری و 
حفاظت از حریق سازمان آتش نش��انی اصفهان می گوید: زندگي 
روزمره و مشغله هاي آن درکنار شرایط رواني، اجتماعي، اقتصادي، 
فرهنگي،گسترش پدیده شهرنشینی و افزایش روندساخت و ساز، 
همراه با مش��کلات و دغدغه های زندگی، موجب تمرکز در متن 
مسائل ش��ده و غالب اوقات ما را از رسیدگي و پرداختن به حاشیه 
ش��رایط زندگي اجتماعي باز م��ي دارد، اما  گاهي همان مس��ائل 
حاش��یه اي چنان در متن زندگي قرار مي گیرند که قدرت تفکر، 
تصمیم گیري و پرداختن به سایر مش��کلات را تحت الشعاع قرار 

مي دهند.
وی ادامه می دهد: گاز منوکسیدکربن از همان مسائل حاشیه اي 
است که همواره در کنار ماست، اما متاسفانه اگر آن را در کنار خود 
نبینیم، در علل وجودي آن تفحص نکنیم و آن را از پیرامون خود 
دور نسازیم، خداي ناکرده در متن زندگی واقع شده و موجب بروز 

خسارات جبران ناپذیري مي شود. 

   تهدید گازهای سمی در ریه ها
 به گفت��ه یاوری گرچ��ه این گاز، یک��ی از آلاینده ه��ای خطرناک 
زیس��ت محیطی اس��ت، اما چون غلظ��ت تولی��د آن در محیط با 
پراکندگی در حجم زیادی از هوا، کاهش می یابد، آثار مهلک خود 
را کمتر به صورت آنی بروز می دهد، در صورتی که مقادیر بس��یار 
کمتری از منوکسیدکربن در فضاهای بس��ته مسکونی می تواند 

موجبات مرگ و میر زیادی را فراهم آورد. 
وی با اشاره به منابع ایجاد آلودگی هوا که شامل منوکسیدکربن، 
دی اکسیدگوگرد، دی اکس��ید نیتروژن، هیدروکربن ها، و ذرات 
معلق، عنوان می کن��د: اینها آلاینده هایی هس��تند که وجود آنها 
در هوا و استنشاق و فرستادنش��ان به داخل ریه موجب بروز انواع 
بیماری های دستگاه تنفسی، آسم، سرطان ریه ، بیماری های قلب 
و عروق، سرگیجه، پرخاشگری، اختلال در دید، اشکال در رسیدن 
اکس��یژن کافی به بافت های بدن در کوتاه م��دت و کند ذهنی و 

عقب ماندگی کودکان می شود.

   آمارها مقصران آلودگی هوا را اعلام می کنند
وی با بیان اینک��ه آمار بیانگر این واقعیت تلخ اس��ت که س��الانه 
بیش از 420000  تن منوکسیدکربن وارد هوای کشور می شود، 
تصریح می کند: شهر تهران با بیش از دو میلیون خودرو، حدود50 
درصد از کل ای��ن آلودگی را ایج��اد می کند که بر اس��اس اعلام 
کارشناسان، بیش از 70 درصد آلودگی هوای کلانشهرها حاصل 

وجود خودروهای فرسوده است. 
معاون آموزش، پیشگیری و حفاظت از حریق سازمان آتش نشانی 
اصفهان وجود بی��ش از یک میلیون و 600 هزار دس��تگاه خودرو 
فرسوده بالای 20 س��ال و مصرف بیش از 65 میلیون لیتر بنزین 
در روز را از عمده دلایل آلودگی شهرها می داند و می افزاید: ضمنا 
صنایع مختلف نیز در تولید آلاینده ها و در راستای  این مقوله، گاز 
منوکسیدکربن نقش به سزایی دارند و عدم تنظیم نسبت سوخت 

در تجهیزات حرارتی، مهم ترین عامل آلودگی در صنایع است. 
وی با اش��اره ب��ه اینک��ه بر اس��اس آمار نش��ریه 
 ،American Medical Association
1600 نفر در س��ال بر اثر ع�دم تهویه مناسب گاز 
من��وکس��ید کربن در آم��ریکا ف��وت می کنند، 
می افزاید: این در حالی است که بر اساس گزارش 
کمیسیون CPSC ، 200 نفر از آنان تنها به دلیل 
وجود اشکال در مسیر گازهای خروجی حاصل از 

سوخت وسایل گازسوز تلف شده اند.
آمارهایی که از کش��ور ما هم به دست آمده است، 
حاکی از افزای��ش تلفات ناش��ی از گاز گرفتگی و 
استنش��اق آلاینده ها در نیمه دوم هر سال نسبت 
به نیمه اول سال است. به گزارش جام جم آنلاین 
و به نقل از اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل 
سازمان پزشکی قانونی کشور، با توجه به استفاده از 
وسایل گرمایشی در نیمه دوم هر سال آمار تلفات 

مسمومیت با گاز منوکسید کربن در این مدت با رشد قابل توجهی 
همراه است، به نحوی که در سال گذشته از کل تلفات مسمومیت 
با گاز که 828 نفر بوده اس��ت،183 نفر در  نیمه اول سال به ثبت 
رسیده اس��ت و645 نفر مربوط به نیمه دوم سال است. ضمنا این 
گزارش حاکی از رشد مرگ و میر ناشی از مسمومیت با گاز است 
به طوری که در سال گذشته از کل تلفات مسمومیت با گاز 588 
نفر مرد و 240 نفر زن بودند که در مقایسه با سال قبل از آن رشد 
18/8درصدی داش��ته اس��ت. امس��ال نیز در پنج ماهه اول سال 
استان های تهران با 36، اصفهان با 15 و البرز با 12 فوتی بیشترین 

آمار تلفات گازگرفتگی را داشتند. 
یاوری در ادامه صحبت های خود به دیگر آمار پژوهشی که از سوی 
س��ازمان پزش��کی قانونی ایران در خصوص مرگ و میر ناشی از 
منوکسیدکربن صورت گرفته اشاره می کند و می گوید: بیشترین 
وسیله منجر به مسمومیت منوکسید کربن به ترتیب بخاری گازی، 
گاز پیک نیک و آبگرمکن گازی گزارش ش��ده و عمده دلایل این 
مسمومیت ها، روش��ن بودن گاز در محیط بسته و بدون دودکش 
اعلام شده است. وی ادامه می دهد: در این راستا حدود 78 درصد 
مسمومیت های منوکسید کربن در خانه، 12/8 درصد در محل کار ، 
6/4 درصد درون وسایل نقلیه و 2/8 درصد در سایر مکان ها رخ داده 
است. همچنین از میان افرادی که در خانه فوت شده اند، 55 درصد 
در اتاق خواب، 42/7 درصد در حمام و 2/3  درصد در آش��پزخانه 
گرفتار گازگرفتگی شده اند. ضمنا عامل 44 درصد مسمومیت های 
مرگبار گاز منوکسید کربن که در حمام خانه ها روی داده، آبگرمکن 
 دیواری و عامل 75/6  درصد مس��مومیت هایی که در اتاق خواب 

رخ داده، بخاری گازی بوده است.

   در ج�ا روش�ن گذاش�تن اتومبی�ل و تهدی�د خطر 
منوکسیدکربن

وی در کنار وسایل نفتي و گازسوز منزل، اتومبیل ها را نیز از وسایل 
تولید منوکس��ید کربن ذکر می کند و با تاکید بر خطرناک بودن 

 آن، چنین عنوان می کند: توماس اچ گرینر پروفس��ور دانش��گاه  
Iowa State University  در مورد سرد شدن 
هوا و افزایش مضاعف خطرات منوکس��ید کربن، با 
طرح این س��وال شدیدا هش��دار مي دهد که آیا در 
هواي سرد، درهاي پارکینگ را باز مي کنید و سپس 
اتومبیل خود را روش��ن مي کنید تا ب��راي یکي دو 

دقیقه گرم شود؟ 
در صورتي که پاس��ختان مثبت اس��ت، حتي این 
کار را نیز نباید انجام دهید، بلکه بایستي بلافاصله 
پس از روش��ن ک��ردن اتومبی��ل، آن را جهت گرم 
شدن به خارج از س��اختمان هدایت کنید. چراکه 
گازه��اي خروجي از اگ��زوز در کمت��ر از دو دقیقه 
غلظت مرگ آوري پیدا مي کند که در صورت ارتباط 
پارکینگ ب�ا فضاي مس��کوني منزل، به سرعت در 
سر تا س��ر محیط پخش مي ش��ود. این کارشناس 
رسمی دادگستری ادامه می دهد: آقاي گ�رین�ر در 
تحقیقات خود مي نویسد: هنگامي که موتور سرد استارت مي شود، 
عملکرد ساس��ات دس��تی یا اتوماتیک باعث می ش��ود تا سوخت 
بیشتری وارد موتور شده، نتیجتا مخلوط سوختی به صورت کامل 
نسوخته، حجم گاز منوکسید کربن قابل تبدیل به دي اکسید کربن 
بسیار افزایش مي یابد و غلظت آن در گازهاي خروجي اگزوز به بالغ 

بر ppm 80000 مي رسد. 
حتي هنگامي که اتومبیل در یک پارکینگ با درهاي باز روش��ن 
 ppm مي ش��ود و کمتر از دو دقیقه همانجا باقي مي ماند،  حدود
600 کربن منواکساید باقي مانده، در ساختمان پخش مي شود و 
براي ساعت ها هست و در بسیاري از این موارد، سکنه منزل تا چند 
ساعت بعد نیز از سردرد، سرگیجه و احساس سنگیني شکایت دارند 

بي آنکه از علت آن آگاه باشند.

   متولی اصلی مبارزه با آلودگی هوا وجود ندارد
وی با انتق��اد از اینکه در راس��تای کاه��ش و جلوگی��ری از بروز 
آلودگی های بیشتر، سال هاس��ت بحث و بررسی شده و تیم هایی 
تشکیل شده، اما هنوز نهاد مش��خصی به عنوان مسوول و متولی 
اصلی مب��ارزه با آلودگی ه��وا وجود ندارد، تصری��ح می کند: تنها 
نتیجه ای را که مردم ش��اهد آن هس��تند درخواس��ت های رادیو 
تلویزیونی برای عدم حضور س��الخوردگان، کودکان و بیماران در 
خیابان ها در ایام شدت آلودگی است. وی با تاکید بر ضرورت توجه 
به نکات ایمنی، ب��ه منظور جلوگیری از خط��ر گازگرفتگی به دو 
موضوع که بایستی همزمان رعایت ش��وند، می پردازد و می گوید: 
یکی اجرای دودکش استاندارد در س��اختمان، حفظ یکپارچگی 
دودکش در سر تا سر مسیر منتهی به بام، امتداد تا ارتفاع یک متر 
بالاتر از بام و مجهز کردن دودکش به کلاهک  H و دیگری تامین 
هوای لازم برای سوخت در ساختمان هائی که از وسایل گرمایشی 
گازسوز نظیر آبگرمکن، بخاری و شومینه در داخل منزل استفاده 
می کنند، به منظور ممانعت از ناقص سوزی گاز و هدایت محصولات 

سوختن به خارج از ساختمان از مسیر دودکش.
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

پساب های صنعتی مهم ترین عامل در بروز سرطان است
زهرا زینل زاده، کارشناس آمار مرکز بهداشت شماره دوی اصفهان 
به بررسی دلایل مرگ و میر در شهرستان اصفهان پرداخت و گفت: 
علل فوت در شهر ما نمایانگر این موضوع است که بیشترین دلیل آن 
به ترتیب مربوط به بیماری های قلبی عروقی، سرطان ها و تومورها 

و بیماری های دستگاه تنفسی است.
وی عنوان کرد: این موضوعی اس��ت که باید از س��وی مسوولان و 
دس��ت اندرکاران مورد تامل و بررس��ی قرار گیرد و درباره مراحل 

گوناگون آن اندیشیده شود.
این کارشناس بهداشت، سرطان را به عنوان یکی از شایع ترین علل 

مرگ و میر افراد در دنیا و ایران ذکر کرد و افزود: هر سال تعداد زیادی 
از موارد فوتی در اثر عوارض بدخیم این بیماری اتفاق می افتد.

به گفته وی هم اکنون سرطان ها، سومین علت مرگ و میر در کشور 
و دومین علت در این مرکز محسوب می شود.

 اما باید در نظر داشت که با روند کنونی در سال های آینده یکی از 
دلایل اصلی مرگ و میر در کشورمان ابتلا به سرطان است.

زینلزاده با بیان اینکه در بین س��رطان ها، سرطان دستگاه گوارش 
و دس��تگاه تنفس بیش��ترین علل مرگ در اثر س��رطان را به خود 
اختص��اص داداه اند، عن��وان کرد: بر طب��ق آمار س��ازمان جهانی 

بهداشت که نشان می دهد 18 تا 22 درصد مردم در طول عمرشان 
مبتلا به س��رطان می ش��وند، می توان گفت از مجم��وع جمعیت 
75 میلیونی کش��ور، حدود 15 میلیون بیمار س��رطانی خواهیم 
 داشت. وی تصریح کرد: آلودگی هوای شهرهای صنعتی و آلودگی 
مواد غذایی یکی از عوامل موثر در بروز سرطان ها از جمله سرطان 

ریه و دستگاه گوارش است. 
وی با اش��اره به مطالعات انجام ش��ده در ایران که نشان داده است 
میزان بروز سرطان های ریه غیر وابسته به سیگار در ایران، بیشتر 
از آمار سایر کشورهاست، افزود: محققان علت احتمالی این تفاوت 

را آلودگی هوای ش��هرهای بزرگ ایران و وجود مقدار بیشتر مواد 
سرطان زای ناشی از مصرف سوخت های غیر استاندارد می دانند. 

این کارش��ناس آمار افزود: تماس های ش��غلی با ترکیباتی مانند 
آزبست، کلرید وینیل، نیکل، کروم و هیدروکربن های آروماتیک نیز 

از دیگر عوامل خطرساز ابتلا به این نوع سرطان است.
وی با تاکید بر ضرورت پیشگیری از این موارد، خاطرنشان کرد: توجه 
به بهداشت مواد غذایی و عدم استفاده از سموم و پساب های صنعتی 
در کش��اورزی می تواند به عنوان مهم ترین عامل در پیشگیری از 

سرطان باشد.

افزایش خطرات جانی با شروع فصل سرد:

اصفهان رتبه دوم آمار تلفات گازگرفتگی را دارد
   سالانه بیش از 420000  تن منوکسیدکربن وارد هوای کشور می شود

آمـوزش

لیلا
کهلانی

گروه
جامعه

سلامتی و تندرستی یکی از مهم ترین سرمایه های 
هر انسان در طول عمر است و در حقیقت رسالت 
اصلي علم پزشکی با پیشگیری از بیماری ها آغاز، 
با تش��خیص به موقع ادامه و با درمان سرانجام 

مي یابد.
 پیش��گیری از بیماري و یا تشخیص زود هنگام 
آن به خصوص در زماني که بیماري هنوز ایجاد علامت نکرده و 
فرد احساس ناخوشي ندارد، مهم تر و آسان تر از درمان بیماري 
در مراحل پیش��رفته و توام با ظهور عوارض است. امروزه پایش 
سلامت )چک آپ( نقش��ي برجسته در شناس��ایی زود هنگام 
اختلالات بدن و جلوگی��ري از بروز عوارض وخی��م بیماري ها 
دارد. به همین منظور با نسیم روح پرور، کارشناس مسوول واحد 
سلامت میانسالان مرکز بهداش��ت استان اصفهان گفت وگویی 

داشتیم که در پی می خوانید.
از اهمیت پایش سلامت بگویید؟

مطابق با آنچه در بسته خدمتي سلامت بزرگسالان تدوین شده 
است، در ارزیابی دوره ای س��لامت زنان و مردان 59-30 سال، 
س��لامت آنان به صورت همه جانبه مورد بررسی قرار می گیرد 
تا مشخص ش��ود که خطر ابتلا به بیماري هاي مزمن غیر واگیر 
در آنان تعیین شده و قبل از ابتلا نسبت به پیشگیري از بیماری 
اقدام نمایند. درواقع برای پیشگیری و کنترل بیماری ها پایش 

سلامت لازم است.
مزم�ن  بیماري ه�اي  بیماري های�ي،  چ�ه   ب�ه 

غیر واگیرمي گویند؟ 
افزایش میانه س��نی جمعیت، رش��د سریع شهرنش��ینی، کوچک 
شدن جوامع، توس��عه فناوری و به دنبال آن کاهش فعالیت های 

جس��مانی و افزایش تنش های روحی- روانی موجب گس��ترش 
عوامل خطر بیماری ه��ای قلب وعروق و در نتیجه ش��یوع زیاد 
این بیماری ها ش��ده اس��ت. به ط��وری که بیماری ه��ای قلبی 
عروقی)دیابت، س��کته قلبي، س��کته مغزي، فش��ارخون بالا( 
شایع ترین علت مرگ دربسیاری از جوامع دنیا و از جمله ایران 

است. 
مهم تری��ن عوامل خط��ر ایج��اد کنن��ده بیماری ه��ای قلب 
و ع��روق تغذی��ه نامناس��ب، کم تحرک��ی، مص��رف دخانیات، 
چاق��ی ، فش��ارخون ب��الا، دیاب��ت و اخت��لالات چرب��ی خون 
هس��تند، که اصطلاحا به آنه��ا بیماري هاي مزم��ن غیر واگیر 
گفته مي ش��ود، همچنین یک س��ري رفتارهاي پرخطر مانند 
مصرف دخانی��ات که گرچ��ه بیماري محس��وب نمي ش��وند، 
ولي از عوام��ل خطر ابتلا ب��ه بیماري ه��اي مزمن غی��ر واگیر 
هس��تند که همگی ریش��ه در الگوی نامناس��ب زندگی دارند 
به طوری که ب��ا اصلاح ش��یوه های زندگی و تغیی��ر رفتارهای 
 پرخط��ر می توان از ش��یوع این بیم��اری به می��زان 80 درصد 

کاست. 
مراحل انجام پایش سلامت چگونه است ؟

لذا بر این اساس، موارد پایش سلامت در برنامه هاي سبا)سلامت 
بانوان ایراني( و سما)س��لامت مردان ایراني( طراحي شده است 
و توسط تیم سلامت مستقر در مراکز بهداشتي درماني شهري 
و روستایي که متشکل از یک پزشک، یک ماما و یک کارشناس 
بهداشتي است،  قابل اجراست، بررسي شیوه زندگي )تن سنجی 
و تعیین نمایه توده بدنی، ارزیابی وضعیت تغذیه، فعالیت بدني، 
مصرف دخانیات( توسط کاردان، یا کارشناس بهداشتي، بررسي 
س��لامت باروري در زنان توس��ط کارش��ناس مامایي و بررسي 
س��لامت جس��مي و روحي، انجام معاینات کلینیک��ي در کلیه 
مردان و زنان، درخواس��ت آزمایش )اندازه گیري هموگلوبین و 
هماتوکریت در کلیه زنان گروه س��ني، انجام آزمایش قندخون 
ناش��تا براي تش��خیص دیابت، انجام آزمایش چربي هاي خون 
شامل: تري گلیسرید، کلسترول تام، LDL,HDL، انجام سایر 
آزمایش ها و تس��ت هاي پاراکلینیک به تش��خیص پزشک و بر 
اساس نیاز مراجعه کننده( و نیز س��لامت باروري مردان توسط 

پزشک تیم سلامت انجام مي شود و همچنین مسوولیت اصلي 
تیم علاوه بر ارایه خدمات، به عهده پزشک است.

انجام پایش سلامت یا همان چک اپ بهداشتی، چه 
مزایایی دارد؟

با انجام مراقبت هاي س��لامت باروري علاوه بر دس��ت یافتن به 
سلامت دستگاه ادراري تناس��لي و آموزش معایناتي که توسط 
خود ش��ما مي تواند انجام شود، نظیر معاینه پس��تان، مي توان 
علاوه بر دستیابي به سلامت اعضاي سیستم باروري، در راستاي 
فرزندآوري هدفمند و برنامه ریزي شده به زوجین کمک شایاني 

کرد.
هنگامي که شما به یک تیم سلامت مستقر در مراکز بهداشتي 
 درماني مراجع��ه نمایید، با کمتری��ن هزینه و ب��ا بهترین متد 
پایش سلامت بدون نیاز به استفاده از آزمایش های گران قیمت 

مي توانید به سلامتي جسمي و رواني تان پي ببرید.
در پایان یک چک اپ یا پایش کامل انجام شده توسط تیم پایش 
سلامت که متشکل از پزشک، کارش��ناس مامایي و کارشناس 
بهداشتي اس��ت، گزارش پایش س��لامت با ذکر تشخیص ها یا 
طبقه بندي بیماري ها آماده شده و راهنمایي هاي لازم به شما در 
خصوص وضعیت سلامتي تان انجام شده و تاریخ مراجعه بعدي 
یادآوري شده و آموزش و مشاوره هاي لازم انجام خواهد شد و یا 
چنانچه براساس تشخیص نیاز به خدمات سطح تخصصي داشته 

باشید با برگه مخصوص شرح حال ارجاع خواهید شد. 
اگر نکته ای باقیمانده است، بفرمایید؟

توجه فرمایید که با مراجع��ه به مرکز بهداش��تي درماني براي 
دستیابي به وضعیت سلامتي و پیگیري مشکلات سلامتي یافته 

شده طبق برنامه زیر به شما ارایه خدمت خواهد شد:
مراجعه بار اول: ارزیابي وضعیت س��لامتي در خصوص ش��یوه 
زندگي، سلامت باروري، سلامت جسمي و رواني مراجعات بعدي: 
بر اساس وجود یک یا چند مشکل سلامتي است که ممکن است 
در ارزیابي اولیه براي شما تشخیص داده شده باشد. چنانچه هیچ 
مورد مش��کل داري در ارزیابي اولیه سلامت شما وجود نداشته 
باش��د، مراجعه بعدي شما براي چک اپ سه س��ال دیگر و یا در 

صورتي است که براي شما مشکل سلامتي جدیدي پیش آید.

پایش سلامت،نقشي مهم در شناسایی زودهنگام بیماري ها

 امسال نیز در
 پنج ماهه اول سال 
استان های تهران 

با 36، اصفهان با 15 
و البرز با 12 فوتی 

بیشترین آمار 
تلفات گازگرفتگی 

را داشتند

رزقی که به دنبال توست
فاطم�ه ش�فیعی: حضرت امیرالمومنی��ن فرمودن��د: دو نوع رزق 
هست،یک نوع رزقی که تو به دنبال آن می دوی و برای تو مقدر نشده 
اس��ت و بدون آنکه به آن محتاج باش��ی،حرص تو به دنبال آن است 
 و در عین اینکه درطلب آن هلاک می ش��وی، هرگز آن را به دس��ت 
نمی آوری-چون اصلا مال تونیس��ت- یک نوع رزق دیگر هم هست 
که خدا برایت مقدر کرده است و آن به دنبال توست تا خودش را به 
تو برس��اند و هیچ کس هم نمی تواند آن را از تو بگی��رد. خداوند در 
قرآن می فرماید:هیچ جنبنده ای نیس��ت، مگر اینکه رزقش بر خدا 

واجب است.
یعنی آن رزق حقیقی که خداوند برای جنبنده ها تقدیر کرده، طوری 
است که خداوند برای خود واجب کرده است که آن را به موجودات 
برساند،پس آن رزق که خدا تقدیر کرده اس��ت، تو را می جوید تا به 

تو برسد.
البته اگر بخواهید از این آی��ه و روایات این ط��ور نتیجه بگیرید که 
ما نباید هیچ تلاش بکنیم،خود رزق می آی��د، با حرف خدا و امامان 
معصوم بازی می کنیم. آری،آن رزق مقدر را نمی تواند کس��ی از تو 
بگیرد،تلاش اضافه ه��م آن را اضافه نمی کند، ول��ی این در صورتی 
 اس��ت که تو با حالت معمولی عمل کنی.حضرت دارند با آدم حرف 
می زنند، م��ی گویند:خ��ودت را ذلیل رزقت نک��ن، نفرمودند اصلا 
تحرک نداشته باش و برنامه ریزی نکن و از حالت یک انسان معمولی 

هم خارج شو.

نگرشی تحلیلی به درس های سیاسی 
نهضت عاشورا در پرتو پیام های 

اجتماعی آن 
سیدمهدی س�لطانی: از آن جا که حادثه عظیم عاشورا برخوردار 
از درس ها و عبرت های ماندگار است و به مثابه اجتماعی عظیم در 
مقابله با دشمنان و بدخواهان اسلامی به شمار می آید، می توان مهم ترین 
درس های سیاسی آن را، که به نوعی برگرفته از رفتارها و پیام های 
اجتماعی عاشوراییان و نیز پرتوافکنی این نهضت عظیم تاریخ اسلام 

می باشد؛ ارایه نمود: 
1- عدالت خواهی و ستم ستیزی با این منش��ور: اولا مبارزه با ستم 
ستمگران و متجاوزان به حدود و حقوق دین واجب است و این برنامه ای 
دایمی است که باید سرلوحه امت اس��لامی و زندگی آنان در گستره 

تاریخ باشد.
 ثانیا سکوت در برابر حاکم ستم، گناهی بس��ی بزرگ و در حد گناه 

همان ستم و ستمگری است.
 ثالثا مبارزه ب��ا حکومت یزیدی و یزیدیان تکلیفی الهی در گس��تره 
تاریخ و وظیف��ه ای اجتماعی جه��ت حفظ و قوام س��لامت جامعه 

اسلامی است. 
2- تجلی عزت اجتماعی در سخن و عمل 

3- پاس��داری دایم��ی از اس��لام و ارزش های اجتماعی اس��لام و 
برخورداری از بینش و بصیرت الهی و معنوی در این مسیر

4- ارزش اجتماعی شهادت در راه خدا با رویکردها و رفتارهایی چون 
عزت، معنویت، فداکاری، ایثار و کرامت انسانی

5- جمع بین سیاس��ت و معنوی��ت و عدم جدایی آنه��ا در اجتماع 
اسلامی 

6- ترویج و گسترش حقیقی و عملی امر به معروف و نهی از منکر.

یادداشـت



رییس ستاد معراج شهدای مرکز خبر داد:  

شناسایی هویت 
2 شهید تازه تفحص شده

سرهنگ ابراهیم رنگین گفت: پیکر مطهردو ش��هید تازه  تفحص شده از 
طریق پلاک هویت و آزمایش DNA شناسایی شد. 

سرهنگ ابراهیم رنگین، رییس ستاد معراج شهدای مرکز در گفت وگویی 
اظهار داشت: پیکر مطهر دو شهید تازه تفحص شده از طریق پلاک هویت 
 و آزمایش DNA شناس��ایی ش��د. وی با اعلام این خبر افزود: ش��هید 
»علی کیانی« فرزند غلام، متولد 1342 از شهرستان لامرد واقع در استان 
فارس که از لش��کر 19 فجر به جبهه اعزام شده بود س��ال 61 به شهادت 
رسید. هویت پیکر این شهید والامقام از طریق آزمایش DNA شناسایی 
شد. رییس س��تاد معراج ش��هدای مرکز ادامه داد: شهید کیانی به دست 
اعضای کومله و دموکرات اسیر شده بود و در مبادله آنها که با بعثی ها در 
عراق داشتند به دشمن تحویل داده شده بود. وی در اسارت اردوگاه های 
عراق به شهادت رسیده است. رنگین در ادامه تصریح کرد: همچنین پیکر 
شهید »اسماعیل عوض پور« از شهرستان چالوس، که از طریق لشکر 25 
کربلا به جبهه اعزام ش��ده بود از طریق پلاک هویت شناسایی شد. از این 
شهید چهار فرزند به یادگار مانده است. شهید عوض پور سال 67 در جزیره 
مجنون از سوی دشمن بعثی به اسارت گرفته شده و در دوران اسارتش به 

شهادت رسیده بود.

افتتاحیه و اکران فیلم» شیار۱۴۳« 
به کارگرداني نرگس آبیار 

ش��نبه 17 آبان ماه ب��ا حض��ور 143 مادر ش��هید در س��الن اصلي برج 
میلاد برگزار ش��د. نرگس آبیار کارگردان فیلم» ش��یار143« در مراسم 
 افتتاحیه و اکران ای��ن فیلم، خطاب به 143 مادر ش��هید دعوت ش��ده 
به مراس��م گفت: بالاخره انتظارم��ان برای اکران عمومي» ش��یار143« 
 به پایان رس��ید و انش��اء الله از 21 آبان م��اه اکران مي ش��ود. فرش قرمز
 » شیار143« زیرپاي مادران شهیدان پهن شده و آنها از روي آن گذشته اند،

 قدم برچش��م ما گذاش��تند و به این برنامه آمدند. من دست این مادران 
شهید را به گرمي مي فش��ارم و مي گویم به محفل خودتان خوش آمدید 
و این فیلم براي شماس��ت. آبیار، خطاب به مادران شهید ادامه داد: شما 
مادران ش��هدا با مهر وجودي خود الفت ایجاد مي کنی��د و به عنوان یك 
 زن خوشحالم کنار فیلم ایستادید. امروز و در این لحظه به خودمان افتخار 
مي کنیم که اینجا هستید. احتمالا با دیدن فیلم خاطرات زیادي برایتان 
زنده مي شود و به یاد سختي ها، دلتنگي ها و ندیدن فرزندتان مي افتید. 
دوست دارم خاطرات شما را بشنویم و ثبت کنیم. وي افزود: از زماني که 
ساخت فیلم» شیار143« آغاز شد به این روز فکر مي کردم اما این عظمت 

بیشتر از انتظار و رؤیاي من بود. 

درخواست یك شهید از دانش آموزان

 متخصص شوید 
تا زیر سلطه استعمار نرویم

یك خواهشي از شما مردم پشت جبهه دارم و آن این است که وحدت خود 
را هر چه بیشتر حفظ کنید و با گوش دادن به سخنان امام بزرگوارمان و 

عمل به آن، اسلام را از خطر محفوظ نگه دارید.
 همچنین با ش��دت زیاد با دش��منان داخلي مبارزه و توطئه هاي عمال 
بیگانه را در داخل کشور که توسط این دشمنان داخلي اعمال مي شود، 
خنثي کنیم و خواهش دیگر م��ن فقط از دانش آموزان اس��ت و آن این 
است که درس بخوانند و در یك رش��ته تخصصي معلومات پیدا کنند تا 
دیگر احتیاج به متخصصان خارجي که جز اس��تعمار کش��ورمان و زیر 
 سلطه درآوردن و غارت کردن آن و نابودي اسلام فکري دیگر نمي کنند، 

پیدا نکنیم. 
باشد که با وحدت خویش هر چه سریع تر دشمنان اسلام را نابود کرده و 
بنا به گفته رهبر کبیرمان امام خمیني، هر چه سریع تر مکتب مان را به 

همه جهان صادر کنیم...
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

اخبــار کوتاه

»کتاب انتقالی با 14۰۰۰ صلوات« نوشته محمد حسن صادق زاده 
نام کتابی اس��ت که در 12۰صفحه از سوی س��ازمان حفظ آثار و 
نش��ر ارزش های دفاع مقدس ارتش جمهوری اس��لامی ایران به 
چاپ رسیده اس��ت. این کتاب به زندگی شهید محمد جعفر نصر 
اصفهانی فرمانده تیپ یك لشکر 77 خراسان می پردازد در بخشی 

از این کتاب می خوانیم:
یك روز که در مشهد در دفتر کارم بودم تلفن زنگ خورد. مدت ها 
بود امیر حس��ام هاش��می را ندیده بودم. ایشان پش��ت خط بود 

صدایش را ش��ناختم گفت می خواهم تو را ببینم. آمده ام مش��هد 
برای ماموریت و حالا در مهمانس��رای استانداری خراسان هستم. 
به سرعت خودم را به محل اس��کان ایشان رساندم. در مورد موارد 
بس��یاری صحبت هایی شد و ضمن آن امیر هاش��می، خبر ناگوار 
مریضی شهید محمد جعفر نصر اصفهانی را به من داد. ایشان گفت: 
فعلا غده را از معده بیرون آورده اند و در آزمایشگاه زیر کشت است 

شما برایش دعا کنید.
در قسمت دیگر نوشته شده است:

تلفن زنگ زد و خبری را که نمی خواس��تم بش��نوم به من دادند. 
تلفن کننده گفت: محمد جعفر نصر اصفهانی ش��هید ش��د! اصلا 
نمی خواستم این خبر را بش��نوم ولی انتظارش را می کشیدم. یاد 
موقعی افتادم که 15 س��اله بودم، مادرم به رحمت خدا رفته بود 
روزهای قبل از آن به علت بیماری قلبی که داشت، هر روز به خانه 
می آمدم از دور به درب منزل نگاه می کردم ببینم چه خبر است؟ 
با اینکه مادرم مریض بود ولی هیچ گاه نمی خواس��تم خبر خاصی 
باشد. همیش��ه انتظار خبر بدی را می کش��یدیم در صورتی که از 
خبری که در راه بود ف��رار می کرد، حالا هم همینط��ور بود. فورا 
گفتم: ما چه موقع به تهران حرکت کنیم؟ پاس��خ داده شد: لازم 
 نیست شما به تهران بیایید برابر درخواست پدر و مادر شهید وی را 

به اصفهان می آورند.
پایداری

ش��هید محمد جعفر نصراصفهانی، فرزندتقی، در 
روز دهم شهریورماه 1339در »محله منارجنبان« 
دراصفهان به دنیا آم��د. پس از طی دوران طفولیت 
به مدرس��ه رفت وتحصیلات خود را ت��ا اخذ دیپلم 

متوسطه در رشته ریاضی در اصفهان ادامه داد.
در بهمن ماه 1357 و اوج گیری قیام های مردمی در دبیرس��تان 
تحصیل می ک��رد و در مبارزه علیه رژیم حاکم ب��ا فعالیت هایی 
ازقبیل پخش اعلامیه امام )ره( به همراه دوستانش شرکت می کرد.

پس از اخذ دیپلم متوس��طه در روز پانزدهم بهمن ماه 1358 به 
خدمت س��ربازی اعزام و پس از طی دوره آموزشی اولیه در مرکز 

آموزشی بیرجند به گروه 44 توپخانه اصفهان منتقل شد.

با ش��روع جنگ در س��ال 1359، در همان ماه های اول به اتفاق 
چند نفر دیگر داوطلبانه تقاضای اعزام به جبهه کرد و در روزهای 
اول حضور در منطقه عملیاتی سوسنگرد مجروح و به بیمارستان 

منتقل گردید.
در مهرماه س��ال 136۰با انتصاب س��رهنگ صیادش��یرازی به 

فرماندهی نزاجا، دردفتر ایشان خدمت خود را ادامه داد.
بعد از گذراندن 18 ماه خدمت دوره ضرورت و ش��ش ماه خدمت 

احتیاط در تاریخ 11/15/ 136۰خدمت وی به پایان رسید.
به توصیه تیمسار صیاد شیرازی و همکاران نزدیك ایشان، خدمت 
در ارتش را به عنوان شغل دایم خود انتخاب و در سال 1361 وارد 

دانشکده افسری گردید.
در سال 1367 در یك عملیات رزمی درمنطقه مریوان و پنجوین 
عراق به شدت مجروح و به پش��ت جبهه منتقل شد و در همین 
زمان به واس��طه تك شیمیایی دش��من بعثی آلودگی شیمیایی 

نیز پیدا کرد.
  دو سه ماهی می ش��د که وارد دانشگاه ش��ده بود، تعدادی از 
دانشجویان راگلچین کرد. یك گروه تشکیل دادند که هدفشان، 
ترویج مسائل اعتقادی و اخلاقی دردانش��گاه بود، با شیوه کاری 
متفاوت. همه اعضای گروه را توجیه کرد، اخلاق و رفتارپسندیده 
در راس کارش��ان ب��ود. اول با دیگ��ران طرح رفاقت و دوس��تی 
می ریختن��د، بعد هم آنه��ا را دعوت به رعایت مس��ائل ش��رعی 
می کردند. وضع دانشگاه بهتر شد، خیلی از افراد گروه هم شهید 

شدند.
  ش��هید نصر اصفهانی برای نماز جماعت اهمیت زیادی قایل 
بود، به ویژه برای نماز صبح. همیشه جزو نخستین کسانی بود که 

در کوی »شهید فلاحی« برای برپایی نماز صبح حاضر می شد.
اگر ما هم تنبلی می کردیم و در نماز صبح حاضر نمی شدیم، به ما 
 تذکر می داد. بعد از نماز هم باخودروی شخصی اش، همکاران را 

به اداره می برد.

نمونه جالبی از جماعت ایشان به یاد دارم:
» در بیمارستان بس��تری و واقعاً لاغر و نحیف بود و روزهای آخر 

زندگی اش راسپری می کرد.
به همراه »س��رهنگ براتی« به ملاقات ایش��ان رفتیم. درس��ت 
لحظه ای که رسیدیم، صدای اذان برخاست«. به ما گفت: »وقت 
نماز است، چرا پیش من آمدید؟! چرا به نماز جماعت نرفتید؟!« و 

پس از احوالپرسی، ما را به نماز جماعت دعوت کرد.
هرگزنتوانستم خودم را لحظه ای به جای او فرض کنم. اگر من در 
آن حالت بودم، حتی نمی توانس��تم از جای خود تکان بخورم؛ اما 
ایشان مس��یر زیادی را برای ادای این فریضه، نماز جماعت، طی 

می کرد تا به تکلیف عمل کند.
سرگرد خلبان هوشنگ یاری

 یه گروه تش��کیل داده بود که ماموریت ویژه ای داشت. بچه های 
این گروه از طرف رهبرش��ون مأمور بودن با دانش��جوهایی که تو 
بعضی از زمینه ها ضعیف هس��تن، هم اتاق بش��ن و بعد از اینکه 
با طرف صمیمی شدن، یواش یواش مس��ائل اعتقادی و دینی رو 
بهشون یاد بدن. اولش فکر می کردیم این کار بی فایده باشه؛ ولی 
بعدا نتایجش رو دیدیم. مثلا بعضی از دانشجوها که حتی اعتقادی 
به حفظ ظاهرو پوشیدن لباس مناسب شانشون نداشتن، بعد از 
یه مدتی نماز شب می خوندن. حتی بعضیا هم یه مسوولیت هایی 
 گرفتن که به هر کسی نمی دادن و در ظاهر بالاتر از سن خدمتی شون

 بود.
  از کسانی که نظم دانشکده رو به هم می زدن خیلی بدش می اومد. 
هم پیرو واقعی خط امام)ره( بود و هم دستورهای فرمانده هارو به 
دقت اجرا می کرد. به همین خاطر همیشه مرتب و منظم بود و سر 
وقت می رفت دانشکده. اون موقع تازه زندگی مشترک رو شروع 
کرده بودیم و وضع مالی خوبی نداش��تیم. واسه همین حتی اون 
حقوق کمی رو که از دانشکده می گرفت، برامون خیلی مهم بود و 

روش حساب می کردیم. با این حال قبل از اینکه اولین حقوقش 
رو بگیره از من اجازه گرفت که اونو به حس��اب 1۰۰ کمیته امداد 
امام)ره( بریزه، می گف��ت نذر کرده؛ منم قبول ک��ردم. با حقوق 
دومش هم ی��ه قواره پارچ��ه قبایی برای یه روحان��ی انقلابی که 
تو اصفهان می شناخت و دوستش داش��ت، خرید و بهش هدیه 
داد. اینطوری نذر دومش هم ادا ش��د! به دانش��جوهایی که وضع 
مالی خوبی نداش��تن هر جوری می تونس��ت کمك می کرد؛ اما 
 خیلی مخفیانه، طوری که حتی منم از این کاراش باخبر نشدم ... 

تا بعد ازشهادتش!
  در سال 1361 بود که من با شهید نصر اصفهانی آشنا شدم و 
آن زمان او هنوز به صورت رسمی وارد نیروی زمینی ارتش نشده 
بودند. در همان سال با ش��هید نصر اصفهانی عقد ازدواج بستم و 
بعد از آن باهم فکری یکدیگر به این نتیجه رسیدیم که او در ارتش 

جمهوری اسلامی ایران خدمت کند.
 این پیش��نهاد را دوستان ش��هید به ویژه ش��هید صیاد شیرازی 

به ایشان دادند.
  در عملیات مرصاد در یك نبرد تن به تن درمنطقه مریوان به شدت 

مجروح شده بود.
ترکشی داش��ت که تا لحظه ش��هادت در بدنش مانده بود و دایم 
در گردش بود، حتی بگونه ای بود که از کمر درد توان بلند شدن 
و نشستن را نداش��تند و خیلی برایش مشکل س��از شده بود که 
پزشکان ترجیح داده بودند به خارج برای مداوا بروند اگر در ایران 

درمان می شد احتمال قطع نخاع وجود داشت.
اما مهم ترین موضوع این بود که همسر مجروح من شیمیایی شده 
بود و این رنج مضاعفی برایش ب��ود. آن ترکش ها درد و رنجی که 
داشت باعث شده بود که پزشکان به شیمیایی شدن ایشان توجه 
نکنند. از طرفی علایم خاص و مش��هودی هم بر روی بدن وجود 
نداشت. در حدود سه الی چهار سال قبل از شهادت، علایم درونی 
ظاهر شد و روز به روز بیش��تر وخیم تر می شد. اوچندین مرتبه 
تحت عمل جراحی قرار گرفت و متاسفانه بهبودی حاصل نمی شد.
 در روزهای آخر، جسمشان نحیف ش��ده بود و داروها دیگر تاثیر

 نمی گذاشت. شیمی درمانی دیگر جواب نمی داد و پزشکان اعلام 
کردند که ایشان را به منزل ببرید.

و امیر س��رتیپ محمد جعفرنصر اصفهانی در روز 19 آبان س��ال 
1375 به درجه رفیع شهادت نائل آمد.

به مناسبت سالروز شهادت امیر محمد جعفر نصر اصفهانی؛

سردار، نذرت قبول

گروه 
پایداری

   گاهی به آسمان نگاه کن
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نام: منصوررئیسی، نام پدر: ناصر،تاریخ تولد: ۱۳۳۷، تاریخ 
شهادت: ۱۳۶۱، محل شهادت: عین خوش 

  11 سال بیشتر نداشت که پدر را از دس��ت داد، مادرش خانه 
و زندگی را جمع کرد و از خوزستان به اصفهان نقل مکان کرد.

تحصیلات دبیرس��تان را که تمام کرد به خدمت س��ربازی رفت، 
سربازی منصور مقارن با قیام ملت برای سرنگونی رژیم پهلوی بود.

  خبردار شد که قرار است نیروهای ارتش برای مقابله با تظاهرات 
مردمی وارد عمل شوند، مرخصی گرفت و به اصفهان آمد. می گفت 
»من در مقابل مردم نمی ایس��تم و اگر مجب��ورم کنند به مردم 

شلیك کنم خود افسرها را می زنم.«
  ضد اطلاعات پادگان فهمیده بود که منصور فعالیت های ضد 
رژیم پهلوی دارد؛ ل��ذا او را تهدید کردند ولی فایده ای نداش��ت. 
پادگان در وضعیت س��ختی قرار داش��ت با کمك چند نفر دیگر 
مزدوران پهل��وی را در پادگان خلع س��لاح کردند و پ��ادگان را 

محاصره کردند.
پایان خدمت سربازیش مقارن شد با پیروزی انقلاب. بعد انقلاب 
برای ادامه تحصیل  وارد انس��یتو تکنولوژی )آموزش��گاه شهید 
مهاجر( اصفهان شد. بعد از انقلاب فرهنگی و تعطیلی دانشگاه ها 
و مراکز آموزش عالی و شروع جنگ، منصور برای کمك به مردم 

آبادان و خرمشهر به خوزستان رفت.
برگشت اصفهان، عضو سپاه ش��د و 2۰ روزی را آموزش دید و به 

کردستان رفت.
تنور جنگ در خوزستان حسابی داغ شده بود، با بچه های اصفهان 

از کردستان عازم خط شیر شد.
بچه های اصفهان جوانی را در میان خودشان می دیدند که بسیار 
خوش چهره و جذاب بود، همیشه لبخند می زد، شوخی هایش 
مؤدبانه و ملیح بود، لهجه ای خوزستانی و اصفهانی داشت، لکنت 
 زبان مختصری داش��ت و همین صحبت کردنش را قش��نگ تر 

می کرد، همیش��ه ت��ر و تمیز و به ق��ول بچه ها اتو کش��یده بود.
 مدتی که مرخصی ب��ود می رفت توی س��تاد رس��یدگی به امور 
جنگ زدگان و به آنها کمك می کرد.بعد از گش��ایش دانشگاه ها 
خانواده اصرار داشتند که وی ادامه تحصیل دهد، اما او می گفت: تا 

وقتی جنگ هست باید در جبهه باشم.
 شهید ردانی پور، فرماندهی یك گردان را به منصور پیشنهاد 
کرد. او نمی پذیرفت و می گف��ت » این بچه ها خیلی خوبند باید 
کسی به آنها امر و نهی کند که مثل خودشان خوب باشد، دوستان 
دیگری هستند که بیشتر از من شایستگی این کار را دارند.« آقا 
مصطفی گفت » شما باید این مسوولیت را به عهده بگیرید، منصور 

دیگه نه ، نگفت اطاعت از دستور فرماندهی را لازم می دانست.«
می گفت» اگر فشنگ جیره بندی اس��ت و جنگ به نفع ما پیش 

نمی رود همه اش زیر سر بنی صدر است.«
با این که در عملیات فرماندهی کل قوا هیچ مسوولیتی را نداشت 
ولی در عملیات های بعدی واقعاً فرماندهی کرد، مدیریتش فوق العاده 

بود و اوضاع جنگ را خوب تجزیه و تحلیل می کرد.
  شهید ردانی پور می گفت » اگر جنگ تمام شود افرادی مثل 
منصور می توانند در نظام نقش بالایی داش��ته باش��ند، چون به 

مسائل روز آگاه است و خوب تحلیل می کند.«
  مرحله سوم عملیات رمضان بود، یکی از نیروهای اطلاعات از کنار 
 معبر با آقا مصطفی ردانی پور که فرماندهی س��پاه سوم را عهده دار

 بود تماس گرفت و با نگرانی گفت » منص��ور در حال عبور دادن 
گردان امام حسن)ع( از معبراس��ت او به بچه های گردان دستور 
داده در حال پیشروی سینه زنی کنند چه کار کنیم؟« آقا مصطفی 
گفت: »بگذارید به حال خودش��ان باشند مگر خط را من و امثال 
من تصرف می کنیم همین س��ینه زنی هاست که باعث می شود 
حضرت زهرا)س( عنایت کنند و رعب و وحش��ت در دل دشمن 
بیفتد. این هم یکی از روش های روحیه دادن های عجیب منصور 

به نیروهای تحت امرش بود.«
  قبل از عملیات محرم لشکر امام حسین)ع( هنوز در خط زید 
مستقر بود، حدود س��اعت 1۰ صبح بود که به سمت قرارگاه راه 
افتادیم، یك کیلومتری از دژ دور نش��ده بودیم که خودرو منصور 

متوقف شد. برگشتم و علت را پرس��یدم. با لبخند گفت توی این 
جعبه ها پر از فشنگ است من در این مدتی که در این مسیر رفت 
و آمد داشتم دنبال فرصتی بودم تا این فش��نگ ها راجمع کنم. 
مهمات غنیمتی خستگی را از تن بچه ها دور می کند.گفتم» توی 
این هوای گرم؟! در دید دشمن؟!« گفت: » فعلًا که خبری نیست 
در کار خیر هم باید عجله کرد، بچه ها دست به کار شدند کمی بعد 

عقب وانت از فشنگ کلاش و نوارهای تیربار پر شد.«
  با ش��هید مهدی نصر و بچ��ه های دیگر تیم فوتبال تش��کیل 
می دادند و بازی می کردند از ورزش کردن غافل نمی شد. همیشه 
به بچه ها سفارش می کرد ورزش کنید و بدنتان را آماده نگه دارید.

  موتور را روش��ن ک��رد و گفت م��ی خواهم بروم غس��ل کنم، 
می خواهم خدایی شوم بالاخره راه افتادیم ساعتی بعد از روی پل 
نادری از روی کرخه گذشتیم و رفتیم دو کوهه منصور در آسمان 
سیر می کرد. حرف هایش همه از شهادت بود. من امشب شهید 

می شوم. این آخرین غسل من برای شهادته.
  آخرین مرتبه ای که منصور» عین خ��وش« را ترک می کرد، 
جلو سنگر فرماندهی ایستاد و گفت »خوب مرا ببینید. «یکی از 
بچه ها گفت: »برای سلامتی تو دعا می خوانیم تا سالم برگردی.« 
گفت » این بار کور خوانده ای من وصیت نامه ام را نوشته ام پاک 
پاک، آنقدر احساس س��بکی می کنم که می خواهم از همین جا 
پرواز کنم محرم امسال برای من بوی تربیت حسین)ع( را داشت.«

  بعداز تصرف ش��هر نفتی زبیدات عراق  نیروهای لش��کر امام 
حسین)ع( به س��مت ارتفاعات 175 پیشروی می کردند ، حجم 
آتش بسیار زیاد بود، منصور به عنوان فرمانده تیپ یکم لشکر امام 
حسین)ع( آرام و قرار نداشت. با نگرانی مجروحانی را که با شور و 
عشق عجیبی دوستانشان را به پیشروی تشویق می کردند، تماشا 
می کرد. کم کم در تاریکی آخر س��تون گم شد. اما صدایش را در 

بی سیم می شنیدی.
- منصور منصورحسین

- حسین جان س��لام، کربلا کاری نداری؟ به خودش قسم بوی 
خوش آن مشام را نوازش می دهد.

  به بیمارستان که رسیدیم و نشانی او را گرفتیم ما را بالای سر 
او بردند. آقا مصطفی ردانی پور ملحفه را از روی صورت او کنار زد 
با تعجب او را نگاه می کردیم. آقا مصطفی خم ش��د و او را بوسید 
و چیزی در گوشش زمزمه کرد. دیگر روی برگشتن به منطقه را 
نداشتیم. اما می دانستیم که منصور نگران ماست نگران جنگ و 

بچه هاست. چند دقیقه ای از شهادت منصور نمی گذشت.

یادی از شهید منصور رئیسی به بهانه سالگرد شهادتش 

تنور جنگ داغ شده بود



 كلاهبرداري 50 ميلياردي 
با فروش ملك جعلي! 

يك كلاهبردار حرفه اي كه با استفاده از اسناد و مدارك جعلي زميني را در 
يكي از مناطق شهر اصفهان به قيمت 50 ميليارد ريال به فروش رسانده و 
متواري شده بود، توسط كارآگاهان پليس آگاهي اين استان دستگير شد. 
به گزارش پايگاه خبري پليس، سردار عبد الرضا آقاخاني، فرمانده انتظامي 
استان اصفهان گفت: در پي شكايت يكي از شهروندان به پليس آگاهي 
اس��تان مبني بر كلاهبرداري از وي، موضوع در دس��تور كار كارآگاهان 
پليس آگاهي قرار گرفت. وي افزود: در تحقيقات صورت گرفته از مالباخته 
مشخص شد، فردي با ارايه مداركي مبني بر مالكيتش بر يك قطعه زمين 
در بلوار سعدي اصفهان كه نش��ان مي داد، او اين زمين را در سال 92 از 
صاحب اصلي آن خريداري كرده است اين ملك را به قيمت 50 ميليارد ريال 
به وي فروخته است. اين مقام مس��وول عنوان داشت: مالباخته چند روز 
پس از خريدن ملك مذكور و تحويل تمامي مبلغ درخواستي به فروشنده 
متوجه مي شود كه صاحب اصلي اين ملك در سال 88 فوت كرده و تمامي 

مدارك و اسناد مربوطه جعلي و ساختگي است.
س��ردار آقاخاني گفت: با توجه به متواري بودن متهم و اينكه هيچ اثري 
از وي وجود نداش��ت، كارآگاهان با اس��تفاده از چهره نگاري و اقدامات 
ويژه و تخصصي پليسي توانستند س��رانجام مخفيگاه وي را شناسايي و 
با هماهنگي مقام قضايي او را در يك عمليات ويژه و غافلگيرانه دستگير 
كردند. فرمانده انتظامي استان تصريح كرد: متهم پس از دستگيري در 
تحقيقات اوليه به جرم انتسابي خود اعتراف و دو نفر ديگر از همدستان 
خود كه در فراهم كردن مدارك جعلي و ساختگي با وي همكاري داشتند 

را معرفي،كه آنان نيز در يك عمليات ضربتي دستگير شدند.
اين مقام انتظامي با بيان اينكه متهمان جهت سير مراحل قانوني تحويل 
مراجع قضايي ش��دند، گفت: توصيه پليس به شهروندان اين است كه از 
خريدن املاك و دارايي هايي كه هويت و اصالت آنها برايش��ان به اثبات 
نرسيده، خوداري كرده و به راحتي و س��رمايه خود را در اختيار آنان قرار 
ندهند و قبل از معامله هاي سنگين حتماً با افراد و كارشناسان متخصص 

در اين امور و يا حتي يك وكيل حقوقي مشورت كنند. 
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كلاهبرداري با ساخت و فروش مجسمه تقلبي!  دستگيري سارقان 120 حلقه لاستيك در اصفهان 
فرمانده انتظامي شهرستان اصفهان از شناسايي و دستگيري 
س��ه س��ارق به عنف و كش��ف 120 حلقه لاس��تيك خودرو 

مسروقه خبر داد. 
به گزارش پايگاه خبري پليس، س��رهنگ حسن ياردوستي 
فرمانده انتظامي شهرستان اصفهان در اين باره اظهار داشت: 
درپي وقوع يك فقره سرقت به عنف از مغازه لاستيك فروشي 
 و به س��رقت رفت��ن 120حلقه لاس��تيك، بررس��ي موضوع

 به صورت ويژه در دستور كار ماموران انتظامي اين شهرستان 
قرار گرفت.

وي افزود: ماموران پليس با اخذ اظه��ارات مالباخته و انجام 
تحقيق��ات انتظامي هويت س��ارقان را مش��خص و اقدامات 
ويژه را براي شناس��ايي مخفيگاه و پاتوق آن��ان آغاز كردند تا 
اينكه پس از اخذ مجوزهاي قضايي سارقان كه سه نفر بودند 

دستگير شدند. 
اين مق��ام انتظامي تصريح ك��رد: طي بازرس��ي از مخفيگاه 
متهمان اموال مس��روقه كش��ف و متهمان پس از دستگيري 
به بزه انتسابي اعتراف و با تش��كيل پرونده در اختيار مراجع 

قضايي قرار گرفتند.

فرد كلاهبرداري كه با ساختن مجس��مه هايي به شكل زيرخاكي 
و عتيقه و فروش آنها به افراد س��اده علاقه مند به اش��ياي قديمي 
و تاريخي از آنان كلاهبرداري مي كرد، توس��ط كارآگاهان پليس 

آگاهي استان اصفهان دستگير شد.  
رييس پليس آگاهي استان اصفهان در گفت وگوي اختصاصي با 
خبرنگار پايگاه خبري پليس اظهار داش��ت: در پي كسب خبري 
مبني بر اينكه فردي طي تماس تلفني به يكي از شهروندان اعلام 
داشته در حين حفاري مقداري مجسمه عتيقه پيدا كرده و قصد 
فروش آن را دارد، موضوع در دستور كارماموران پليس استان قرار 

گرفت. وی، با بيان اينكه پس از بررس��ي مش��خص شد اين فرد با 
استفاده از شيوه و ش��گرد خاص، مجس��مه ها را به شكل اشياي 
 تاريخي و زير خاكي مي س��اخته،گفت: پس از دستگيري متهم،

درتحقيقات صورت گرفته به دو فق��ره كلاهبرداري به ارزش900 
ميليون ريال اقرار كرد. سرهنگ خسروي با اشاره به تكميل شدن 
تحقيقات و معرفي متهم به مراجع قضاي��ي در خصوص اين گونه 
كلاهبرداري ها گفت: به ش��هروندان توصيه م��ي كنيم در صورت 
مراجعه و يا تماس و يا ارسال پيامك هايي با اين مضمون به آن توجهي 

نكرده و موضوع را از طريق شماره تلفن 110 به پليس اطلاع دهند. 

خبــر

 كاراگاهان پليس آگاهي استان اصفهان، زن رمال كلاهبرداري 
را كه با دادن كد اش��تراك از مردم وجوه نق��د دريافت مي كرد 
 شناس��ايي و دس��تگير كردند. به گزارش پايگاه خبري پليس،

سرهنگ ستار خسروي، در گفت وگوي اختصاصي با اين پايگاه 
اظهار داشت: در پي كسب خبري مبني بر اينكه فردي اقدام به 

رمالي، دعانويسي، وجوه نقد از مردم دريافت مي كند، رسيدگي 
به موضوع در دس��تور كار كارآگاه��ان اداره مب��ارزه با جعل و 
كلاهبرداري اس��تان قرار گرفت. وی افزود: پس از هماهنگي با 
مقام قضايي ماموران به محل مورد نظر اعزام كه طي بازرس��ي 
از منزل متهم تعداد زي��ادي آلات و ادوات فاگيري و رمالي، دو 
دستگاه pos، يك جلد دفترچه اسامي مشتريان با شماره تماس 
كه متهم در امر فالگيري و فريب افراد استفاده مي نموده،كشف 
 كردند. وی عنوان داشت: پس از انتقال اين فرد به پليس آگاهي،

در تحقيقات علمي به بزه انتسابي اعتراف كرد و طي بررسي هاي 
 به عمل آمده مشخص شد متهم از افرادي كه براي گرفتن فال 
به منزل وي مراجعه مي كرده اند جهت دريافت كد اش��تراك 
مبلغ 10 هزار تومان و براي فال مبالغي مابين 20 الي 200 هزار 

تومان اخذ مي نموده است. 
رييس پليس آگاهي اس��تان اصفهان با بيان اينكه متهم جهت 
وصول مبالغ از دستگاه pos اس��تفاده مي كرده است، افزود: با 

تكميل شدن تحقيقات متهم به مراجع قضايي معرفي شد.

فردي كه با معرفي خود به عنوان وكيل دادگستري از تعدادي از 
شهروندان بابت رسيدگي به پرونده آنها بالغ بر يك ميليارد ريال 
كلاهبرداري كرده بود، توس��ط كارآگاهان پليس آگاهي استان 
اصفهان شناسايي و دستگير شد. سرهنگ ستار خسروي، رييس 
پليس آگاهي اس��تان اصفهان با بيان اين مطلب اظهار داش��ت: 
در پي ش��كايت يكي از ش��هروندان مبني بر كلاهبرداري از وي، 
موضوع براي بررسي بيش��تر در دستور كار كارآگاهان اين پليس 
قرار گرفت. وي افزود: در تحقيقات صورت گرفته مشخص شد كه 
فردي طي تماس با شاكي، خود را فعال در امر خريد و فروش آهن 
آلات معرفي و اعلام داشته توانايي تهيه آهن آلات لازم را جهت 
ساختن سوله در حال س��اخت وي دارد و پس از فريب و اغفال 
شاكي، دو شماره حس��اب جهت واريز مبلغ 450 ميليون ريال 
بهای آهن آلات اعلام تا آهن بارگيري و ارسال شود، شاكي نيز 
مبلغ مورد نظر را به شماره حساب هاي اعلامي واريز ولي بار آهن 
براي وي ارسال نشده و متهم نيز تلفن خود را خاموش كرده است.

اين مقام مسوول عنوان داش��ت: در بررسي هاي صورت گرفته 
مشخص شد كه شماره حساب ها متعلق به يك خانم است كه 
بلافاصله كارآگاهان به منظور تحقيق و بررسي بيشتر اين شخص 

را به پليس آگاهي احضار كردند كه در تحقيقات صورت گرفته 
وي اعلام داش��ت، كارتش در اختيار فردي به نام » مهدي«كه 
خود را وكيل دادگستري معرفي كرده و به بهانه رسيدگي پرونده 
قضايي مبلغ 30 ميليون ريال از وي كلاهبرداري كرده قرار دارد.

سرهنگ خسروي عنوان داش��ت: با اظهارات اين خانم پرونده 
 وارد ف��از جديدي ش��د و ماموران ب��ا اطلاعات به دس��ت آمده 
به جست وجو براي يافتن اين وكيل قلابي پرداختند و سرانجام 
مخفيگاه وي را در يكي از شهرهاي حومه شهراصفهان شناسايي 
و طي هماهنگي با مقام قضايي در يك عمليات غافلگيرانه، وي 
را دستگير كردند. رييس پليس آگاهي استان با اشاره به شكايت 
چهار نفر ديگر از ش��هروندان از متهم گفت: اين شخص با نام ها 
و اسامي مس��تعار اقدام به اغفال و فريب طعمه هاي خود كرده 
و با معرفي خود به عنوان وكيل دادگستري به منظور رسيدگي 
 به پرونده آنها توانس��ته بود تا كنون نزديك به يك ميليارد ريال

 كلاهبرداري كند. سرهنگ خس��روي عنوان داشت: با شكايت 
 ش��اكيان پرون��ده و اعترافات صريح متهم دس��تگير ش��ده به 
بزه انتسابي وي جهت سير مراحل قانوني تحويل مراجع قضايي 

داده شد. 

دستگيري رمال کلاهبرداري
 که با دريافت پول، کد اشتراک مي داد ! 

کلاهبرداري ميلياردي  وکيل قلابي ! 

فرمانده انتظامي شهرستان اصفهان از كاهش 27 درصدي وقوع 
سرقت هاي به عنف در مهرماه سال جاري نسبت به مدت مشابه 
س��ال قبل خبر داد.  به گزارش پايگاه خبري پليس، سرهنگ 
ياردوستي، فرمانده انتظامي شهرس��تان اصفهان با اعلام اين 
خبر اظهار داشت: با تلاش شبانه روزي ماموران اين فرماندهي 
در اجراي صحيح طرح هاي ارتقا امنيت اجتماعي خوشبختانه 
وقوع س��رقت هاي به عنف و زورگيري طي يك ماه گذش��ته 
نسبت به مدت مشابه سال قبل 27 درصد كاهش يافت. وي با 
اشاره به اينكه يكي از اولويت ها، مبارزه با سرقت و كنترل سرقت 
بوده است، تصريح كرد: از ابتداي س��ال جاري قرارگاه مبارزه 

با س��رقت با هدف كنترل و كاهش سرقت هاست كه قرارگاه 
سرقت بر دو اصل پيشگيري و كشف به موقع جرم تشكيل شده 
و سرقت هاي به عنف دركلانش��هر اصفهان 27 درصد كاهش 
يافته اس��ت. وی گفت: يكي از مهم تري��ن الويت هاي پليس 
پيشگيري از جرايم است و براي كسب موفقيت در اين زمينه از 
تمام توان و تجهيزات استفاده مي شود تا مجرمان و خلافكاران 
جرات تعدي و برهم زدن نظم عمومي را نداش��ته باشند. وی 
خاطر نشان كرد: تماس به موقع و سريع شهروندان در مواقع 
وقوع جرم با مركز فوريت هاي پليسي 110 مي تواند به موفقيت 
نيروي انتظامي و برقراري امنيت پايدار در جامعه منجر شود. 

با تلاش ماموران فرماندهي انتظامي شهرس��تان فلاورجان 
استان اصفهان سارق سيم برقي كه با عث خاموشي برق برخي 

از مناطق شهر شده بود دستگير شد. 
به گزارش پايگاه اطلاع رساني پليس، سرهنگ حسن نيكبخت 
با بيان اين خبر اظهار داشت: به دنبال وقوع سرقت سيم هاي 
برق كه باعث خاموشي در برخي از مناطق شهرستان شده بود 
موضوع به صورت ويژه در دستور كار كارآگاهان پليس آگاهي 

اين فرماندهي قرار گرفت. 
وي افزود: با انجام تحقيقات گسترده و پيگيري هاي مجدانه و 
تلاش شبانه روزي كارآگاهان و استفاده از شيوه ها و اقدامات 

تخصصي پليسي، سرانجام فردي كه به اين كار دست مي زد 
شناسايي و با هماهنگي مقام قضايي در يك عمليات غافلگيرانه 

دستگير شد. 
اين مقام مسوول عنوان داشت: متهم كه در ابتدا منكر هر گونه 
جرم و بزهي بود، هنگامي كه با مدارك و مس��تندات پليس 
 مواجه ش��د به جرم خود اعت��راف و به چندين فقره س��رقت 

سيم برق در سطح شهرستان اقرار كرد. 
س��رهنگ نيكبخت بيان داش��ت: در اين خص��وص پرونده 
تش��كيل و متهم جهت س��ير مراحل قانوني تحويل مراجع 

قضايي داده شد. 

دستگيري عامل خاموشي هاي فلاورجان اصفهان كاهش 27 درصدي وقوع سرقت هاي به عنف در اصفهان 

؟؟؟:

؟؟؟
؟؟؟
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امام جمعه نجف آباد:

 گره های کور پیشرفت کشور
 با کار جهادی باز شدنی است

امام جمعه نجف آباد گفت: رفتار مس��وولان در بخش های مختلف 
همواره در مقابل دید مردم و به عنوان یک الگو مطرح بوده به همین 
دلیل مدیران ما باید ضمن حضور قوی و مخلصانه در صحنه خدمت 
رس��انی به مردم، با کار جهادی و ش��بانه روزی زمینه رفع مشکلات 

موجود را فراهم کنند.
حجت الاس��لام مصطفی حس��ناتی امام جمعه نجف آباد در دیدار 
با تعدادی از مسوولان شهرس��تان اعلام کرد: بزرگان دین ما لازمه 
رس��یدن به مجد و عظمت برای نس��ل های آینده یک جامعه را کار 
جهادی در عصر کنونی دانس��ته اند ولی متاس��فانه در برخی موارد 
همانن��د انتقال مفاهی��م اصی��ل و والای انقلاب و دف��اع مقدس به 
نسل های بعدی دچار عقب ماندگی هایی هس��تیم و دشمن در این 
عرصه توانسته با تحمیل فرهنگ مورد نظر خود، بخش هایی از جامعه 

را با مشکلات خاصی مواجه کند. 
وی در ادامه سخنان خود دنیا را تش��نه درک مفاهیم تشیع و اسلام 
ناب محمدی دانست و اضافه کرد: در صورتی که حرف حق و منطقی 
در فضای جامع��ه امکان انتش��ار را پیدا نکند، مطمئن��ا باید منتظر 
گس��ترش مطالب و عقاید انحرافی و ناصحیح در بخش های مختلف 
باشیم که این امر وظیفه مسوولان مختلف به ویژه دست اندرکاران 

عرصه فرهنگ کشور را سنگین تر از گذشته می کند. 
امام جمعه نجف آباد افزود: این شهرستان دستاوردها و پتانسیل های 
بسیار خوب و کم نظیری در عرصه ایثار و شهادت داشته ولی به نظر 
می رس��د تاکنون آنگونه که لایق آن بوده نتوانسته ایم از آنها جهت 

تربیت نسل جوان و نوجوان جامعه بهره برداری لازم را انجام دهیم.

عباسعلی منصوری:

 تغییرات قدرت درآمریکا
 و در اصل مذاکرات بی تاثیر است

یک عضو کمیس��یون امنیت ملی و سیاس��ت خارجی مجلس شورای 
اسلامی گفت: اگر چه به نظر می رس��د دست به دست شدن قدرت در 
کنگره آمریکا در تاکتیک های جمهوری اس��لامی ایران در برنامه های 
پیش رو اثرگذار باش��د ام��ا بعید به نظر می رس��د که این مس��اله در 

راهبردهای نظام تاثیر گذاشته یا آنها را تغییر دهد. 
عباسعلی منصوری آرانی در واکنش به انتخابات اخیر کنگره آمریکا و 
نقش این تحولات سیاسی در آینده مذاکرات هسته ای ایران اظهارکرد: 
جمهوری اسلامی ایران همواره در راهبردی خود سعی کرده است فارغ 
از احزاب پیروز در کنگره ش��امل مجلس نمایندگان و سنا برنامه های 
راهبردی خود را دنبال کرده و آنها را تعقیب کند و این بار نیز مساله با 

دفعات گذشته تفاوتی ندارد.
وی افزود : اگر چه به نظر می رسد دست به دست شدن قدرت در کنگره 
آمریکا در تاکتیک های جمهوری اس��لامی ایران در برنامه های پیش 
رو اثر گذار باشد، اما بعید به نظر می رسد که این مساله در راهبردهای 

نظام تاثیر گذاشته یا آنها را تغییر دهد.
این عضو کمیس��یون امنیت ملی و سیاس��ت خارجی مجلس شورای 
اسلامی گفت: ایران همواره تلاش کرده اس��ت تا بر اساس تعهدات و 
متناسب با چهارچوب ها و خطوط قرمز تعریف شده، نظام در مذاکرات 
حرکت کند و تا کنون نیز در روابط دیپلماس��ی خ��ود جدی و پایبند 
ظاهر شده اس��ت، بنابراین فارغ از این که کدام حزب در آمریکا قدرت 
را به دست گیرد، کش��ور ما به دنبال تحقق یک هدف و آن هم تعقیب 

راهبردهای تعریف شده نظام و ملت است.
نماینده مردم آران، بیدگل، قمصر و کاشان در مجلس شورای اسلامی 
ادامه داد: اگر چه ممکن است دولت آمریکا تحت فشار کنگره قرار گیرد 
اما برای تیم دیپلماس��ی ایرانی تغییرات قدرت در مجلس نمایندگان 
و س��نای آمریکا چندان اهمیتی ندارد و در اصل مذاکرات نیز بی تاثیر 
اس��ت. منصوری تصریح کرد: در طول مذاکرات هس��ته ای طرح های 
مختلفی از سوی دو کش��ور ایران و آمریکا مطرح شده است، اما ایران 
همواره در پذیرش طرح های پیشنهادی اصول و چهارچوب های تعیین 
شده کشور و نظام را در نظرگرفته و با در نظرگرفتن میزان تطابق این 
پیش��نهادات با خط قرمزها آنها را پذیرفته یا رد کرده است و در مورد 
طرح پیش��نهادی اخیر آمریکا نیز باید دید این طرح چه میزان عملی 

است و یا تا چه حد باید تغییر کند.

آغاز برداشت طلای سرخ در نطنز
مس��وول روابط عمومی جهاد کشاورزی شهرس��تان نطنز گفت: با 
سپری ش��دن اولین ماه از فصل پاییز، شهرستان نطنز حال و هوای 
دیگری به خود گرفته و برداش��ت زعفران یا طلای سرخ در این ماه 

آغاز و حدود یک ماه ادامه دارد.
عراقی افزود: برداشت زعفران از سطح 170هکتار از مزارع شهرستان 

نطنز آغاز شده و هم چنان ادامه دارد.
 وی با بیان اینکه بیشترین سهم تولید زعفران در شهرستان متعلق 
به شهر طرق رود و روستاهای اطراف آن اس��ت، تصریح کرد: پیش 
بینی می شود به ازای هر هکتار مزرعه هشت کیلوگرم زعفران خشک 
برداشت شود که در این صورت کل تولید زعفران در این شهرستان 

به بیش از 1350 کیلوگرم خواهد رسید.
مسوول روابط عمومی جهاد کشاورزی شهرستان نطنز خاطر نشان 
کرد: با وجود خشکس��الی و کاهش منابع آبی در شهرستان افزایش 
سطح زیر کش��ت زعفران مورد تاکید و حمایت مدیریت کشاورزی 
شهرستان است. قطب اول سطح زیر کشت زعفران در استان اصفهان 
از آن شهرستان نطنز است و در فصل پاییز اشتغالزایی فصلی خوبی 

را نیز به دنبال دارد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب اصفهان:

200 کیلومتر از شبکه فاضلاب شاهین شهر فرسوده است
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب اصفهان گفت: از 330 کیلومتر 
شبکه فاضلاب شاهین ش��هر حدود 200 کیلومتر آن فرسوده 
اس��ت که از این رقم حدود 95 کیلومتر آن نیاز مبرم به اصلاح 

و بازسازی دارد.
 به گزارش روز شنبه روابط عمومی آبفای اصفهان، هاشم امینی 
افزود: اگر اصلاح و بازسازی شبکه فاضلاب شاهین شهر در اسرع 
وقت صورت نگیرد، هرلحظه امکان وقوع حادثه ای ناگوار ناشی 

از فرسودگی شبکه فاضلاب در شاهین شهر وجود دارد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب اصفهان به وقوع حوادث متعدد 
شبکه فاضلاب در شاهین شهر اش��اره کرد و گفت: یکی از دلایل 
فرسودگی شبکه فاضلاب شاهین شهر قدمت بیش از 40 ساله این 
شبکه است و این امر درسال های اخیر وقوع حوادث متعدد شبکه 

فاضلاب را در شاهین شهر رقم  زد.
امینی خاطرنشان کرد: عملیات بازس��ازی و اصلاح حدود 95 

کیلومتر از شبکه فرسوده فاضلاب شاهین شهر نیاز به بیش از 
700 میلیارد ریال اعتبار دارد.

وی اضافه کرد: هم اکنون به دلیل تنگناهای مالی تنها بازسازی 
حدود 17 کیلومتر از آن در دستور کار قرار گرفت و هم اکنون 

اصلاح هشت کیلومتر آن اجرایی شده است.
مدیرعامل آبفای اصفهان مشارکت سایر دستگاه ها را در اصلاح 
و بازسازی ش��بکه فاضلاب شاهین شهر بس��یار موثر دانست و 

اظهار کرد: بدون همکاری سایر دس��تگاه ها و مشارکت بخش 
خصوصی بازسازی شبکه فرسوده شاهین شهر در کوتاه ترین 

زمان ممکن مقدور نیست.
وی تصریح کرد: اصلاح این شبکه نیاز به اعتبارات زیادی دارد 
که به دلی��ل محدودیت منابع مالی اج��رای این عملیات بدون 
مشارکت بخش خصوصی و همکاری س��ایر دستگاه ها امکان 

پذیر نیست.
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شهرستان

خبــر
مدیرجهاد کشاورزی شهرستان

 تیران و کرون خبر داد:

افزایش ۷ هکتاری سطح گلخانه های 
شهرستان تیران و کرون

مدیرجهاد کشاورزی شهرستان تیران و کرون از افزایش 
هفت هکتاری سطح گلخانه های شهرستان تیران و کرون 

در سال جاری خبرداد.
بهرام کریمی در تیران و کرون، با اش��اره به فعالیت های 
صورت گرفته برای افزایش سطح زیر کشت کشاورزی 
اظهار داش��ت: در بیش از 40 هکتار از اراضی کشاورزی 

شهرستان تیران و کرون گلخانه ایجاد شده است. 
وی افزود: امس��ال هف��ت هکتار ب��ه س��طح گلخانه ای 
شهرس��تان افزوده ش��ده اس��ت که ایجاد گلخانه ها در 
افزایش سطح زیر کشت برداشت محصول موثر بوده است. 
مدیر جهاد کش��اورزی شهرس��تان تیران و کرون بیان 
داشت: 23 کیلومتر لوله گذاری برای انتقال آب به باغات 
و مزارع ص��ورت گرفته که موجب افزای��ش 10 برابری 

راندمان آب شده است. 
وی ادامه داد: امسال طرح آبیاری تحت فشار به صورت 
بارانی و تحت فشار با ارایه تسهیلات بانکی اجرا شده که 
اجرای این طرح آبیاری تحت فش��ار افزایش دو برابری 

محصول و راندمان آب را به دنبال دارد. 
کریمی با بیان اینکه در س��ال جاری 10 رشته قنات در 
تیران و کرون صورت گرفته اس��ت ، گفت: برای مرمت 
 و بازس��اری این قنوات س��ه میلیارد ریال هزینه ش��ده 

است. 
وی تغییر الگوی کشت را از دیگر طرح های کشاورزی در 
این منطقه یاد کرد و افزود: با توجه به آب و هوا و میزان 
آب تغییر کش��ت به سمت کس��ت هایی مانند زعفران 

انجام می گیرد.

به گ��زارش روابط عمومی ش��هرداری فولادش��هر عباس��ی 
رییس شورای اسلامی ش��هر در اولین جلسه کمیته فرهنگ 
ش��هروندی از پرداختن مدیریت ش��هری به مباحث فرهنگی 
اظهار خرسندی نمود و گفت: پرداختن به مباحث فرهنگی و 
تشکیل کمیته فرهنگ ش��هروندی نقش سازنده و مفیدی در 

جهت ارتقا فرهنگ شهروندی دارد.
وی در ادام��ه اف��زود: خروجی این جلس��ات باید به س��متی 
هدایت شود که اثرات آن در سطح شهر مشاهد شود و شورای 
 اسلامی ش��هر هم در این زمینه همکاری های لازم را خواهد 

داشت.

هاشمیان، معاون اداری مالی ش��هرداری در ادامه با بیان این 
مطلب که یکی از مقوله هایی که باید در شهرها به آن پرداخته 
شود، ارتقاءمنزلت ش��هروندی اس��ت، گفت: هرچه فرهنگ 
شهروندی توسعه یابد هزینه های شهری نیز کاهش پیدا می 
کند.وی در ادامه اشاره ای به تاکید رییس جمهور در موضوع 
صیانت از حقوق شهروندی داشت و تصریح کرد: وقتی آگاهی 
از حقوق شهروندی دریک جامعه در سطح بالایی باشد، افراد 
 می دانند چه نوع حقوق و تکالیفی درجامعه و در قبال دیگران 

دارند.
معاون اداری مالی شهرداری با تاکید بر پرهیز از حرکت های 

جزیره ای و موازی کاری، افزود:  هدف از تشکیل این کمیته، 
توسعه فرهنگ ش��هروندی در 
سطح ش��هر با ایجاد اتاق فکری 
ب��رای فعالیت ه��ای فرهنگی، 
ورزشی، هنری و اجتماعی است 
و همچنین ش��هر فولادشهر را 
ب��ه ی��ک پایل��وت در مباح��ث 
شهروندی در شهرستان لنجان 

تبدیل کنیم.
هاشمیان با اشاره به حضور مراکز 
علمی و افراد نخبه در شهر اذعان 
داش��ت: حضور مراک��ز علمی و 
افراد نخبه این ام��کان را فراهم 
می سازد تا در این کمیته از نظر 
و تخصص دستگاه های مختلف، 
روحانیون، هنرمندان، اصحاب 
رس��انه و فرهن��گ و اندیش��ه 

استفاده شود.
وی همچنین اظهار داش��ت: ب��ا افتتاح پروژه ه��ای فرهنگی 
که شهرداری در دس��ت احداث دارد و با حضور اتوبوس پیک 
ش��هروندی در محلات، مدارس و مهدکودک های سطح شهر 

بستر های لازم برای اقدامات فرهنگی ایجاد می شود.
لازم به ذکر است؛ اولین جلس��ه کمیته فرهنگ شهروندی با 
حضور رییس شورای اسلامی فولادش��هر، معاون اداری مالی 
ش��هرداری، معاون اجرای��ی و خدمات ش��هری، مدیر روابط 
عمومی، مسوول آتش نشانی، مسوول واحد فرهنگی - ورزشی 
شهرداری و نماینده فرمانداری شهرستان لنجان، نماینده دفتر 
 امام جمعه فولادش��هر و نماینده بهزیس��تی فولادشهر برگزار

 شد.

در اولین جلسه کمیته فرهنگ شهروندی فولادشهر عنوان شد:

فولادشهر به پایلوت فرهنگ شهروندی در شهرستان لنجان تبدیل می شود

پرداختن به 
مباحث فرهنگی 

و تشکیل 
کمیته فرهنگ 

شهروندی 
نقش سازنده و 

مفیدی در جهت 
ارتقا فرهنگ 

شهروندی دارد

خبــر

نماینده مردم شهرس��تان های کاش��ان و آران و بیدگل در مجلس 
شورای اس��لامی گفت: نیاز امروز آموزش و پرورش آران و بیدگل 
تشکیل هر چه س��ریع تر مجمع خیران مدرسه ساز در شهرستان 
است. عباسعلی منصوری در حاشیه بازدید از طرح های نیمه تمام 
خیّرساز آموزش و پرورش آران و بیدگل افزود: دولت در حال حاضر 
با توجه به محدودیت منابع مالی توان تکمیل طرح های نیمه تمام 
خیّرساز را ندارد. وی اظهار کرد: ش��رایط برای ورود مجدد خیران 
مدرسه ساز در آران و بیدگل باید طوری فراهم شود که این خیران 
مانند گذشته بتوانند فعالیت خیّرجویانه خود در احداث مکان های 

آموزشی و فرهنگی در شهرستان را از سر بگیرند.
سر ناظر نوسازی و تجهیز مداس شمال استان اصفهان نیز در این 

بازدید گفت: برای تکمیل پنج طرح آموزش��ی فرهنگی نیمه تمام 
خیّرساز در آران و بیدگل به بیش از 35 میلیارد اعتبار نیاز است.

وحید عظیمی با اشاره به اینکه خیران این طرح ها تعهدات خود را 
در احداث این مرکز انجام داده اند، اظهار کرد: مدارس شبان یک و 
دو، آموزشگاه رونقی و خالقی و هم چنین استخر سرپوشیده مرحوم 
س��حابی از طرح های نیمه تمام خیرس��از آران و بیدگل است. وی 
تصریح کرد: تمام تلاش مدیر کل نوسازی مدارس استان و مسوولان 
شهرستان در تش��کیل دوباره مجمع خیران مدرسه ساز در آران و 

بیدگل است که در گذشته به عنوان الگوی مجمع خیران در کشور 
مطرح بوده است. عظیمی، نقش خیران مدرسه ساز در آران و بیدگل 
را مهم دانست و افزود: از زمان تش��کیل مجمع خیران مدرسه ساز 
در آران و بیدگل فعالیت چشمگیر این مجمع و خیران شهرستان 
موجب بهبود وضعیت نا به سامان کمبود فضای آموزشی مناسب 
 در آران و بیدگل ش��ده اس��ت. هم چنین مدیر آم��وزش و پرورش 
آران و بیدگل گفت: در صورت تکمیل نش��دن مدارس خیّرساز در 
بخش غربی آران و بیدگل در س��ال آتی تحصیل��ی با بحران جدی 

کمبود فضای آموزشی مواجه می شویم. محمد معدن دار افزود: با 
توجه به تغییر سیستم دوره های ابتدایی به 3-3-6 و اضافه شدن 
یک پایه به دوره ابتدایی مدارس شهرستان به ویژه در بخش غربی 

ظرفیت پذیرش دانش آموز را ندارد.
وی خاطر نشان کرد: در بخش مرکزی شهرستان نیز چندین مدرسه 
دو نوبته وجود دارد که با وجود تجهیز و بهس��ازی تخریبی، نیاز به 

احداث مرکز آموزشی جدید در این بخش نیز احساس می شود.
مدیر آموزش و پرورش آران و بیدگل تصریح کرد: آموزش و پرورش 
آران و بیدگل مانند گذشته نیازمند ورود خیران مدرسه ساز برای 
 تکمیل طرح های نیمه تمام و ش��روع طرح های جدید آموزش��ی

 است.

آران و بیدگل، نیازمند تشکیل مجمع خیران مدرسه ساز است

رییس کتابخانه های شهرستان لنجان گفت: ساخت کتابخانه جدید 
شهر زاینده رود تاکنون 10 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.

فرزانه خدادادی در نخستین نشس��ت انجمن کتابخانه های شهر 
زایند ه رود ب��ا بیان دیدگاه مق��ام معظم رهب��ری پیرامون اهمیت 
مطالعه در جامعه اظهار کرد: موضوع کتاب و کتاب خوانی نیاز مبرم 
جامعه و مردم است و ما رسالت بزرگی بر عهده داریم که با فرهنگ 

کتاب خوانی آموزش های لازم را به مردم بدهیم.
وی افزود: با ترویج فرهنگ مطالعه در بی��ن مردم، بینش و آگاهی 

عمومی افزایش یافته و جامعه به س��مت تعالی و پیش��رفت پیش 
 می رود. رییس کتابخانه های شهرس��تان لنجان خاطرنشان کرد:

 با برنامه ریزی دقیق و هدف دار می توانیم بعضی از خلأهای فرهنگی 
موجود در سطح جامعه را با افزایش ضریب مطالعه افراد پر کنیم و 

جامعه را در مسیر پیشرفت قرار دهیم.
وی، رفع مشکلات کتابخانه ها را یک ضرورت دانست و تصریح کرد: 
ساخت کتابخانه جدید شهر زاینده رود تاکنون 10 درصد پیشرفت 
فیزیکی داشته اس��ت و انتظار می رود مسوولان نسبت به پیگیری 

ساخت این طرح توجه ویژه ای داشته باشد.
خدادادی، شهرداران را بازوان توانمند اداره کتابخانه ها در پیشبرد 
فرهنگ کتاب و کتاب خوانی دانست و خواستار تعامل بیش از پیش 

این دو ارگان با یکدیگر شد.
شهردار ش��هر زاینده رود نیز در ادامه این نشست گفت: بی توجهی 
برخی ادارات س��بب ضعیف ش��دن فرهنگ کتاب خوانی در بین 

مردم شده است.
اردش��یر محمدی اظهار کرد: ما در بخش آموزش نباید تمام زمان 

مطالعه کودکان را با کتاب های درسی و کمک درسی اشباع کنیم، 
چون در این صورت ضربه بزرگی به آنها خواهیم زد.

وی ادامه داد: ایجاد بستر لازم برای حضور پرشور نوجوانان و جوانان 
در کتابخانه ها نیازمند تلاش و همت مضاعف مسوولان امر است که 
امیدواریم شاهد ارتقای جایگاه کتاب و کتاب خوانی در سطح جامعه 
باشیم. شهردار شهر زاینده رود اضافه کرد: تاکنون دو میلیارد ریال 
بابت ساخت وساز کتابخانه عمومی شهر زاینده رود هزینه شده است 

و برای ادامه روند پروژه نیز آماده همکاری هستیم.

رییس کتابخانه های شهرستان لنجان:

ساخت کتابخانه شهر زاینده رود تنها 10 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است

فرماندار اردس��تان گفت: 35 درصد از اعتبارات تملک دارایی های 
امسال این شهرستان به طرح آبرسانی روستایی اختصاص یافت.

بهرام خواجه س��عیدی در آیین تودیع و معارفه مدیر آب وفاضلاب 
 روس��تایی این شهرس��تان اظه��ار داش��ت: کل اعتب��ارات تملک 
دارایی های اردستان را 90 میلیارد ریال است. وی افزود: همچنین از 
محل اعتبارات ماده 180 نیز پنج میلیارد ریال برای اجرای طرح های 
آبرستانی به روستاهای اردستان تخصیص داده شده است. وی با بیان 

اینکه هم اکنون 62 روس��تا از مجموع 102 روستا زیر پوشش آبفار 
اردستان با تانکر آبرسانی می شود، خاطرنشان کرد: مشکل کم آبی 
یکی از مسائل مهم و اساسی مردم این شهرستان است که مسوولان 
در تلاش هستند تا به آن را برطرف کنند. معاون مدیرعامل شرکت 
آب و فاضلاب روستایی استان اصفهان نیز در این آیین، مدیریت در 
حوزه آبفا را به ویژه در شهرها و مناطق کویری را کاری بسیار سخت 
و طاقت فرسا دانست. محمود توکلی افزود: انتظارات مدیریت استان 

از مس��وولان جدید اداره پیگیری و اتمام کارهای نیمه تمام و ارایه 
راهکارهای مناسب برای بهتر مصرف شدن آب آشامیدنی و برطرف 
کردن مشکلات روستاییان و جلب حمایت مسوولان محلی برای حل 
مشکلات است. امام جمعه اردستان نیز در این آیین خواستار برخورد 
شایسته، ارایه کار صادقانه و خدمات شایسته مسوولان به مردم به 
ویژه روستاییان شد و گفت: برخی روستائیان گاه توان رفتن و سخن 

گفتن برای بیان مشکلات خود را ندارند.

فرماندار اردستان:

 اختصاص 35 درصد 
 از تملک دارایی های اردستان 

به طرح آبرسانی روستایی

معاون پرورشی و تربیت بدنی مدیریت آموزش و پرورش کاشان 
از اع��زام  800 نفر از دانش آموزان این شهرس��تان ب��ه اردوهای 
راهیان نور خب��ر داد. به گزارش خبرنگار اصفهان زیبا از کاش��ان، 
حجت الاس��لام رضا خرمی، در حاش��یه آیین بدرقه اولین گروه 
دانش آموزان کاش��انی به اردوه��ای راهیان ن��ور در گفت وگو با 
خبرنگاران گفت: این تعداد از دانش آموزان دختر و پس��ر تا پایان 
 آذرماه در هفت نوبت برای بازدید از مناطق عملیاتی جنوب اعزام 
می شوند. وی با اش��اره به اینکه بازدید هر گروه به مدت سه روز از 
این مناطق است، افزود:کاروان های راهیان نور از مناطق دهلاویه، 

طلائیه، شلمچه، اروند کنار و هویزه بازدید می کنند.

به گفت��ه وی، دانش آموزان ش��رکت کننده در ای��ن اردوها بیمه 
هستند و به صورت داوطلبانه و با رضایت والدینشان در این اردوها 

شرکت می کنند.
معاون پرورشی و تربیت بدنی مدیریت آموزش و پرورش کاشان، 
دیدار از مناطق جنگی و آش��نایی با آثار به جا مانده از دوران دفاع 
مقدس، را موثر، سازنده و هدایتگر در تربیت دینی دانش آموزان 
دانست و گفت: سیر و سفر در تاریخ دفاع مقدس ایران با حضور در 
صحنه و مناطق عملیاتی این دفاع مقدس آث��ار و برکات موثری 
بر اخلاق و رفت��ار دانش آموزان و تحول روح��ی و انقلاب معنوی 

در آنها دارد.

مسوول امور حمل و نقل و تاکسیرانی ش��هرداری سمیرم گفت: 
24 تاکسی جدید و نوسازی شده به زودی وارد ناوگان تاکسیرانی 
سمیرم می شوند. سیدمهدی قائم مقامی اظهار کرد: حمل و نقل 
مسافر در درون شهر روزانه توسط 111 تاکسی درون شهری انجام 
می شود که از این تعداد 76 تاکسی فرسوده و نیاز به جایگزین دارد.  
وی اظهار کرد: با توجه به طرح تبدیل به احسن تاکسی های درون 
شهری با اعلام به مالکان تاکسی های فرسوده تاکنون 50 تاکسی دار 

برای تعویض و نوسازی خودروهای خود ثبت نام کرده اند.  
مسوول امور حمل و نقل و تاکسیرانی شهرداری سمیرم افزود: 24 
تاکسی از این تعداد در مرحله نهایی جایگزینی قرار دارند و به زودی 

وارد ناوگان تاکسی رانی شهر سمیرم خواهند شد. 
وی با اشاره به مشکلات پیش روی متقاضیان تعویض تاکسی های 
فرس��وده اظهار کرد: متاسفانه عدم وجود دس��تورالعمل در بانک 
صادرات به عنوان بانک عامل و ش��رکت ایران خودرو باعث شده 

متقاضیان در اجرای این طرح با مشکل و وقفه روبه رو شوند. 
  قائم مقامی گفت: خودروهای جدید، س��واری سمند )ای اف 7( 
با مصرف س��وخت بس��یار پایین اس��ت که با توجه به فرسودگی 
تاکسی های موجود و استهلاک بالای آنان، اجرای این طرح باعث 
کاهش هزینه تاکسی داران و افزایش درآمد آنان در کنار افزایش 

رفاه مسافران خواهد شد.

معاون پرورشی آموزش و پرورش کاشان:

800 دانش آموز کاشانی به اردوهای راهیان نور اعزام می شوند
مسوول امور تاکسیرانی شهرداری سمیرم:

تاکسی های جدید ، وارد ناوگان تاکسیرانی سمیرم می شود



حاشیه هایی از افتتاحیه » شیار 143«

اینجا سینما ! بغض مادران شهید 
می شکند

گروه سینما: مراسم افتتایه اکران فیلم » شیار 143« در حالی برگزار 
شد که مادران شهید با در دست داشتن عکس فرزندانشان و همچنین 
اشک هایشان هنگام نمایش فیلم به این مراسم حالتی روحانی بخشیدند.

مراسم افتتاحیه اکران فیلم سینمایی » شیار 143« به کارگردانی نرگس 
آبیار ش��امگاه هفدهم آبان ماه در خنکی فصل پاییز و در میان استقبال 

گرم عوامل اجرایی فیلم ازمهمانانی  با طیف های مختلف، برگزار شد.
فضاسازی و صحنه آرایی در محوطه باز برج میلاد در برگیرنده نماهایی از 

فیلم با بازی مریلا زارعی در نقش » الفت« بود.
یکی از ن��کات قابل توجه در این مراس��م حضور چهره ه��ای فرهنگی، 
اجتماعی، ورزشی و سیاسی بود، اما قطعا حضور مادران شهید که اغلب 
عکس فرزندان خود را در دست داشتند، حال و هوای دیگری به مراسم 

داده بود.
برخی از این مادران شهید که سالخوردگی در چهره و قامت خمیده آنها 
نمایان بود، عکس دو یا سه فرزند ش��هید خود را در دست داشتند و در 
نهایت احترام با صلوات پی در پی به داخل سالن راهنمایی می شدند و در 
جایگاه ویژه ای که برای این عزیزان در نظر گرفته شده بود می نشستند.

یکی دیگر از ویژگی های این مراسم حضور احمدرضا عابدزاده و حمید 
استیلی به عنوان دو چهره فوتبالی بود که هیجان خاصی را در بدو ورود 
ایجاد کردند و بازار عکس های یادگاری و تصویربرداری فیلم های موبایلی 

با حضور این دو فوتبالیست داغ شد.
مراس��م افتتاحیه فیلم س��ینمایی » ش��یار 143« با اجرای سیدعلی 
 ضیاء برگزار ش��د. این مج��ری تلویزیون مت��ن زیبا و ش��یوایی را برای 
خوش آمدگویی به مادران شهید خواند. علی ضیاء در بخشی از این متن 
گفت: در این مراسم مادرانی حضور دارند که قرار است لحظه لحظه های 
دلتنگی برای دیدن فرزندان خود را با دیدن فیلم »شیار143« مرور کنند.

تجلیل از س��ه مادر ش��هید از جمله برنامه های ویژه این مراسم بود که 
مصطفی پورمحمدی، وزیر دادگس��تری، س��ردار محمدعلی آسودی، 
علیرضا رضاداد،دبیر جشنواره فیلم فجر، محمد احسانی،مدیر اداره نظارت 
و ارزشیابی سازمان سینمایی، حجت الاسلام میثم امرودی معاون امور 
فرهنگی و اجتماعی شهرداری، گلاره عباسی و نرگس آبیار روی صحنه 

آمدند تا مراسم تقدیر را به جا آورند.
در این بخ��ش از برنامه از س��ه م��ادر ش��هید حاجیه خانم ه��ا: فاطمه 
 هوشمند مادر سه شهید، فاطمه خوش لهجه مادر دو شهید علی اصغر و 
علی اکبر سجادی، فاطمه ندیمی مادر دو شهید محمد و منصور نمایندگی 

تجلیل شد.
یکی از لحظات زیبای این مراسم ادای احترام حاضران به مادران شهید 
بود که به خواسته مجری برنامه هنگام تجلیل از مادران شهید، جمعیت 
به احترام سی سال صبر و استقامت ایستادند و با ذکر صلوات این مادران 

را راهی کردند.
نرگس آبیار، کارگردان و گلاره عباسی بازیگر این فیلم سینمایی هنگام 

ورود مادران شهید به استقبال آنها رفتند.
فاطمه خوش لهجه، مادر ش��هیدان علی اصغر و علی اکبر س��جادی در 
س��خنان کوتاهی خطاب به حضار خواس��ت که از دروغ گفتن و رعایت 
نکردن حق الن��اس پرهیز کنند. وی همچنین با زبان ش��یرین از مردم 

خواست در مصرف آب اسراف نکرده و آن را هدر ندهند.
پس از پایان مراسم تجلیل از مادران شهید نمایش فیلم » شیار 143« با 

تقدیم به مادران شهید آغاز شد.
یکی از صحنه های تاثربرانگیز گریه مادران شهید هنگام تماشای فیلم و 

همذات پنداری با »الفت« شخصیت اصلی فیلم بود.
در این  میان یکی از مادران با صدای بلند گریه و فرزند خود را به اسم صدا 

کرد و گفت: علیرضا جان دلتنگت هستم. 
بی تابی این بانو تا جایی بود که وی از سالن خارج شد. گریه های او باعث 
شد دقایقی سالن نمایش فیلم حال و هوای دیگری به خود بگیرد و صدای 

گریه دیگر حضار هم به گوش برسد. 
گرچه افراد کم تعدادی هم بودند که قدر این گریه ها را ندانسته و به نشانه 
اعتراض خواستار س��کوت بودند که ای کاش این افراد می دانستند اگر 
فرصتی هست که امروز با آرامش در کشورمان در سینمایی به تماشای 
فیلمی بنش��ینیم، به یمن رش��ادت فرزندان این مادران و اس��تقامت و 

صبوری این بانوان است.
غم انگیزترین صحنه فیلم » شیار 143« سکانس پایانی و تصویر تنهایی 
مادر شهید با پیکر فرزندش بود که هنگام نمایش این صحنه، صدای بلند 

گریه به گوش می رسید.
محمود دولت آبادی، حس��ین محج��وب، کاظم هژی��ر آزاد، مصطفی 
رحماندوس��ت، احمدرضا عابدزاده، حمید اس��تیلی، پویا امینی، آزاده 
نامداری، رضا توکلی، گلاره عباسی، ژیلا صادقی، علیرضا رضاداد، محمد 
احسانی، حجت الاس��لام میثم امرودی، پرستو صالحی، مهدی نادری، 
س��عید بیابانکی، کاظم بهمنی، هادی کاظمی، امی��د صباغ نو، محمود 
آیدین، حامد عسکری، مهران احمدی، علیرضا امینی، جواد عزتی، مهدی 
رحمانی، هادی مقدم دوست، علی سرتیپی، امیر مرزبان، حمید گلی، علی 
فروتن، تیرداد کیانی، محسن افشانی، سامان فرزانه، آرش مجیدی، ملیشا 

مهدی نژاد و ... از جمله مهمانان این مراسم بودند.

این یک عرف بی��ن المللی در تمامی رش��ته های 
هنری و حتی ورزش��ی و سیاسی است که برخی از 
کسانی که در دوران اوج کاری خود به سر می برند، 
بنا بر شرایطی که نمی توان آن را طبیعی دانست، از 
آن فضا فاصله گرفته و بنا به فعالیت و میزان تکنیک 
خود، در حرفه ش��ان گم ش��ده و یا حضور کمرنگ 
تری پیدا می کنند. ش��قایق فراهانی یکی از همین بازیگران است 
که اگر چه در حرفه اش، گمنام نیست، اما حداقلش این است که 
در این سال ها، به مانند نیمه دوم دهه هفتاد، فروغ و درخشش آن 

زمان را ندارد.
او بازیگری اس��ت که به واس��طه حضور در خانواده ای هنری، 
خیلی زود به سینما رسید و از بخت خوبی که داشت، نخستین 
کارهایش را با آثاری ش��روع کرد که ارزشمند بودند؛ کارهایی 
که می ش��ود در مورد آنها نقد و تحلیل نوشت.شقایق فراهانی 
با این فیلم ها درخشید تا اینکه با »چتری برای دو نفر« که در 
اواخر دهه هفتاد ساخته شد، علنا یک سر و گردن بالاتر از دیگر 
بازیگران فیلم نظیر رضا کیانیان و هدیه تهرانی -که در آن زمان 
اعتبار فوق العاده ای به نسبت الان خود داشتند- ظاهر شد، اما 
در ادامه، شرایطی برای او پیش آمد که وی نتوانست این مسیر 

تکنیکی را ارتقا ببخشد.
از آن زمان تا به امروز شقایق فراهانی در سینما، تلویزیون و تئاتر 

حضور فراوانی داشته و تقریبا در هر زمان، در یکی از این شاخه ها، 
به فعالیت پرداخته است.

با این بازیگر محب��وب که این روزها فیلم »خ��واب زده ها«ی 
فریدون جیرانی را به روی پرده دارد، به گفت و گو می نشینیم 
تا به پاسخ پرسش هایمان برس��یم.گرچه او بازیگری است که 
چندان اهل گفت و گو نیست، اما دعوت ما را پذیرفت و با درجه 

انتقادپذیری بالایی، به سوالاتمان پاسخ داد.
مطالعه این گفت و گو را به شما پیشنهاد می کنیم.

خانم فراهانی به نظر خودت�ان، آن اتفاق خوبی که 
به لحاظ تکنیکی برای شما با » چتری برای دو نفر« 
در سینما رخ داد، قابل مقایسه با نقش » مه لقا« در 

سریال »کلاه پهلوی« تلویزیون است؟
به نظر من این دو رویداد چندان قابل مقایسه با یکدیگر نیستند.

چرا که »چتری برای دو نفر« یک کار سینمایی بود که در چند 
ماه ضبط شد و »کلاه پهلوی«، یک سریال تاریخی طولانی است 
و به این دلیل نمی توانم بین این دو کار شباهت خاصی ببینم. 

منظور من، بازخورد مردم به واسطه بازی تکنیکی 
شماست.

بله به لحاظ حرفه ای باید بگویم که صد در صد تجربه آن کار در 
ادامه کارهایم بی تاثیر نبوده است.خوب آن فیلم مربوط به سال 
78 بود و این سریال، متعلق به سال های اخیر بوده است، ولی 

مطمئنا تجربه ای که از آن فیلم برای من اندوخته شد، طبیعتا 
در کارهای بعدی ام و مخصوصا در »کلاه پهلوی« به کمکم آمد.
شما بازیگری هس�تید که با فیلم های خوبی قدم 
در وادی س�ینما گذاش�تید و به ش�هرت بسیاری 
نیز رسیدید. اما از یک زمان به بعد، با وجود اینکه 
همواره پرکار بوده اید، اما هرگز نتوانستید موفقیت 
آن سال ها را برای خود تکرار نمایید. مثلا شما پس 
از موفقیتی که ب�ا »چتری برای دو نفر« به دس�ت 
آوردید، در کمدی هایی بازی کردید که نتوانست 
چندان اقبال عمومی را به خود جلب کند. در تحلیل 

این اتفاق، خودتان به چه عواملی می رسید؟
ببینید شرایط باعث می شود که هر انسانی و نه فقط هنرمندان 
در برهه ای از زندگی شان، کارهایی را که دوست ندارند، انجام 
دهند که این ح��رف من دربردارنده نکته مهمی اس��ت که هر 
انسانی تجربه اش را دارد. در این اتفاق، مسائل اقتصادی خیلی 
مهم است.ش��اید من در آن برهه مجبور به بازی در آن فیلم ها 
شدم؛ کارهایی که باب دلم نبوده، البته این را هم بگویم که من 
به این اتفاق خرده نمی گیرم و آن کارهایم را هم خیلی دوست 
دارم. اما در دهه هشتاد که شما به آن اشاره کردید، طبعا دغدغه 
ذهنی و خانوادگی ام کمتر شده بود، چرا که در آن زمان، پسرم 
بزرگ تر شده بود و زمان بهتری بود برای اینکه به لحاظ دلی، 
بیشتر بتوانم حق انتخاب داشته باشم، البته این را هم باید بگویم 
که در برخی از موارد، به خاطر مسائل مالی، بازی در کارهایی را 
پذیرفتم، چرا که هر هنرمندی علی الخصوص بازیگران، هیچ 
درآمد ماهیانه ای ندارند تا بتوانند با خیالی نسبتا راحت زندگی 
کنند، همچنین هیچ حقوق بازنشستگی ای ندارند، بنابراین آن 
فیلم هایی که در آن زمان بازی کردم، بیشتر جنبه دلی یا مالی 
داشته و من از این مساله مطمئنم که مردم، این مسائل را تجربه 

کرده اند و اکنون می توانند حرف هایم را درک کنند.
این اتفاق حتی در اواخر دهه هشتاد نیز برای شما 
به وجود آمد.مثلا شما در دو سال به صورت متوالی 
در فیلم ه�ای کارگردان�ان مطرحی چ�ون بهرام 
بیضایی، مس�عود کیمیایی و احمدرضا درویش به 
ایفای نقش پرداختید که می توانست شروع دوباره 
 خوب�ی برایتان باش�د، اما ب�از ب�ازی در فیلم های 

بی کیفیت را شروع کردید، چرا؟
ببینید وضعی��ت زمان به گون��ه ای بود که من باید بر س��ر آن 
کارها ظاهر می شدم، مثلا شما فکر می کنید، من سر کار آقای 

بیضایی یا آقای کیمیایی قرارداد داشتم؟ 
خوب نه.طبیعتا من بای��د برای گذران زندگ��ی ام در کارهای 
دیگری نیز بازی کنم که آن فیلم هایی که شما اشاره کردید و 
من به مانند مابقی کارهایم، آنها را نیز خیلی دوستش��ان دارم، 

جزو همین آثار هستند.
شما که فیلمنامه ها و متن های قوی این کارگردانان 

را خوانده بودید، مثلا چطور ش�د که بازی در فیلم 
ضعیفی چون »خنده در باران« را پذیرفتید؟

البته باید بگویم ضمن اینکه به نظر ش��ما خیل��ی احترام می 
گذارم اما باید بگویم که با حرفتان موافق نیستم.فیلم »خنده در 
باران« اثری بود که متاسفانه در مونتاژ ضربه خورد به گونه ای 
که آقای فرهنگ در اواسط مونتاژ، کار را ترک کرد، اما از نظر من 
»خنده در باران« در ژانر خودش، فیلم ش��ریفی بود که اگر آن 
 ضربات را در مونتاژ نمی خورد، در زمان اکرانش، شرایط دیگری 

داشت.
انگار خیلی گونه کمدی را دوست دارید.در زندگی 
ش�خصی تان هم تا این اندازه وف�ادار به رگه های 

کمیک هستید؟
بله، کمدی را خیلی زیاد دوست دارم.شما اگر از دوستان قدیمی 
من هم بپرسید به شما می گویند که من تا چه اندازه این ژانر را 
دوست دارم و اصلا در زندگی من هم موثر بوده است.البته باید 

بگویم کمدی را دوست دارم نه لودگی را.
پدر شما در گفت و گویی که در سال 86 با روزنامه 
 اعتمادملی انجام داده بود، گفتند که: )ش�قایق در 
» چتری برای دو نفر« به اوج بازیگری خود رس�ید 
 و تازه داش�ت به روزه�ای خوب خ�ودش نزدیک 
می شد، اما در آن برهه، او را کنار گذاشتند که فقط 
اهالی سینما می دانند چه کسی یا کسانی مسبب 
این عمل هس�تند(می خواهم پس از شش سال از 
انجام آن گفت و گو، برای ما رمزگش�ایی کنید که 
منظور پدرتان از آن شخص یا اشخاص سینمایی، 

چه کسانی بودند؟
شما می توانید ببینید که کسانی که در آن روزگار در اوج بودند 
الان در کجا حضور دارند، چه به لح��اظ حرفه ای چه به لحاظ 
مالی و چه ب��ه لحاظ اعتبار س��ینمایی، الان در چ��ه نقطه ای 
هستند.بالاخره هر هنرمندی در دوران فعالیتی خود، سقوط و 
افولی دارد و بالا و پایین های زیادی را می بیند، همان طور که ما 
در سینمایمان هیچ کارگردانی را نداریم که سه فیلم پشت سر 
هم او، به فروش های خوبی رسیده باشد، در مورد بازیگران هم 

چنین اتفاقاتی طبیعی است.
نمی شود گفت چه کسانی یا چه اشخاصی در این ماجرا حضور 
داشتند و این، به مسائل اجتماعی باز می گردد که چه هنرمندی 
حمایت شود و چه هنرمندی حمایت نشود. نکته ای راکه پدرم 
در آن زمان گفتند چندان به یاد ندارم که بخواهم خیلی دقیق 
موشکافی کنم، اما ش��رایطی در آن دوران برای من پیش آمد 
که طبعا من را از آن فضای حرف��ه ای دور کرد.من در آن زمان 
سه سال ممنوع الفعالیت بودم که همین خود می تواند یکی از 
نکته های خیلی مهمی در دوری من از آن فضای حرفه ای باشد.

و چه صحبت پایانی ای با مردم دارید؟
اینکه کارهای بد من را به خوبی خودشان ببخشند.

مهمتری��ن خب��ری ک��ه ط��ی چندی��ن روز 
گذش��ته در فضای کش��ور مطرح ش��د، اتمام 
دوره مهن��دس ضرغامی و آغاز دوره ریاس��ت 
پنج س��اله محمد س��رافراز بر قدرتمندترین 
و پرنفوذتری��ن رس��انه داخل��ی کش��ور بود.

جلس��ه تودی��ع و معارفه ای��ن دو نی��ز خالی 
از اتفاق��ات جال��ب نب��ود؛ از خاطره گوی��ی اکبر عبدی ت��ا نامه 
نگاری هایی که توس��ط ابراهیم حاتمی کیا، مس��عود ده نمکی 
و دیگر اش��خاص مهم س��ینما و تلویزیون کش��ور انجام شد. اما 
 امروز ک��ه نگاهی ب��ه عملکرد یک ده��ه ای ضرغامی بر س��ازمان 
صدا و سیما بیندازیم، درخواهیم یافت که وی علیرغم موفقیت هایی 

که با خود به همراه آورد، متحمل ناکامی هایی نیز بود.
طبیعتا از مهم ترین عملکردهای موفق رییس سابق صدا و سیما 

می توان به دیجیتالی کردن فرستنده های تلویزیونی اشاره کرد؛ 
اقدامی که ش��اید کمی دیر صورت گرفت، اما به هر حال، تصمیم 
جهادی بزرگی بود که بر کیفیت تصاویر و برنامه ها تاثیر شگرفی 
 گذاش��ت. اتفاق مهم بعدی در زم��ان مدیری��ت ضرغامی، تعدد

  ش��بکه های مختلف تلویزیونی بود که به صورت تخصصی عمل 
می کرد و هر ش��بکه، برنامه هایی با محوری��ت تخصصی خود را 
 به روی آنتن می ب��رد. فارغ از این، در این دوران ده س��اله، تمامی

 استان های کشور، مجهز به شبکه استانی ش��دند و از این حیث، 
تعداد شبکه های تلویزیونی و ماهواره ای در زمان ضرغامی، به شکل 

قابل توجهی افزایش یافت که این اتفاق را باید به فال نیک گرفت.
سومین اتفاق مهم دوران مدیریت مهندس را باید در ایجاد فضای 
آزاد بر کرس��ی های برنامه های زنده تلویزیون دانست.در این بازه 
ده س��اله، تعداد برنامه های زنده تلویزیونی به نس��بت قبل خود، 
چندین برابر فزونی یافته و آزادی عمل سیاس��ت ه��ا و مجریان، 
به طرز قابل توجهی افزایش پی��دا کرد.به عنوان نمونه می توان به 
مناظرات انتخاباتی و برنامه های گفت وگو محور مختلفی اش��اره 
کرد که در طول ایام هفته از ش��بکه های تلویزیونی پخش ش��ده 
و در آن به صراحت ب��ه برخی موضوعات روز اجتماع و سیاس��ت 
اشاره می شود.این جسارت بخش��ی محبوب در طرح موضوعات، 
دایره شمول گس��ترده ای داش��ت که از ش��کل برخی اخبارها تا 
حتی موضوعات مطرح ش��ده در برنامه های دینی صدا و س��یما 
را شامل می شد که س��بب نزدیک شدن بیش��تر مردم به رسانه 

 ملی و اعتماد بیش��تر آنها به این رسانه بزرگ ش��د.این سه اتفاق، 
مهم ترین امتیازات دوران مدیریت ضرغامی بر سازمان صدا و سیما 
 بود.اما اگر بخواهیم از بزرگ ترین ناکامی مهندس در این ده سال 
 ن��ام ببریم، بای��د به کوت��اه آم��دن روند مب��ارزه رس��انه ملی با 

شبکه های پرتعداد ماهواره ای اشاره کنیم.
 در هزارتوی آس��یب شناس��انه این مه��م، نمی ت��وان طرفین را 
در دو کف��ه ترازو گذاش��ت،چرا که ش��بکه ه��ای ماه��واره ای، 
بی محابا برنام��ه هایی را پخش م��ی کنند که بیش��ترین آنها با 
ش��کل فرهنگ و س��بک زندگی م��ا خوانایی ن��دارد، اما ش��کل 
 بح��ث آنجای��ی اس��ت ک��ه برخ��ی از این ش��بکه ه��ا ب��ا تولید 
برنامه هایی مبتکرانه که نمونه های داخلی آن می توانست به راحتی 
ساخته شود، توانستند نبض علاقمندی و استقبال مخاطب ایرانی را 

در دست گرفته و آنها را به سمت خود متمایل نمایند.
در دوره مهندس ضرغامی، هنرمندان بزرگی به عمد یا غیرعمد، 
از این رسانه بیرون رفتند، مانند بزرگ ترین هنرمندان کمدی که 
عطای تلویزیون را به سینما و حتی شبکه نمایش خانگی بخشیدند 

و آنتن صدا و سیما را خالی کردند.
به همین شکل، روند مبتکرانه تلویزیون کاس��ته شد و این برای 
مخاطبی که در دوران جدید تولد تکنولوژی و زندگی تازه، نیازمند 
برنامه های فانتزی و سرگرم کننده بود، چندان اتفاق خوشایندی 

نبود،در برنامه های رادیویی نیزبه همین ترتیب.
شکل ساختاری برنامه ها، نتوانست به نسبت تغییرات گسترده ای 

که در سبک زندگی مردم ایجاد شده بود، شمایل خود را متفاوت 
گرداند و به همین ترتیب بود که گوی رضایت مخاطبان، بیشتر از 
صدا و سیما، به سمت شبکه های ماهواره ای چرخید؛ حتی صدا 
و سیما در سال های پایانی مدیریت مهندس ضرغامی، نتوانست 
گردونه رقابت میان سینما و شبکه خانگی را به نفع خود به پایان 
ببرد و همین، بزرگ تری��ن ناکام��ی دوران مدیریت ضرغامی بر 
رسانه ملی عنوان می شود.با این حال، عملکرد مدیریتی مهندس 

ضرغامی در این یک دهه، متوازن است؛ پنجاه – پنجاه.
دس��ت آوردهایی در این دوران به دست آمده که غیرقابل کتمان 

است و اتفاقاتی رقم خورد که می شد شکل بهتری داشته باشد.
این خاصیت هر مدیری اس��ت که طبیعتا نمی تواند تماما موفق 

عمل نماید.
 حال آن ک��ه تمام کس��انی که با مهن��دس ضرغام��ی همکاری

 داشته اند، از روحیه جوان و پرانرژی وی سخن گفته اند و اینکه وی 
تمام تلاش خود را برای تعالی برنامه های کمی و کیفی این سازمان 

به کار بست و خالصانه عمل کرد.
حال باید دید مدیری که سابقه فعالیت وی بیشتر از تمام مدیریان 
قبلی صدا و سیماست و به نوعی، با تمام پیچ و خم های این سازمان 
آش��نایی دارد تا چه اندازه می تواند نس��بت به تقویت نقاط قوت 

سازمان و رفع ناکامی های آن گام بردارد.
 در نخس��تین قدم باید دید س��رافراز، چه معاونان��ی را برای خود 
برمی گزیند؛ انتخاب معاونان تا ح��دود زیادی تعیین کننده خط 
مشی و سیاست های مدیر جدید خواهد بود که در روزهای آینده 
مشخص خواهد شد و سایه روشنی از شکل مدیریتی سرافراز را برای 

همه ما مشخص خواهد کرد.

اکران پایی��زی پ��س از چن��د روز تعطیلي 
سینماها دوباره از سر گرفته شد. فیلم هایي 
که اغلب آنها مدت زماني نسبتا طولاني است 
بر پرده قرار دارند و قرار اس��ت در جلسه اي 
که فردا در شوراي صنفي تشکیل خواهد شد 
در مورد ادامه اکرانشان تصمیم گیري شود. 
در مورد فروش فیلم هاي در حال اکران باید به این موضوع هم 
اشاره کرد که این آثار در واقع جزو مهم ترین فیلم هاي اکران 
سال 93 به شمار مي آمدند و کارشناسان از مدت ها قبل، این 
آثار را جزو امیدهاي گیشه نامیده بودند. با در نظر گرفتن این 
نکته مي توان به این موضوع نیز اشاره کرد که در یک نگاه کلي، 
وضعیت گیشه سینماها متوس��ط بوده است. گیشه متوسطي 

که البته نسبت به دوران مدیریت سابق سینما که شاهد ریزش 
گسترده مخاطب بودیم، خود یک نقطه اتکا محسوب مي شود. 
واقعیت این است که با وجود بهتر شدن فروش فیلم ها، مردم 
همچنان کمتر به سینما مي روند و مي توان گفت سینما هنوز 
چنان که باید در س��بد خانواده ها جایي ندارد. گفته مي شود 
فیلم هایي تازه از چهارش��نبه این هفته به چرخه اکران اضافه 
مي ش��وند و باید دید با تغییر چهره ها مخاطب تا چه میزان از 
سینما اس��تقبال به عمل مي آورد. در رابطه با وضعیت فروش 
فیلم ها با تعدادي از س��ینماداران و صاحب��ان فیلم هاي روي 

پرده گفت و گو کرده ایم.
سعید سعدی، یکي از تهیه کنندگان »آرایش غلیظ« گفت: از 
میزان فروش »آرایش غلی��ظ« رضایت داریم. در ابتدا تصمیم 

داشتیم که فیلم را عید فطر اکران کنیم، اما شرایط مهیا نشد و ما 
بالاجبار اکران دوم عید فطر را گرفتیم. البته در شرایط فعلي هم 
فروش » آرایش غلیظ« بد نیست، ولي اگر در عید فطر فیلممان 
اکران مي شد قطعا به کارکرد بهتري در گیشه دست مي یافتیم.

محمد نیک بین، تهیه کننده » آتش بس 2«، نیز گفت: به نظرم 
مردم استقبال خوبي از فیلم به عمل آوردند. 

ش��اید در صورتي که فیلم در ش��رایط بهتري اکران مي ش��د، 
فروش بهتري هم داش��ت، اما تا همین جا هم راضي هس��تیم. 
 طبیعت��ا در ای��ام س��وگواري، فروش فیل��م دچار افت نس��بي 
مي شود، اما امیدوارم بتوانیم تبلیغات خوبي در این زمینه داشته 
باشیم که مردم از ادامه اکران» آتش بس 2«، بعد از این ایام هم 

مطلع باشند.

نگاهی بر مدیریت ده ساله مهندس ضرغامی بر سازمان صدا و سیما 

سینماها از چهارشنبه تغییر چهره مي دهند:

پنجاه – پنجاه

گیشه متوسط برای اکران پاییزی
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تئــاتــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

» افشین هاشمی« به اصفهان زیبا خبر داد:

برای فیلم جدیدم دنبال سرمایه گذار هستم
بازیگری که پس از ماه ها جلوی دوربین می رود:

» محمدرضا فروتن«  در » خنده های آتوسا«
گروه تولید فیلم سینمایي » خنده های آتوسا« به نویسندگي 
و کارگرداني علیرضا فرید و تهیه کنندگي امیر پورکیان، چند 
روز پیش با محمدرضا فروتن برای حضور در این فیلم به توافق 
رسیدند. فروتن در این فیلم ایفاگر نقش دکتر طاهری خواهد 
بود که یکی از نقش های اصلي پروژه اس��ت و در طول سفر، 
همراه با دیگر ش��خصیت های اصلی، در قط��ار حضور دارد. 
پیش از این نیز حضور باران کوثری و پژمان بازغی در این فیلم 
قطعی شده بود. فیلم جدید فرید سه شخصیت اصلی دیگر نیز 

دارد که به زودی حضورش��ان قطعی خواهد شد. ضمن اینکه 
فیلمبرداری نیز با انتخاب کامل عوام��ل و بازیگران، به زودی 
آغاز می شود. لوکیشن اصلی فیلم نیز که قرار است فیلمبرداری 
به طور کامل در آن انجام ش��ود نیز انتخاب شده است. اولین 
نمایش این فیلم در جشنواره فیلم فجر سال جاری خواهد بود.

در خلاصه داستان »خنده های آتوسا« آمده: مرجان، موسی، 
آتوسا، استوارت، شیلا، احسان، بهزاد، شیرین و دکتر طاهری، 

همگی مسافران قطار تهران- استانبول هستند.

افشین هاشمی، بازیگر سینما و تلویزیون کشورمان، در گفت و گو 
با » اصفهان زیبا«، راجع به جدیدتری��ن فعالیت های خود گفت: 
 این روزها در جستجوی س��رمایه گذار برای فیلم جدیدم هستم و 
هر زمان که سرمایه گذار پیدا شود، آماده ام تا مراحل ساخت فیلم 
را آغاز کنم. وی ارایه هر گونه اطلاعات دیگر راجع این فیلم را منوط 
به دریافت پروانه ساخت دانست، اما گفت که فیلم جدیدش، بیش 

از آن که کمدی باشد، فیلمی طناز است.
هاشمی در پاس��خ به این پرس��ش که آیا امکان دارد این فیلم در 

جشنواره امسال حضور داشته باشد، گفت: اگر سرمایه فراهم شود 
امکان دارد آن را به جش��نواره برسانم. هاشمی همچنین در مورد 
فیلم قبلی خود )صدای آهسته( که آن را در آمریکا جلوی دوربین 
برده، گفت: دارم روی آن فیلم هم کار می کنم، برای اینکه در آن 
زمان، من در س��ریالی مش��غول بازی بودم که عملا برنامه ریزی 
نداشت و سبب شد تا من نتوانم بخشی از آن فیلم، یعنی اپیزود اول 
آن را بگیرم، بنابراین حتما باید تدوین دیگری روی فیلم انجام دهم 

و آن اپیزود را هم بگیرم و دوتا را با هم ارایه دهم.

گفت و گوی » اصفهان زیبا« با » شقایق فراهانی«، بازیگر فیلم » خواب زده ها«:

برای کارهای بیضایی و کیمیایی قرارداد نداشتم !

مهرو
 الفت

گزارش

مجتبی
 اردشیری

گروه
 سینما



گرمای  گل کوچک در سرمای پاییزی
هفته سوم مسابقات گل کوچک با برگزاری 76 مسابقه پیگیری شد.

هفته سوم مسابقات گل کوچک محلات اصفهان با برگزاری 76 مسابقه 
پیگیری شد که نتایج تعدادی از بازی های آن در مناطق مختلف به شرح 

زیر است:
  منطقه 4 ورزشگاه مشتاق

کهکشانی ها 1  دوستان 4/ مقاومت اصفهان 1   کیان 2
علمدار کربلا 5  آذرخش 1 /  شهدای ایثار 3  توانخواهان 2

شهدای ملک 4 ثامن الائمه 1/  شهدای بیسیم4  شاهین)ب(3
حریف 3 عمار 2/  خسروی1 سهند 3

دانشگاه آزاد 3  ذوالفقار 0/  سپاهان 1 میلاد 0
شهید شهبازی 2   بسیج اتحادیه 1/ امید 3  آبدار اصفهانی 0

  منطقه 7 ورزشگاه ارغوان
  ذوالفقار 4 شاهین 2/  اتحاد 1 بانک مسکن)ب(0

 برنا 1 سون اسپرت )ب( 9/   تیوان 0 بانک مسکن الف 3
سبز پوشان الف 1 شهدای جاوان 2/ ستاره های سرخ 0 قدس زینبیه 6

شهید جلوانی 2  شهید خروش 0/  شهدای جاوان 3 ماه نو 1
  شهدای دینان درچه 0 نقش جهان 2/  شهید حکیم الهی 4  شهید نریمانی 1

  منطقه 7 ورزشگاه شهدای شمس آباد
 شهید محسن اکبری 0 فولاد نوین 4/  شهید رضایی 1 بقیه الله 6

 شهدای سجاد 1 موسی ابن جعفر3/  سروج 3 آذرخش 4
شاهین بابا سمسام 1 شاهین 0/  ستاره جنوب 1 امید 0

  منطقه 9  ورزشگاه نور
شهدای گورتان 7 محبین 3/  توحید الف 3 یاران 0

یاران منارجنبان 3   پاس نوید 1/  جوانان آتشگاه 4    شهدای نصرآباد 0
 شهید حمید زهرانی 3 مرحوم س��ید جواد ذاکر 6/ بسیج شهدای لادان 

7    امید شهدا   1
شهید ابراهیم نصر   5   شهدای منارجنبان 1

  منطقه 14 ورزشگاه امام خمینی
توحید 1 شهید واثقی 2/ شهید نظیفی 2  شهدای نیک آباد 5

فردوسی 2 اتحاد 1/  پارسیان 2 نگین 1
 زاینده رود 1 شهید صالحی 0/  ارس 2 گل امیر 3

امید شاهین 2 مرحوم فروتن 0/  املاک شهرک 4 شهید بابک 3
 شهدای شهرک 0 نقش جهان 3/  اتحاد ب 2 کانون شهید بهشتی 0

ایمنی آسان 5 کهکشان 1/   وحدت 0 طوفان 3

مسابقات تکواندو انتخابی تیم های پایه شهرداری اصفهان

اصفهان میزبان شنای شهرداری کلانشهرها
استارت لیگ برتر بسکتبال 

غیبت نماینده اصفهان در هفته اول
مسابقات شنای کارکنان شهرداری های کلانشهرهای ایران 
از تاریخ 22 لغایت 24 در مجموعه ورزش��ی شهدای کرد آباد 

استخر نمونه به میزبانی اصفهان برگزار می گردد.
در این مسابقات ش��رکت کنندگان از 12 استان در غالب  24 
تیم در دو بخش آقایان و بان��وان در مواد مختلف با یکدیگر به 

رقابت خواهند پرداخت.
   جام حماسه و ایثار مردم اصفهان

سازمان ورزش شهرداری اصفهان جهت انتخاب تیم های پایه  

خود و با همکاری هیات تکواندو استان اقدام به برگزاری یک 
دوره مسابقه در رده سنی پایه نموده است.

ای��ن مس��ابقات از تاریخ 24 ال��ی 26 آب��ان و به مناس��بت 
گرامیداشت 25 آبان روز حماسه و ایثار مردم اصفهان برگزار 

می گردد.
 مسابقات به صورت آزاد و ش��رکت برای عموم آزاد و رایگان 
است علاقه مندان می توانند جهت ثبت نام به هیات تکواندو 

استان مراجعه نمایند.

فصل جدید مسابقات لیگ برتر بسکتبال از امروز دوشنبه با حضور 
9 تیم برگزار خواهد ش��د. در مراسم قرعه کش��ی این مسابقات و 
جلسات هماهنگی لیگ، نماینده ای از تیم های اصفهانی حضور 
نداشت و این طور تصور می شد که اصفهان در فصل جدید لیگ، 
تیمی نخواهد داشت، اما در دقیقه نود شرایط برای حضور یک تیم از 
نصف جهان فراهم شد تا پمینا، نماینده جدید استان اصفهان باشد.

محس��ن صادق زاده س��رمربی فصل های گذش��ته فولاد ماهان 
هدایت تیم پمینا اصفهان در لیگ برتر را بر عهده دارد و منوچهر 

ش��هامت نژاد نیز، سرپرس��تی این تیم را برعهده خواهد داشت.
تیم پمینای اصفهان در هفته نخس��ت مس��ابقات لیگ بر اساس 
برنامه باید به دیدار تیم هفت الماس قزوین می رفت که البته این 
هفته بازی نداشته و غیبت خواهد داش��ت و از هفته دوم وارد این 
مسابقات خواهد شد.پتروشیمی بندرامام، مهرام تهران، دانشگاه 
آزاد، ش��هرداری گرگان، نفت آبادان، هفت الماس قزوین، صنایع 
پتروشیمی، ثامن مشهد به همراه پمینا اصفهان 9 تیم حاضر در 

مسابقات لیگ امسال هستند.

آن گونه که از شواهد و قراین پیداست زلاتکو کرانچار به نیمکت 
 تیم ملی امید خیلی نزدیک شده اس��ت و شاید اگر اتفاق خاصی 

رخ ندهد او را روی نیمکت تیم ملی امید کشورمان ببینیم. 
سرمربی سابق س��پاهان که به ش��کل عجیب و غریبی از کار در 
سپاهان برکنار شد و هنوز بسیاری این سوال را مطرح می کنند که 

او شایسته اخراج بود یا نه؟ 
 ش��اید فکرش را هم نم��ی کرد که به ش��کل جدی م��ورد توجه 
تیم ملی امید ایران قرار بگیرد و به صورت شفاهی نیز گویا توافقاتی 
حاصل شده اس��ت که این موضوع در مصاحبه هایی که در مورد 

زلات انجام می گیرد، مشهود است.
بعد از روی کار آمدن حبیب کاش��انی و محم��د خاکپور به عنوان 
مدیر و مدیر فنی تیم المپیک، بحث تغییرات در این تیم به وجود 
آمد و البته خیلی زود نلو وینگادا از سرمربیگری این تیم اخراج شد.

 بعد از وینگادا نام هفت گزینه ایرانی و خارجی مطرح شد که 
کاش��انی و خاکپور در نهایت تصمیم گرفتند ت��ا از کرانچار به 

عنوان گزینه اصلی سرمربیگری تیم المپیک استفاده کنند. 
این تصمیم ب��ا توجه به ش��ناخت کرانچار از فوتب��ال ایران و 

فعالیت چند ساله او در لیگ برتر اتخاذ شد.
حالا چند روزی است که کاشانی با کرانچار وارد مذاکره شده 
و به توافقاتی هم دس��ت یافته. گویا کرانچار از کاشانی برنامه 
بازی های تیم المپیک را خواسته و پس از مطالعه جواب مثبت 

شفاهی خود را اعلام کرده است.
  بر همین اس��اس قرار اس��ت کرانچار ظرف دو، سه روز آینده 
به ایران سفر کند و بعد از انجام توافقات مالی، قرارداد خود را 
امضا کند. در این زمینه ش��نیده می شود حتی مسوولان تیم  

المپیک برای کرانچار بلیت هم تهیه کرده اند تا به ایران بیاید 
و برای سرمربیگری تیم المپیک مذاکره کند.

البته دیروز وقتی رییس کمیته ملی المپیک؛ یعنی کیومرث 
هاش��می به نمایش��گاه مطبوعات آمده ب��ود در مصاحبه اش 
به صورت ضمن��ی گفت که در خصوص کرانچ��ار کمیته ملی 

المپیک صحبتی نکرده است.
 البته مواضع این کمیته نس��بت به انتخاب فدارسیون خیلی 
تند نبود و می توانید اه��م آن را در صحبت های زیر به نقل از 

هاشمی بخوانید:
 برای همکاری ب��ا تیم امید م��ا اعلام آمادگ��ی کرده ایم و اگر 
تیم امید به المپیک برود این موضوع برای ما هم افتخار است.

اما فدارس��یون فوتبال باید بخواهد که چنین اتفاقی رخ دهد. 
البته باید بگویم که در رابطه با انتخاب مربی ما به سیستم ورود 
نمی کنیم و علاوه بر اینکه نگاه برای انتخاب سرمربی مهم است 
باید کارشناسان اهل فن که در این مساله خبره هستند، نظر 
بدهند شاید بزرگان فوتبال از ما که در حاشیه مسائل را رصد 
می کنیم، تصمیمات اثرگذارتری داش��ته باشند و در کنار این 
 مس��ائل ما حمایت همه جانبه ای از تیم امید خواهیم داشت.

هاش��می درباره حضور کرانچار در تیم امید تصریح می کند: 
در خصوص کرانچار ما هیچ صحبتی نکردیم.حال بایستی دید 

اگر کرانچار به تیم ملی امید اضافه ش��ود آیا خواهد توانست از 
این تیم، تیمی با کیفیت بس��ازد که پس از سال ها به المپیک 

صعود کند.
یحیی گل محمدی پیش��تر گفته بود مربی��ان داخلی حاضر 
نیس��تند در تیم ملی امید کار کنند و از طرف دیگر نباید این 
نکته را از نظر دور نگه داش��ت که شاید اگر قرار است به گزینه 
خارجی فکر شود یکی از بهترین گزینه ها زلات کرانچار است.

او هم فوتبال ایران و زیر و بمش را می شناسد و هم سابقه کار 
با نسلی را دارد که می توانند به او برای رسیدن به هدف های 
شاید جدیدش کمک کنند. مردمان ایران زمین بی تاب حضور 
در المپیک پس از سال ها هستند و بایستی منتظر ماند و دید 
آیا سرمربی سابق سپاهان که هنوز در نزد این تیم و هوادارانش 
 محبوب اس��ت، می تواند به خواس��ته فوتب��ال دوس��تان ایرانی 

جامه عمل بپوشاند یا خیر...

همان طوری که پیش بینی می شد موفقیت های والیبال ایران در دو دوره متوالی لیگ جهانی  و مسابقات 

مهری
مصور

جام جهانی  به مذاق برخی کشورها  خوش نیامده  و حضور این تیم در جمع قدرت های برتر والیبال دنیا 
 باعث شده تا آنهایی که چش�م دیدن آقایی والیبال کشورمان در دنیا را نداش�تند، با بهانه های واهی و 
 غیر واقعی  تلاش های زیادی را برای ایجاد حاش�یه و ضربه زدن به والیبال کش�ورمان در دس�تور کار 

قرار بدهند.
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ورزش

ورزش محلات

خبر

توپ سوراخ

در طی روزهای گذشته اظهار نظرهای زیادی در مورد جریان سازی 
برخی کشورهای عضو فدراسیون جهانی والیبال وجود داشت، اما 
خبری که روز گذشته روی خروجی فدراسیون والیبال رفت، ثابت 

کرد که گمانه زنی های اخیر بی دلیل هم نبوده است.
بر اساس این خبر رییس فدراسیون جهانی والیبال با ارسال نامه ای 
به رییس فدراس��یون والیبال ایران، آرژانتین را به عنوان میزبان 

رقابت های قهرمانی نوجوانان جهان معرفی کرد.
این در حالی است که چندی پیش در کنگره جهانی 2014 والیبال 
در ایتالیا میزبانی مس��ابقات والیبال قهرمانی نوجوانان جهان به 
ایران داده شده بود، اما روز گذشته دکتر آری گراسا با ارسال نامه ای 
به محمدرضا داورزنی ضمن عذر خواهی و تشکر از ایران به خاطر 
پذیرفتن میزبانی قهرمانی نوجوانان جهان، اعلام کرد که کش��ور 

آرژانتین به عنوان میزبان این رقابت ها)مسابقات والیبال قهرمانی 
نوجوانان جهان( معرفی شده است.

    داورزنی: می خواهند علیه ایران سیاه نمایی کنند
چند روزی پس از بازی ایران و ایتالیا در لی��گ جهانی، فردی دو 
تابعیتی از سوی مراجع قضایی دستگیر شد که رسانه های غربی در 
راستای ماهیت خود که از هر اتفاقی برای بر هم زدن آرامش کشور 
اس��تفاده می کنند، تلاش کردند این اتفاق را به نوعی به مخالفت 
با حضور دختران در ورزشگاه نسبت بدهند که البته از همان ابتدا 
مش��خص بود که این مس��اله صحت ندارد، اما همین س��ناریوی 
ساختگی بهانه ای شد تا برخی کش��ورها از آن برای تحت الشعاع 

قرار دادن موفقیت والیبال ایران استفاده کنند.
با این حال محمدرضا داورزنی، رییس فدراس��یون والیبال معتقد 
است ارتباط دادن برخی بهانه ها به ورزش نشان از یک واقعیتی دارد 

که باید بپذیریم تمام مسائل ورزش صرفا ورزشی نیست.
به گفته وی افرادی هستند که به هر شکلی می خواهند سیاه نمایی 
کنند علیه ایران، حالا می بینند که رشته ای آمده و حرف هایی برای 
 گفتن در س��طح جهان دارد؛ می بینند که توانمن��دی جوانان این 
مرز و بوم بسیار بالاست و با هیچ روشی نمی توانند آن را سانسور کنند.

داورزنی اعتقاد دارد وقتی در مسابقات جهانی که چندین میلیون 
نفر بیننده آن هس��تند و تیم های بزرگی مانن��د ایتالیا و آمریکا و 
... را شکس��ت می دهیم،هیچ کس نمی تواند آن را سانس��ور کند. 
نمی توانند بگویند تیمی که آمریکا را شکست داده، برزیل بوده و 
مجبور هستند بگویند جمهوری اسلامی ایران بر آمریکا غلبه کرد. 
رییس فدراس��یون والیبال در ادامه گفت وگو  با سایت فدراسیون  
تاکید کرده دنیا میلیون ها دلار هزینه می کند و شبکه های مختلف 
راه می اندازد ک��ه به نوعی ایران را تضعیف کن��د؛ آنها می خواهند 
شرایط ایران را به لحاظ سیاسی، امنیتی و اجتماعی بی ثبات جلوه 
دهند، اما در این بین رش��ته ای می آید که حرف های زیادی برای 
گفتن دارد و می تواند سفیر ایران در کشورهای مختلف باشد؛ همین 

موضوع موجب می شود تا پشت پرده ورزش دنیا دنبال این باشد که 
مانع پیشروی آن شود.

داورزنی یادآور ش��ده که بحث هایی که این روزها مطرح می شود، 
گره  زدن برخی از مسائل که ربطی به ورزش ندارد به بدنه ورزش؛ 
ارتباط دادن برخی بهانه ها و مسائل بی ارزش به ورزش و ... نشان 
از یک واقعیتی دارد ک��ه باید بپذیریم تمام مس��ائل ورزش صرفا 
ورزشی نیست. در اجلاس فدراسیون جهانی شاهد بودم که خیلی 

از کشورها دوست ندارند، ایران این گونه پیشرفت کند.

    بلوکه شدن پاداش والیبال ایران
والیبال ایران در حالی با مش��کلات تحمیل شده دست به گریبان 
است که در این میان فدراسیون جهانی پاداش های فدراسیون ایران 

را بلوکه کرده است.
در حال حاضر رایزنی های زیادی صورت گرفته تا مبلغ یاد شده که 
بالغ بر 250 هزار دلار بوده است، از سوی صدا و سیما پرداخت شود 
ولی فدراسیون جهانی والیبال نه تنها پاداش های سال گذشته را 
در اختیار فدراس��یون ایران قرار نداد که پاداش های لیگ 2014 
جهانی که با قرار گرفتن ایران روی سکوی چهارم بوده را هم بلوکه 
کرده  و بهانه اش را نیز  پرداخت نشدن حق پخش تلویزیونی توسط 
صدا و سیما عنوان شده است.فدراسیون جهانی والیبال بر اساس 
دستورالعمل قبلی خود مبلغ 9 هزار و 600 دلار را به عنوان پاداش 
هر برد به تیم ها پرداخت می کند و تیم های بازنده در هر مسابقه نیز 
4 هزار و 600 دلار دریافت می کنند که این مبالغ در پایان مسابقات 
در اختیار فدراسیون های مربوطه قرار می گیرد. این پاداش جدای 
از مبلغ دیگری است که بر اساس رتبه بندی تیم ها در پایان لیگ 
جهانی به فدراس��یون ها پرداخت می ش��ود که بر اس��اس فرمول 

FIVB تیم برنده دو میلیون دلار دریافت می کند.
فدراس��یون والیبال از مدت ها قبل اعلام کرده بود که قصد دارد 
بخشی از این مبلغ را به عنوان پاداش به بازیکنان تیم ملی بدهد و 
بخش دیگری نیز در راستای برنامه های فدراسیون هزینه شود که 
بلوکه شدن این رقم مشکلات زیادی را به وجود آورده است.والیبال 
ایران طی دو سال گذشته روند صعودی قابل توجهی داشته است 
که این مس��اله به مذاق خیلی ها خوش نیامده و با  دسیسه های 
زیاد قصد س��نگ اندازی دارند که امیدواریم این بار نیز تیرش��ان 

به سنگ بخورد.

بهانه های واهی، دستمایه اهداف غیر ورزشی؛

زورشان به پیشرفت والیبال ایران نرسید؛ مشکل تراشی می کنند

برخلاف تصور بسیاری از اهالی کش��تی و متولیان ورزش، پایان 
تلاش کاروان کشتی ایران در رقابت های جهانی 2014 ازبکستان 
و ب��ازی های آس��یایی به هیچ وجه ب��ه معنای اتم��ام ماموریت 

فدراسیون نیست، زیرا این آغاز راهی پرفراز و نشیب است.
بعد از اینکه آزاد و فرنگی کاران ملی پوش ایران به محض حضور 
در رقابت های س��نگین جهانی تاش��کند به بازی های آسیایی 
اینچئون اعزام شدند و به هر شکل ممکن با نمره قبولی از این دو 
آوردگاه بزرگ بین المللی بیرون آمدند، بسیاری از اهالی کشتی 
و حتی متولیان ورزش کشور تصور کردند، ماموریت فدراسیون 
کشتی تا آینده ای نامعلوم به پایان رسیده و این جماعت گوش 

شکسته، فعلا برنامه مهم و خاصی پیش رو ندارند. 
اما تازه ترین اظهارات رس��ول خادم، رییس فدراسیون کشتی 
این مع��ادلات و پیش بینی ه��ای دلگرم کنن��ده را برهم زد و 
اهالی و دوستداران کش��تی را وارد چالشی تازه کرد. سکان دار 
 کشتی ایران معتقد اس��ت هنوز در س��طح المپیک نیستیم و 
به هیچ عنوان نمی توان ساختار کنونی کشتی ایران را با کشتی 

روسیه مقایسه کرد.
 مطمئنا به رغم در پیش بودن میادین جهانی و آس��یایی آتی، 
می توان المپیک 2016 ری��و را مهم تری��ن برنامه پیش روی 
فدراسیون کشتی دانس��ت که آن می تواند برای کشتی و حتی 
رنکینگ مدالی ورزش ایران سرنوش��ت ساز باشد. ضمن اینکه 
فرصت برنامه ریزی، تجهیز و آماده س��ازی کشتی گیران برای 

این آوردگاه بزرگ نیز چیزی کمتر از دو سال است و طبیعتا به 
هیچ عنوان نمی توان با یک پشتوانه دوساله برای کسب موفقیت 

در المپیک بعدی خیز برداشت.

    ظرفیت و سبک قهرمانان تغییر نمی کند
چه بخواهی��م چه نخواهی��م، باید این حقیق��ت را پذیرفت که 
کشتی ایران در حال حاضر ظرفیت جدیدی برای خلق شگفتی 
در المپیک را ندارد و ب��ه واقع به هیچ وجه در س��طح المپیک 
نیس��ت. باید قبول کرد در برخ��ی اوزان ظرفیت های جدیدی 
برای اضافه کردن ب��ه بدنه تیم ملی وجود ن��دارد و حتی حفظ 
همان ظرفیت های قبلی نیز کار دشواری است. از سویی دیگر 
تکیه بر جوان��ان و چهره های نه چندان مط��رح در این فرصت 
دو ساله تا المپیک بعدی نیز چندان س��اده و عملی نیست و از 
سویی دیگر نمی توان تنها بر پشتوانه سازی و پرورش مهره های 

جدید تکیه کرد.
عی��ار، ت��وان و ظرفیت بس��یاری از س��تاره ه��ای کش��تی ایران 
مش��خص و تثبیت ش��ده و دیگر جایی برای بیشتر ش��دن ندارد، 
 کمااینکه برخی از اشکالات س��طوح پایه نیز در پیکره کشتی آنان 
حک شده و دیگر جایی برای رفع اشکال و آموزش های جدید باقی 
نمانده است.  این موضوع تا جایی عیان و مشخص است که حتی 
رییس فدراسیون کش��تی نیز به آن اذعان کرده و معتقد است 
برخی از ملی پوشان بزرگ و عنوان دار نیز در مقطعی از مسابقات 

حساس جهانی و آس��یایی به اصطلاح هنگ می کنند و قادر به 
مدیریت و اداره کشتی های جلوافتاده نیز نیستند. بدتر آنکه به 
دلیل شرایط سنی و کنونی این کش��تی گیران، نمی توان روی 
مباحث پایه ای آنان کار کرد، چراکه س��بک کشتی آنان شکل 
گرفته و قابل تغییر نیست. ش��اید مهم ترین دغدغه فدراسیون 
نیز همین مساله است که با توجه به این مشکلات، چه برنامه ای 
را تا المپیک ریو پیش بگیرد تا کشتی ایران همچنان در میادین 

سخت و حساس، سربلند و افتخارآفرین ظاهر شود.

    ارتقای توان فنی یا جسمی؟
با توجه به ضعف مش��هود فنی و تکنیکی در برخ��ی از اوزان و 
همچنین عدم آموزش پذیری برخی ملی پوشان به دلیل پایان 
دوره شکل گیری کش��تی آنان، کادر فنی تیم ملی نیز چاره ای 
جز تکیه و تاکید بر ارتقای توان جسمانی و فیزیکی ملی پوشان 
ندارد. رسول خادم و همکارانش بارها با تکیه بر همین تاکتیک 
توانس��ته اند کش��تی گیران حریف از جمله نمانیدگان روس و 
آمریکا را به زانو در آوردند و در اصل، نقایض فنی و ظرفیت های 
مشخص کشتی گیران تیم ملی را با ارتقای قدرت بدنی و توان 

آنان جبران کردند.
هرچند به گفته بسیاری از منتقدان نمی توان تمامی برنامه های 
 آماده س��ازی تیم ملی را بر پایه ارتقای توان بدنی و جس��مانی 
بنا کرد، اما باید به خاطر داشت ادغام همین توانایی بالا با چاشنی 
فنون و تکنیک ناب ایرانی، توانس��ته بارها ج��واب دهد و نتایج 

دلچسب و موفقیت آمیزی را رقم بزند.
 البته این مس��اله باید تا جایی مد نظر خادم و مردانش باش��د 

که مبادا ملی پوش��ان ما مصداق آن مثال قدیمی از سوی دیگر 
بام س��قوط کنند و با تکیه بیش از حد بر توان بدنی، تمرینات 

همیشگی فنی خود را فراموش کنند.
ش��اید این همان نکته ای اس��ت که کش��تی ایران را از روسیه 
متمایز می کند که متاسفانه  برخی اوقات دست و پای کادر فنی 
 تیم ملی ایران را برای انتخاب و مهره چینی در مسابقات مهم و 

سرنوشت سازمی بندد. 
روس ها ب��ه دلیل اقدام��ات و برنامه های دقیق پایه ای در س��طوح 
پایه توانس��ته اند، نس��ل آم��اده و موفق��ی را پرورش دهن��د که از 
آمادگی هم زمان جس��می و فنی برخوردارند. روس ها بارها نشان 
داده اند، هم��واره دارای چندی��ن ترکیب ملی هس��تند و هیچ گاه 
 در هی��چ وزنی با فق��دان ملی پوش شش��دانگ و مطمئ��ن روبه رو 
 نمی ش��وند. اما این مش��کل در کش��تی ایران به وضوح به چش��م 
می خورد و هنوز معلوم نیست در صورت کنار رفتن ستاره های کنونی 
کشتی آزاد و فرنگی تیم ملی چه کشتی گیرانی می توانند دوبنده آنان 

را با اطمینان بر تن کنند.
در نهایت باید به این مس��اله نیز توجه داش��ت که کشتی ایران 
همچنان با دغدغه بزرگی برای المپیک 2016 ریو روبه رو است 
و به هیچ عنوان نمی توان عناوین قهرمانی کشتی آزاد و فرنگی 
در رقابت های جهانی و آسیایی را تضمینی برای پیروزی های 

بعدی در المپیک دانست.
 باید به این حقیقت اعتراف کرد که دست کشتی ایران از مهره های 
متعدد و مطمئن در اوزان مختلف خالی اس��ت و برطرف کردن این 
خلأ بزرگ نیز بدون برنامه ری��زی و اقدامات زمان ب��ر، امکان پذیر 

نخواهد بود.

دست کشتی ایران برای المپیک خالی است

عباسعلی تاریخ ساز شد
حمیده عباس��علی و گنج زاده صاحب مدال نقره کاراته قهرمانی جهان 
شدند.حمیده عباسعلی، دختر موفق کاراته ایران یک ماه بعد از درخشش 
در بازی های آسیایی این بار در مسابقات کاراته قهرمانی دنیا درخشید. او 
در وزن 68+کیلوگرم کومیته انفرادی بانوان، با کسب چهار پیروزی و یک 

شکست به مدال نقره دست یافت و تاریخ ساز شد. 
عباسعلی   در فینال مقابل» شیما یازد« از مصر با نتیجه دو بر یک شکست 

خورد و نقره گرفت.
او اولین کاراته کای بانوان ایران اس��ت که توانس��ته مدال نقره قهرمانی 
 جهان را کسب کند. عباسعلی دو مدال طلای قهرمانی آسیا و مدال طلای 

بازی های آسیایی 2014 اینچئوان را در کارنامه دارد.

علی دایی، علیرضا  رحیمی 
و  افشین پیروانی در دادگاه فرهنگ و  رسانه

مدیرعامل و اعضای کادر فنی قبلی پرسپولیس در دادگاه فرهنگ و 
رسانه حاضر شدند.علی دایی،علیرضا رحیمی و افشین پیروانی صبح 
روز یکش��نبه در دادگاه حاضر شدند تا در قبال ش��کایت وزیر ورزش 
پاسخگو باشند.این سه نفر صبح دیروز به دادگاه فرهنگ و رسانه رفتند 

و البته حاضر به گفت و گو با خبرنگاران حاضر در آنجا نشدند.
این اتفاق در حالی افتاده است که رحیمی خواستار مواجهه حضوری با 
گودرزی شده است. او گفته که وزیر بیاید اینجا و در حضور قاضی قسم 

بخورد به من نگفته دایی را برکنار کن، من قبول می کنم.

تاج سر کجکی
در پی شاهکارهای تیم پرسپولیس محس��ن بنگر، مدافع این تیم در 
اظهار نظری جال��ب گفت:با همین وضعیت هم تاج س��ر همه تیم ها 

هستیم! و اما احتمالات:
الف: بنگر هنوز فکر می کند لیگ برتر شروع نشده و به محض شروع 

لیگ، پرسپولیس چنان غرشی داشته باشد که بیا و ببین.
ب: احتمالا بنگر پرسپولیس را به جای تراکتورسازی صدرنشین لیگ 

دیده است.
ج: حرف های بنگر را زیاد جدی نگیرید، حرفی برای دلخوش کردن 

وزارت ورزش زده تا بودجه پرسپولیس را به موقع پرداخت کنند.
انصراف:

محمد نبی دبیر فدراس��یون فوتبال در اظهار نظری گفت: لغو بازی با 
زیمباوه دو دلیل داشت.

یکی از روزنامه ها در جواب وی نوشته بود: دلیل اول انصراف زیمباوه و 
دلیل دوم قبول کردن شما.

محمود خوردبین، سرپرست تیم پرسپولیس مدعی شد در نیم فصل 
با بازیکنان خاطی برخورد می شود.

یکی دیگر از روزنامه ها هم در جواب وی نوشته بود: این بازیکنان که ما 
می بینیم، تا نیم فصل نشده، شما را از تیم بیرون می کنند!!!!

کرانچار کار کردن با جوانان را خوب بلد است
آیا او به درد تیم ملی امید می خورد



اولین نمایشگاه نقاشی موم رنگ، 
لباس های سنتی و خوشنویسی

 نفیس�ه نوری:س��ه نمایش��گاه نقاش��ی م��وم رن��گ، 
لباس های فصلی سنتی و خوشنویس��ی، از 17 تا 22 آبان 
ماه درگالری ه��ای نگارخانه کتابخانه مرکزی ش��هرداری 
اصفهان دایر اس��ت. اولین نمایشگاه نقاش��ی» موم رنگ« 
ش��امل 85 اثردر تابلوهایی با اندازه های مختلف  با موضوع 
حرکت،آرامش وکهکشان به سبک انتزاعی و برای اولین بار 
احیای سبک یونانی موم رنگ و ایجاد سبکی خاص با بهره 
گی��ری از تکنیک رنگ های طبیعی و موم عس��ل به همت 
ناهید عظیم زاده و آثاری با موضوع منظره، میوه، گل و چهره 
به سبک رئال و با بهره گیری از تکنیک گواش، پاستل و رنگ 
و روغن اس��ت که به همت 20 هنرجوی بالای   آموزشگاه 
هنرهای تجسمی عظیم زاده، به سرپرس��تی استاد ناهید 

عظیم زاده برگزار شده است. 
نمایش��گاه فصلی لباس های مدرن با رویکرد سنتی شامل 
20 نمونه مانتو،سارافون، پیراهن و جلیقه زنانه و سه مدل 
 جلیقه و پیراه��ن مردانه با اس��تفاده از پارچ��ه های ترمه، 
قلم کاری و س��نتی با الهام گرفتن از طرح های اقوام ایرانی 
است و کیف های چرمی و پارچه ای ترمه و زیور آلات چوبی 
نیز برای هماهنگ شدن با این لباس ها تهیه و ارایه شده، این 
نمایشگاه به همت مهین درر نجفی شیرازی و همکاری سه 

هنرجوی ایشان  برپا شده است.
نمایشگاه خوشنویس��ی ش��امل 24 تابلو در ابعاد مختلف 
اس��ت که در آن میراث��ی ازهن��ر و ادب گوهر بار  فارس��ی 
 همچون اشعار بزرگانی چون فردوس��ی، حافظ و سعدی و 
مناجات نامه خواجه عبداله انصاری،با گرایش های چلی پا و 
سیاه مشق )نستعلیق و شکسته(با هنرمندی نفیسه حیدریان 

خوشنویسی شده است.
)نمایشگاه های مذکور در مدت معین همه روزه از ساعت 9 

الی 12 و 16 تا 19 پذیرای علاقه مندان است(. 

 کشف نخستین مواد معدنی 
در مریخ

فردی ضمن کشف یک بس��تر دریاچه باستانی، در آن 
منطقه سنگ هایی یافت که شواهدی از محیط مرطوب 

در میلیاردها سال قبل را نشان می دهند. 
بنا به اعلام ناس��ا، نخس��تین عملیات حف��اری مریخ نورد 
کنجکاوی در منطقه کوه شارپ،تهیه نقشه مواد معدنی بر 

سطح مریخ را تایید می کند.
نخس��تین س��ال از ماموریت مریخ ن��ورد کنجکاوی در 
منطقه ای موسوم به Yellowknife Bay  در نزدیکی 
س��ایت فرود در دهانه گیل مریخ سپری شد.سنگ های 
این منطقه، ش��واهدی از محیط مرطوب در میلیاردها 
سال قبل را نشان می دهند که یک منبع انرژی مناسب 
ب��رای زندگی میکروبی محس��وب می شود.بیش��ترین 
زمان س��ال دوم ماموریت نیز برای طی کردن مسافت 
از منطقه Yellowknife Bay به س��مت کوه شارپ 
سپری شد. به گفته محققان، کوه شارپ حاوی اطلاعات 
ارزش��مندی درخصوص تاریخچه باستانی سیاره سرخ 
است.کنجکاوی در اواخر ماه س��پتامبر )مهر ماه( اقدام 
 Confidence Hills به حفاری در سنگ موسوم به
در دامنه کوه ش��ارپ کرد. بازوی رباتی��ک کنجکاوی، 
ی��ک پیمانه از نمون��ه پودر به دس��ت آم��ده از حفاری 
درون این س��نگ را برای مورد تجزی��ه و تحلیل دقیق، 
 در ابزار شیمی و کانی شناسی )CheMin( مریخ  نورد 
قرار داد. ای��ن نمونه پ��ودر حاوی مقادیر بس��یار بالای 
هماتیت در مقایسه با هر س��نگ یا نمونه خاک دیگری 
است که طی دو سال گذشته مورد بررسی قرار گرفته اند.

هماتیت یک ماده معدنی اکسید آهن است که سرنخ های 
تازه ای را در خصوص شرایط محیطی باستانی مریخ در 
اختیار محققان قرار می دهد. نمون��ه جدید تا حدودی 
اکس��یده بوده و حضور مگنتیت و الیوین، نشان دهنده 
سطوح شیب دار اکسیداسیون است و این شیب می تواند 
یک منبع انرژی شیمیایی برای زندگی میکروبی فراهم 
کند.» رالف میلیکن« از محققان دانشگاه براون دراین باره 
می گوید: اکنون در مسیری قرار داریم که داده های مداری 
برای پیش بینی اینکه چه مواد معدنی در آینده پیدا خواهیم 
کرد، مورد استفاده قرار می گیرند و تجزیه و تحلیل هایی 
مانند این ماموریت، به بررسی زمین شناسی گسترده تر 

دهانه گیل نیز کمک می کند.

تکریم س��المندان و احترام ویژه  به آنان، از آموزه های روشن 
فرهنگ اس��لامی اس��ت. پیامبر اکرم صلی الله علیه و آله نیز 
 در س��خنی گران قدر، والایی س��المندان را این گونه ترسیم 
می کند: » احترام به پیران امت من، گرامیداش��ت من است«. 
دکتر مه��رگان جهانگیری، مس��وول واحد س��لامت خانواده 
و جمعیت مرکز بهداشت ش��ماره 2 اصفهان با اش��اره به این 
موضوع، گفت: دنیا چون پلی اس��ت بر گذر ک��ه مراحل عمر 
 را یکی پ��س از دیگری ب��ر روی آن خواهیم گذراند، درس��ت 
همان گونه که دوران جنینی، کودکی و جوانی را پش��ت س��ر 
می نهیم، دوران پیری و کهولت را ه��م تجربه خواهیم کرد. به 
گفته وی بازنشستگی و سالمندی، مرحله ای خاص از زندگی 
انسان است و سازگاری شخص با شرایط و عواقبی را می طلبد 
که در این مرحله برای آدمی پدید می آید.جهانگیری بااشاره به 
افزایش جمعیت سالمند،خاطرنشان کرد: دوران سالمندی را 
 هم می توان چون دوران جوانی و میانس��الی زیبا کرد و بدون 
هیچ گونه ناراحتی و مشکلی آن را گذراند. وی عنوان کرد: یافتن 
وضع موجود، خوش بینی به آینده، پذیرش واقعیت سالمندی، 
نترسیدن از بازنشستگی و توجه به زیبایی های سالمندی و نیز 
ایجاد نوعی سرگرمی و شغل برای خویش، از جمله توصیه هایی 
است که رعایت آنها، پذیرش سالمندی را آسان می کند.                    

                                                                                             
   چند توصیه به شهروندان ارشد )سالمندان( 

در ادامه افسانه سرتیپ زاده، کارشناس مسوول برنامه سلامت 
سالمندان مرکز بهداش��ت ش��ماره 2 به ارایه چند توصیه به 

شهروندان ارشد یا همان سالمندان بدن ترتیب اشاره کرد:
    لطفا برای انجام مراقبت های بهداش��تی به نزدیک ترین 
مرکز بهداشتی درمانی یا خانه بهداشت مراجعه و توصیه های 

بهداشتی را رعایت کنید.
   هیچ  گاه بدون مشورت پزشک داروهای خود را کم و زیاد 

یا قطع نکنید.
   دنیا با تفکر شما سالمندان و حرکت جوانان اداره می شود، 

قدر خود را بدانید.
   رعایت بهداشت فردی در دوران سالمندی بسیارمهم است.

    سالمندی دوره خوبی است، اگر شیوه سالم زندگی کردن را 
بدانید، زندگی را با سلامتی و نشاط سپری می کنید.

   عدم تحرک مهم ترین عامل در ایجاد پیری زودرس است.
   مصرف س��بزی و میوه های حاوی ویتامین آ مانند هویج و 
گوجه فرنگی و نارنگی، اسفناج، انبه، کدو حلوایی، زردآلو برای 

چشم مفید است.
    س��یگار کش��یدن موجب می ش��ود زودتر به آب مروارید 

مبتلا شوید.
    برای کنترل دیابت و فش��ارخون به پزشک مراجعه کنید. 
زیرا عدم تشخیص و درمان به موقع می تواند عوارض چشمی 

شدیدی را به وجود بیاورد.
    سالمندان عزیز برطرف شدن مشکلات شنوایی به برقراری 

بهتر ارتباط با اطرافیان کمک می کند.
   ش��رکت در فعالیت های منظم و متعادل ورزشی می تواند 
از کارافتادگ��ی را به تاخیر ان��دازد و همچنین ش��روع یا بروز 
بیماری های مزمن و احتم��ال بروز ناتوانی را در س��المندان 

کاهش می دهد.
   تمرینات بدنی مناس��ب از پوکی اس��تخوان جلوگیری و 

عضلات را قوی تر می کند.
    تمرینات بدنی یکی از عوامل مهم برای قرارگرفتن کلسیم 

در داخل استخوان و محکم شدن استخوان هاست.

دانستنی

عدم تحرک عامل اصلی پیری زودرس است

ایمنا:  ؟؟؟؟/

پیش از این ثابت ش��د که می ت��وان با یک 
پرینتر س��ه بعدی هر چیزی ایج��اد کرد، 
اما اکنون ش��رکت » ماشین های طبیعی« 
پرینتر س��ه بعدی  برای غ��ذا معرفی کرده 
است. این پرینتر که به نام » فودینی« معرفی 
 گردیده اس��ت، فرق زیادی ب��ا پرینترهای 
سه بعدی معمولی ندارد، اما به جای پرینت با مواد پلاستیکی،  
از مواد غذایی فشرده شده در کپس��ول های خاص استفاده 
می شود. مدیر این ش��رکت می گوید که فناوری به کار رفته 
همان فناوری پرینتر های سه بعدی است، اما در استفاده از 
پلاستیک، یک دمای ذوب یکسان برای همه پرینت ها استفاده 
می شود در حالی که برای پرینت غذا باید از دماهای مختلف 
اس��تفاده کرد. در این نوع پرینت جاذبه زمی��ن نیز به عنوان 
مشکلی اس��ت که نمی گذارد غذاها همانند پلاستیک، به 

درستی شکل گیرند. 
این نوآوری برای اولین ب��ار در کنفرانس تکنولوژی دوبلین 
به نمایش در آمد و تنها نمونه ای اس��ت که قابلیت پرینت 
غذاهای ش��یرین تا مزه های خوش طعم را دارا می باش��د.  
در اصل این ی��ک کارخانه تولید غذاس��ت که در حجم یک 

اجاق گاز کوچک شده است. در مراحل ابتدایی این محصول 
در اختیار کاربران حرفه ای قرار م��ی گیرد و انتظار می رود 
در صورت تولید انبوه بتواند با قیمت 1000 دلار در اختیار 
عموم قرار گیرد. در عمل این دستگاه می تواند دستیار افراد 
تنبل باشد چون با فش��ار دادن یک دکمه غذای شما آماده 
می شود. اما هدف شرکت » ماشین های طبیعی«  این است 
که این دستگاه برای آماده کردن غذاهای سخت و زمان بر 
استفاده شود، چون این غذاها معمولا افراد را از پخت و پر در 
خانه منصرف می کند و اگر از مواد اولیه خوب استفاده شود 
می تواند به س��لامت غذایی افراد کمک کند.  به این منظور 
این شرکت با بسیاری از تولید کننده های مواد غذایی بزرگ 
قرارداد همکاری جهت تولید کپسول های مواد اولیه بسته 
است که از این طریق اس��تفاده از آن راحت تر باشد و برای 

حداقل پنج روز بتوان از آنها استفاده کرد. 
فرایند پرینت آن درحال حاضر س��رعت پایین��ی دارد، اما 
سریع تر از پرینتر های سه بعدی معمولی است. علاوه بر این 
محصول قابلیت ایجاد غذاها با شکل های خاص و مشکل را 
نیز دارد به طوری که می تواند کیک با تزیین های خاص یا 
غذاها با شکل های خاص را نیز درست کند. می توان از این 
دستگاه برای غذاهایی که نیاز به دقت و مهارت دارد، شبیه 
پیتزاهای خانگی یا پاستا نیز استفاده کرد. البته این دستگاه 
در حال حاضر قادر است که غذا را پرینت کند و سپس این 
غذای پرینت ش��ده را باید همانند دیگر غذاها پخت، اما در 
آینده نزدیک  و در مدل های آتی این امکان به وجود می  آید 
که بلافاصله پس از پرینت بتوان آن غذا را خورد.  این شرکت 
در حال بررسی جوانب مالی این طرح است و انتظار می رود 

تولید انبوه آن در نیمه دوم سال آینده رخ دهد. 

سلامتتکنولوژی

غذای خود را پرینت بگیرید 

ایمنا: افتتاح بیستمین نمایشگاه مطبوعات و خبرگزاری ها

 طرح » طراوت بارانی« با بیان موضوعات خودشناسی 
و خداشناسی و بیان مهارت های شهروندی در حال 
برگزاری می  باش��د.  این برنامه روزهای چهارشنبه 
هر هفته از س��اعت 18 تا 19 بعدازظه��ر در محل 
فرهنگسرا واقع در خیابان  کاوه، خیابان شمس آباد، 
بعد از قصر تشکیل می گردد.  همچنین طرح فرهنگی 
» رو به دریا« ویژه دختران مقطع دبیرستان دوره اول 
در روزهای پنجش��نبه هر هفته از  ساعت 15 تا 18 

بعدازظهر برگزار می ش��ود. کرامت انسانی، پذیرش 
جنسیت، بلوغ جسمی، ارتباط با خانواده و خدا و خود 
از جمله موضوعات ارایه  شده در این طرح بوده که به 
همراه برنامه های فرهنگی تفریحی و همایش های 

ماهیانه و جلسات آموزشی اجرا می گردد. 
 همش��هریان ب��ه منظور کس��ب اطلاعات بیش��تر 
درخصوص برنامه های این فرهنگسرا می توانند با 

شماره   33453444 تماس  حاصل نمایند. 

به مناس��بت روز دانش آموز از 19 تا 21 آبان ماه 
ویژه برنامه ای در باغ پردیس ویژه دانش آموزان 

دختر برگزار می شود. 
این دانش آموزان از  مدارس  مختلف هستند.

این برنامه  به مدت سه روز صبح ها از ساعت 10 
تا 12 در محل باغ برگزار می شود. 

مسابقات تفریحی ش��امل دوز، شطرنج، داژبال، 
منچ، مارو پله و ... از جمله برنامه های اجرایی این 

ویژه برنامه  است.  
ویژه برنامه هفته دانش آم��وز با هماهنگی های 
قبلی و ثبت نام مدارس مختلف در قالب اردوهای 

باغ پردیس از 19 تا 21  آبان ماه اجرا می شود. 
علاقه مندان برای ش��رکت در برنامه های دیگر 
باغ پردیس می توانند به  محل باغ واقع در س��ه 
  راه  س��یمین، تقاطع  همس��طح بزرگراه ش��هید 

حبیب الهی مراجعه نمایند. 

17 آبان م��اه  در موزه هنره��ای  معاصر اصفهان 
نمایشگاه خوشنویسی افتتاح شد. 

 در این نمایش��گاه بیش از 30 اثر خوشنویس��ی 
در گالری یک موزه به  نمایش گذاشته می شود.

این آثار از هنرمن��دان واس��اتیدی چون مهدی 

فروزنده،محمدرضارحیمی،عل��ی فرزان��ه، علی 
مقارن عسگری، شمس الدین حسینی،غلامرضا 
وکیلی،محسن سلیمانی ،سیدمحمدفاتح نطنزی 
و... در قالب های نس��تعلیق، شکسته نستعلیق، 

نسخ، ثلث و.. می باشد . 
 نمایش��گاه آثار هنرمندان خوش��نویس شاخص 
انجمن خوشنویس��ان اصفهان تا17 آذرماه برای 

بازدید علاقه  مندان برپاست.  
 علاقه من��دان ب��رای بازدی��د از این نمایش��گاه 
می توانند هر روز از ساعت 9 تا   17.30 و جمعه ها 
از 15 تا   17.30 به موزه هنرهای معاصر  اصفهان 

واقع در خیابان استانداری مراجعه نمایند.

به همت مرکز فرهنگی اجتماعی بانوان مس��ابقه ای 
با عنوان » بچه ها مح��رم« با محوری��ت ایام محرم 
 ویژه مقط��ع تحصیلی  دبس��تان برگزار می ش��ود. 
 ای��ن مس��ابقه باه��دف آگاهی وآش��نایی بیش��تر

دانش آموزان با ماهیت وقایع ایام محرم در قالب تهیه 
نشریه دیواری  برگزار می شود. 

 دانش آموزان مقطع س��وم تا شش��م ابتدایی از 17 
آبان م��اه به مدت یک م��اه فرصت دارند تا نش��ریه 
 را  تکمیل ک��رده و به مرک��ز بانوان تحوی��ل دهند. 

  نقاش��ی ویژه محرم، جدولی در م��ورد نماز، دعایی 
از زیارت عاش��ورا، بیان حدیثی از امام حس��ین)ع( 
و معرفی  چن��د کتاب در خصوص امام حس��ین)ع( 

 از جمله مطالب طراحی ش��ده دراین نش��ریه است. 
علاقه مندان جهت شرکت در این مسابقه می توانند 
به مرک��ز فرهنگی اجتماع��ی بانوان واق��ع در فلکه 
ش��هدا،  خیابان فروغی مراجعه نموده و یا با شماره 

33382030 تماس حاصل نمایند. 

در فرهنگسرای باران 

طرح فرهنگی » طراوت بارانی« ویژه پسران اجرا می شود 
در باغ پردیس برگزار می شود؛

ویژه برنامه هفته دانش آموز 

در موزه هنرهای معاصر اصفهان افتتاح می شود؛

نمایشگاهی از آثار اساتید انجمن خوشنویسان
مرکز فرهنگی اجتماعی بانوان برگزار می کند؛

مسابقه نشریه دیواری » بچه ها محرم« 

ایستگاهخبر کتابخان��ه مرکزی و مرکز اطلاع رس��انی ش��هرداری 
اصفهان، به عنوان اولین مرکز چند رس��انه ای در شهر 
اصفهان و ب��ا  زیربنایی بال��غ ب��ر 12000مترمربع در 
پنج طبق��ه احداث ش��ده و نمای خارج��ی آن مکعب 
ش��کل اس��ت.  به گ��زارش رواب��ط عمومی س��ازمان 
 فرهنگی تفریحی ش��هرداری اصفهان، این کتابخانه با 
ویژگی های منحص��ر به فرد خود،  روزانه پاس��خگوی 
نی��از بی��ش از 2000 نف��ر از ش��هروندان می باش��د .  
کتابخان��ه مرک��زی س��عی دارد ب��ا توس��عه فعالیت 
بخ��ش ه��ای موج��ود و گس��ترش خدم��ات خود، 
هم��گام با آخری��ن پیش��رفت ه��ا و  دس��تاوردها در 

زمین��ه خدم��ات کتابخان��ه ای و فن��اوری اطلاعات، 
 بیش از پی��ش در خدمت ب��ه ش��هروندان، مراجعان و 
علاقه مندان  به کتاب و اطلاعات باشد.  برخی از بخش 
ها و خدمات کتابخانه مرکزی شامل     خدمات کتابخانه 
ای، بخش امانت کتاب )مخزن با بیش از 110 هزار جلد 
 کتاب(، بخش دیداری-شنیداری)با دارا بودن بیش از 
4800 عن��وان  CDو  DVD  در موضوعات مختلف، 

بخش مرجع )مخزن  ب��ا بیش از 11 ه��زار جلد کتاب 
مرجع( است.  از دیگر بخش های این کتابخانه می توان 
به بخش کتب نفیس )مخزن با بیش از 7000 جلد کتاب 
خطی، چاپ سنگی و  نفیس(، بخش نشریات جدید ) با 
بیش از 320 عنوان مجله و 20 عنوان روزنامه(، بخش 
نشریات قدیمی، سالن مطالعه  )ویژه  دانشجویان ارشد 
و دکترا( ، ش��اوره تحصیلی،خدم��ات وب و دیجیتال، 

 پورت��ال تح��ت وب کتابخان��ه دیجیت��ال به نش��انی
  www.dlim.ir   ، منابع خطی، نفیس، چاپ سنگی و 
 ...)با قابلیت تورق آنلاین و دانلود طبق قوانین اشاره کرد. 

همچنین در این کتابخانه ط��رح هایی با عناوین طرح 
امانت بین کتابخانه ای، پیک دانایی، کتاب مادر کودک، 

 باشگاه مبادله  کتب اهدایی اجرا می شود. 
علاقه مندان جهت آش��نایی بیش��تر و بهره مندی از 
مزایای این کتابخان��ه می توانند به مح��ل آن واقع در 
خیابان باغ گلدسته،  روبروی پارک شهید رجایی مراجعه 
کرده و یا با شماره تلفن های 22399383 - 2239936 

3- 22354103تماس حاصل نمایند. 

معرفی مناسبت هفته کتاب و کتابخوانی  

کتابخانه مرکزی اولین مرکز چند رسانه ای شهر اصفهان

محم�ود واعظی، وزی�ر ارتباطات و فن�اوری اطلاعات: 
تعرفه های اعلام شده بر اس��اس نظرات اپراتورهای موبایل در 
کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات مورد بررسی قرار گرفت 
که طبق آن قصد داریم از نظرس��نجی ک��ه از کاربران موبایل 
 داش��ته ایم، در تدوین این تعرفه های نهایی اس��تفاده کنیم.

بر اس��اس آنچه اپراتورها ادعا می کنند، بس��ته های تعرفه ای 
مختلفی را با قیمت های مناس��ب به کاربران پیشنهاد داده اند 
اما تدوین نهایی این تعرفه ها ت��ا دو هفته آینده تصمیم گیری 
می شود و در آن ملاحظات مردمی برای آن دسته از کاربرانی 
که از بسته های اینترنتی استفاده نمی کنند، لحاظ خواهد شد.

علی جنتی ، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی: امروز شاهد 
 انتشار بسیاری از نش��ریات دولتی هس��تیم که اینها باید 
به تدریج به بخش خصوصی واگذار شوند و توجه به بخش 
خصوصی و کمک به بالندگی آن یکی از اصول مترقی قانون 

اساسی است که باید مورد توجه باشد.
ضمنا قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات که حدود 
سه، چهار س��ال بود معوق مانده بود، دارای یک آیین نامه 
مدون شده و در کمیسیون فرهنگی دولت هم به تصویب 
رسیده است که این زمینه خوبی است که می تواند دولت را 

در مقابل رسانه ها و مطبوعات بیشتر پاسخگو کند. 

نصرت الله سیفی، مدیرعامل شرکت بهینه سازی مصرف 
سوخت: کارت اعتباری انرژی جایگزین یارانه نقدی می شود و 
در این طرح، اعتبار انرژی به هر ایرانی مطابق با استانداردهای 
معیار مصرف اختصاص می یابد و پرداخت قبوض آب، برق، گاز 
یا خرید بنزین، گازوییل، نفت، گاز و... از محل کارت اعتباری 
انجام می شود. اگر فرد به میزانی کمتر از آنچه در کارت اعتباری 
دارد، هزینه کند، ضمن صرفه جویی در مصرف انرژی، امکان 
ذخیره سازی یا انتقال اعتبار به کارت دیگری را خواهد داشت 
و در صورت نیاز بیش از آن، هزینه مازاد را به صورت نقدی و با 

قیمت آزاد پرداخت می کند. 

کارت اعتباری انرژی به جای یارانه نقدی واگذاری نشریات دولتی به بخش خصوصی زمان اعلام تعرفه  اینترنت موبایل 
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